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SUNUŞ

sorumluluk
çizgisindeki

TÜRK-İŞ

Sayın Okurlarımız.
TÜRK-İŞ Yönetim Kurulu, geçtiğimiz ay içinde SAMSUN'da toplandı ve 

bu toplantılarda, önemli sayılacak kararlar alınarak, bir bildiriyle 
kamuoyuna açıklandı.

BU kararlardan bir tanesi, TÜRK-İŞ'in Onikinci Genel Kurul tarihi ile 
ilgilidir. Bu karara göre, Genel Kurulumuzun 24-28 Mayıs 1982 
tarihleri arasmda Ankara'da' toplanması gerekiyor. Yaklaşan bu 
Genel Kurulun, Ulusumuza, işçilerimize ve TÜRK-İŞ Camiasına 
hayırlı uğurlu sonuçlar getirmesini diliyoruz.

BU arada SAMSUN toplantıları, üzerinde durulmaya değer bir nok
taydı.

SAMSUN Valisi Sayın Altay Utkan ile Belediye Başkanı Sayın Dr. Sela- 
hattin Ereren'in de Yönetim Kurulumuzun açış böl'ümüne onur 
vererek birer konuşma yapmaları ve bu konuşmalarında, 
TÜRK-IŞ'in en belirgin vasfı haline gelen «KANUN VE NİZAM
LARA SAYGILI VE SAYGIN» görüntüsünü açık bir şekilde dile 
getirmiş olmaları, 19 MAYIS Şehri Samsun'daki bu toplantımıza 
ayrı bir anlam ve önem kazandırdı.

SAYİN Vali ve Belediye Başkanının TÜRK-İŞ'i göründüğü ve bilindiği 
durumuyla tarif etmeleri, tabii ki bir kompliman değildir. Her 
zaman ül'ke çıkarlarını işçi çıkarlarının üstünde görmüş olan 
BÜYÜK TÜRK-IŞ, sorunlara ve konulara bakış politikalarını bu 
sorumluluk bilinci içinde ele almı^ ve incelemiştir.

TÜRK-İŞ, ülkemiz gerçekleri karşısında, eğriye eğri, doğruya doğru, de
nilen objektif yargısını hiçbir zaman dile getirmekten kaçınma
mış, kanun ve nizamlara duyduğu saygı yanında, eleştiri gücünü 
olabildiğince kul'lanmasmı bilmiştir. Uyarılar ve tenkitler, her 
zaman bizi sorumlu sendikacılık anlayışının içinde tutan ATA
TÜRKÇÜLÜK ilkeleri doğrultusunda yapılmıştır. Bundan sonra 
da, böyle yapılacaktır.

SAMSUN'daki son Yönetim Kurulu Toplantımızdan sonra yayınlanan 
basın bildirisinde de, Hükümetten bazı sorunlarımızın halline da
ir isteklerde bulunduktan sonra, «DEMOKRASİYE DÖNÜŞ YO
LUNDAKİ ÇALIŞMALARI TÜM GÜCÜMÜZLE DESTEKLİYORUZ.» 
ibaresiyle başlayıp, müteakip paragraflarda ifadesini bulan Yö
netim Kurulunun görüşleri, «SORUMLU ÇİZGİDEKİ TÜRK-İŞ»i, 
bir kez daha anlamaya yetmektedir sanırız.

SAYGILARIMIZLA.
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G LN EL BAŞKAN DENİZCİER, SAMSUN DAKİ YÖNETİM KURULU TOPLANTISINDA 
AÇIŞ KONUŞMASINI YAPIYOR. DENİZCİER'İN SAĞINDA OTURAN, SAMSUN VALİSİ 
ALTAY UTKAN DA, TOPLANTIDA BİR KONUŞMA YAPARAK, TÜRK-İŞ’İN 
FAALİYETLERİNİN MEMNUNLUK YARATAN BİR DÜZEYDE OLDUĞUNA İŞARET ETTİ

TÜRK-İS YÖNETİM KURULU 
SAMSUN’DA TOPLANDI...
D E N İZ C İE R : « K İT L E R  Ö Z EL  S E K T Ö R E  D E V R E D İLE M E Z .»  

TÜRK IS GEİ\ltL. KURULU Y A Y IN LA N A N  B İL D İR İD E ,

24 MAYI S TA AN KARA DA ç alişm al İmNiN0 yönetim
r n n ı  a m a p a i /  k u r u l u n c a  İç t e n l i k l e
I I I H I Ü I M Ü I .Ü K  D E S T E K L E N D İĞ İ A Ç IK L A N D I

ASGARÎ ÜCRETLERİN 
YENİLENMESİ KONUSUNA DA 
YER VERİLEN BİLDİRİDE YHK 
ÇALIŞMALARININ BEKLENENİ 
VERMEDİĞİ BELİRTİLDİ. VERGİ 
KAÇAKÇILIĞINA SON 
VERİLMESİ VE ENERJİ 
TASARRUFUNUN YIL 
BOYUNCA SÜRMESİ İSTENDİ.

12-15 O C A K  T A R İH L E R İ  
A R A SIN D A  Y A P ILA N  
TO P LA N T ID A , P O LO N YA  
O L A Y L A R I D A  E L E  A L IN D I
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S A M S U N ’D A K İ
Z İ Y A R E T L E R

TURK-IŞ 
YÖNETİM 
KURULU 
ÜYELERİ, 
ZİYARET 
ETTİKLER İ 
ATATÜRK 
ANITINA 
ÇELENK 
KOYUP 
SAYGI
DURUŞUNDA
BULUNDULAR
(Üstte)

DENİZCİER
VE YÖNETİM
KURULU
ÜYELERİ,
SAMSUN
BELEDİYE
BAŞKANI
ERENER'İN
MAKAMINDAN
AYRILIRKEN
(Ortada)
DENİZCİER,
SAMSUN
VALİSİ
UTKAN VE
AMASYA
TUGAY
KOMUTANI
TUĞGENERAL
KOLCU
SAMİMİ
BÎR
GÖRÜŞME
ANINDA.
(Yanda)

Yönetim Kurulu üyeleri Ge
nel Başkan İbrahim Denizcier'
in Başkanlığında, toplantıdan 
önce Samsun'da bazı ziyaret
lerde bulundular.

Türk-îş Yönetim Kurulu Üye
leri, ilk önce Samsun Valisi Al- 
tay Utkan'ın makamına giderek 
kendisini ziyaret ettiler.

Yönetim Kurulu Üyeleri daha 
sonra Belediye’ye giderek Be
lediye Başkanı Dr. Selahattin 
Erener'i, müteakiben de Garni
zon Komutanlığında Samsun 
Garnizon ve Sıkıyönetim Ko
mutanı Kıdemli Albay Kenan 
Soytekin'i makamlarında ziya
ret ettiler ve kendileriyle bir sü
re görüştüler.

A T A ’Y I  Z İY A R E T
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TÜRK-İŞ Yönetim Kurulu Üye
leri toplu halde, ULU ÖNDER 
ATATÜRK'ün Samsun'daki muh
teşem anıtına çelenk koydular. 
19 Mayıs Şehri Samsun'da ATA'- 
nın manevi huzurunda saygı du
ruşunda bulunan TÜRK-ÎŞ Ge
nel Başkanı ve Yönetim Kurulu
nun diğer üyeleri, buradan ay
rılarak toplantının yapılacağı 
salona geldiler.

Samsun Tekgıda-îş Sendikası 
Salonunda yapılan TÜRK-İŞ 
Yönetim Kurulu toplantısına 
gösterilen ilgi beklenenin üs
tünde oldu ve Samsun Valisi 
Altay Utkan ile Belediye Baş
kanı Dr. Selahattin Ereren de 
Yönetim Kurulunun açılışına ka
tılarak birer konuşma yaptılar.

Samsun Valisi Utkan ve Bele
diye Başkanı Ereren, bu konuş
malarında TÜRK-ÎŞ'in Yönetim 
Kurulu Toplantısının bu şehirde 
yapılmasından duydukları büyük 
memnuniyeti dile getirirken, 
Konfederasyonumuzun bugüne 
kadar sürdürdüğü olumlu politi
kadan gurur duyduklarını öv
gü dolu kelimelerle ifade ettiler.

Mahalli sendikalar yöneticileri 
ile TRT ve Basın mensuplarının 
da hazır bulunduğu TÜRK-İŞ

Yönetim Kurulu Toplantısını bir 
Konuşmayla açan Genel Baş
kan İbrahim Denizcier, çeşitli 
sorunlara değindi.

Asgari ücretlerin yeniden tes- 
bitini isteyen Denizcier, Yüksek

Hakem Kurulu çalışmalarının da 
bekleneni vermediğini belirttiği 
bu konuşmasında şunları söy
ledi :

«Yönetim kurulu toplantımızı 
en iyi dileklerimle açıyorum. Ül-
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kemizîn içinde bulunduğu ola
ğanüstü şartların devam ettiği, 
Ekonomik istikrar tedbirlerinin 
dar gelirliler üzerinde olumsuz 
etkiler yaptığı sorumluluk duy
gusu içinde bütün sorunlarımızı 
ciddiyetle değerlendirerek dü
şüncelerini belirliyeceğine olan 
inancımı belirtmek istiyorum.

Bilindiği üzere Enflasyon, bu 
gün de yurdumuzun en önemli 
sorunu olarak gündemimizde 
bulunmaktadır. Enflasyonun dur
durulması yolundaki çalışmala
rın sadece ücretlilerin, dar ve 
sabit gelirlilerin fedakarlıkları 
ile başarıya ulaşması asla müm
kün değildir. Çalışanların, dar 
ve sabit gelirlilerin göstermekte 
oldukları fedakarlığa paralel 
olarak, varlıklı yurttaşlarımızın 
da kârlarından fedakarlık etmek 
suretiyle ulusal ekonomiye olum
lu katkıda bulunmalarının zama
nı gelmiş, hatta geçmektedir.

Bunun yanında, bir süre önce 
tesbit ve Han edilmiş bulunan 
Asgari ücretlerin, günün koşul
ları karşısında yeniden tesbiti 
konusu önemle ele aldığımız ko
nuların en başında yer almak
tadır. Asgari ücretlerin tesbiti 
tarihinde yeterli olduğu ve fakat 
aradan geçen kısa süre sonun
da geçerliliğini kaybettiği, b?zzat 
sayın Başbakanımız tarafından 
da kabul edilmiş ve kasım avın
da yaptıkları basın toplantın
da açıklanmış bulunmakta İdi.

Durum böyle iken, Asgari üc- 
retlerîn yeniden tesbitini Bütçe 
kanunu ile ilgSIi görmek ve bu 
çalışmayı Bütçeye bağlamak ya

nıltıcı olmaktadır. Başta Sayın 
Devlet Başkanımız ile Milli Gü
venlik Konseyi üyeleri ve Baş
bakanımızın İşçi sorunlarına 
gösterdikleri hassasiyet ve ya
kın ilgileri tarafımızdan her za
man memnuniyetle izlenmek
tedir. Ne var ki, Asgarî ücretlerin 
Bütçe ile bağlantılı telakki edil
mesi, yine bize göre olsa olsa 
bürokrat kadroların yanlış de
ğerlendirmelerinden öte bir şey 
olamaz. Sayın Başbakanımızda 
iyi bilmekteler ki, Asgari ücret
ler düzeyinde Kamu kesiminde 
çalışan pek az sayıda personel 
kalmıştır. Öte yandan gelişmiş 
batı ülkeleri ile Kara Avrupa- 
sında, Asgari ücretlerin tesbiti 
çalışması Bütçe île ilgili olarak 
telakki edilmemektedir.

Yurdumuzda Asgari Ücret dü
zeyinde Ücret alanların savısı 
bu gün için oldukça yüksektir. 
Asgari ücretlerin Kutsal ücret 
sayıldığı ve bir ailenin geçimini 
sağlıyaoak en düşük düzeydeki 
ücreti kapsadığı dikkate alına
cak olursa, Tesbitinde aec kalın- 
maması ve bu konuda bir an 
önce çalışmalara başlanması 
hayati önem taşımaktadır.

Türkiye'nin önemli sorunların
dan bir diğeri Misli Gelir Bölüşü- 
mıınün Adil olmayışıdır. Çalı
şanların Milli gelir dağılımından, 
1978 den bu yana daha az pay 
aldıkları, Resmi rakamlarla or
tadadır. Özellikle hızlı Enflasyon 
dönemlerinde çalışanların Millî 
gelirden aldıkları pay oranı gi
derek düşüş göstermiştir. Bu 
durum Sosyal Adaleti ilgilendir
diği kadar, Ülkenin geleceğini

ve Üretimi de çok yakından ilgi 
lendirmektedir. Kar, Faiz ve 
Fant gübi faktör gelirleri sahih
lerinin, Özellikle varlıklı yurttaş
larımızın Milli gelirden yararlan
ma olanakları çalışanlara oran
la giderek yükselmektedir. Bu 
belirgin haksızlığın bu dönemde 
giderilmesi zorunludur.

Ayrı bir konu olarak, işçilerle 
memurlar arasında kıyaslama 
yapmak suretiyle Milli gelirden 
aynı dilimden yararlananları kar
şılaştırma yanılgısına düşülmüş 
olduğunu vurgulamak istiyorum. 
Bu dönemde üretim artmış fakat 
üretim artışından işçiler ve diğer 
ücretliler hakları olan payı ala
mamışlardır.

Yüksek Hakem Kurulu çalış
maları maalesef bekleneni vere
memiştir. Zaman zaman yap
tığımız uyarılara ve tesbit ettiği
miz teknik verilere rağmen bu 
kurulun yaptığı ücret tesbitleri 
yetersiz kalmıştır. Taraflar ara
sında serbest müzakere döne
minin başlaması için zaman ge
lip çatmıştır. Savunduğumuz en 
isabetli ve sağlıklı yol, Taraflar 
arasında Toplu sözleşme müza
kerelerinin yeniden başlatılma
sıdır. Geçiş Döneminin özelliği
ne dayanılarak getirilen sistem 
Yüksek Hakem Kurulu aracılığı 
ile tesbit edilen sözleşmelerin 
günümüzün ihtiyaçlarına kesin
likle cevap vermediğini belirt
mek istiyorum.

İşçi Memur ayrımının memur- 
laştırma biçiminde geliştirilme
si bize göre isabetsizdir. Eme
ği ile geçinenlerin Kamu görev
lisi sayılmaları batıda yıllar ön
cesi terkedilmiş bir düşüncedir. 
Memurlaştırma yerine emeği ile 
geçinenler arasında Ücret ve 
Sosyal haklar bakımından den
ge kurulması daha isabetli bir 
yol olacaktır.

Kitler üzerinde oynanmak is
tenen oyunlara da dikkatinizi 
çekmekte bu vesile ile büyük 
fayda görmekteyim. Büyük Ata
türk'ün emirlerile kurulan ve 
Ülkemizin gerek gelişmesinde 
gerek ekonomik kalkınmasında 
büyük katkıları bulunan kille
rin, Yanlış politikalar yüzünden 
zarar eden kuruluşlar haline ge
tirilmesinin vebalini bu Müesse
seler çekmemelidir.
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KİTLER, içinde bulunduğu
muz bu dönemde de, Ekonomi
mizin gelişmesine olumlu katkı
larda bulunmaktadırlar. Bu iti
barla Kitleri Hep kötüleme alış
kanlığından vazgeçmeliyiz. Özel 
Sektörün Çıkar hesabtarına uy

gun düşmediği İçin, Devletimiz 
Kitleri feda etmeye rıza göster
memelidir.

KİTLERİ ATATÜRK'ÜN Ema
neti olarak korumak yanında, 
Ekonomimizin itîcî gücü ve is

tihdam olanakları açısından ta
şıdıktan büyük önemle kabul 
etmek zorundayız. KSîleri Islahat 
tedbirlerine bu bakımdan EVET, 
Fakat özel sektörün çıkarlarına 
hizmet aracı kılmmalarına ke
sinlikle HAYIR diyoruz.»

TÜRK-İŞ YÖNETİM KURULU BİLDİRİSİ
TÜRK-İŞ i Yönetim Kurulu, 12 Ocak 
tarihinde Samsunda toptandı. Genel 
Başkan Denizcier'in Başkanlığında 
dört gün süren TÜRK-İŞ Yönetim Kurulu 
Toplantılarını takiben, görüşüien konular

ve alınan kararlarla ilgili olarak bir bildiri
y a y d a n d ı .
Aynı gün Samsun'da ve Ankara'da 
yayınlanan basın bildirisinde, şu
görüşlere yer verildi:

«TÜRK-ÎŞ Yönetim Kurulu Ül
kemizde sağlıklı bir Demokrasi
ye dönüş yolunda yapılmakta 
olan çalışmaları memnuniyetle 
izlemektedir. Sayın Devlet Baş- 
kammız tarafından Demokrasi
ye dönüş için açıklanmış bulu
nan takvim TÜRK-IŞ Yönetim 
Kurulunun Samsun'da yaptığı 
toplantıda gözden geçirilmiş, ve 
büyük bir memnuniyetle karşı
lanmıştır.

TÜRK-İŞ Yönetim Kurulu Yü
ce Türk Milletinin vazgeçilmez 
idare tarzı olarak kabul ettiği 
sağlıklı bir Demokrasiye dönüş 
için yapılmakta olan çalışmala
rı ve harcanan çabaları sonuç
lanıncaya kadar içtenlikle des
teklemeye karar vermiştir.

TÜRK-IŞ Yönetim Kurulu, a- 
narşi ve terörle mücadelede, 
güvenlik kuvvetlerinin ve Cum
huriyet Hükümetinin elde et
mekte olduğu başarılan mem
nuniyetle karşılamaktadır.

TÜRK-İŞ Yönetim Kurulu, 
Yurtta sağlanan huzur ve gü
venliğin sürekli ve kalıcı olabil
mesi için, Ekonomik istikrar 
tedbirlerinin sosyal tedbirlerle 
mutlaka takviye edilmesini, pi
yasada gereksiz fiat artışlarının 
önlenebilmesi için etkin Öîr pi
yasa denetiminin sağlanması 
gerektiğinde görüş birliğine var^ 
mıştır.

1988 yılından bu tarafa çaîn 
şanlar aleyhine bir gelişme sey
ri gösteren Miîi'i Gelir dağılsmı-

DENİZCİER,
100. YIL
TÜRK-İŞ
İLKOKULU’NUN
AÇILIŞ
TÖRENİNDE
KONUŞUYOR.

nın daha dengeli ve tutarlı bir 
biçimde geliştirilmesi için, etkin 
tedbirler alınması gerektiğine 
dikkatleri çekmeyi TÜRK-İŞ Yö
netim Kurulu görev saymakta
dır. Mili'i Gelir dağılımında, ça
lışanlar giderek kayba uğrarken,

faiz, kâr ve rant gibi faktör sa
hipleri bu dağılımdan daha çok 
yararlanmaya başlamışlardır. Bu 
gelişme, üretimi de istihdamı da 
olumsuz yönde etkilemektedir. 
Üretimin sürekli artabilmesi, ih
racat potansiyelinin geliştirile-

SAMSUN’DAKİ
YÖNETİM
KURULU
TOPLANTISINI
İZLEYEN
ÜYELERDEN
3İR GRUP
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bilmesi ve Ülkemiz yorarına de
ğerlendirilebilmesi için, Milli Ge
lirin daha adil bir biçimde da
ğıtılmasında, kaçınılmaz zaruret 
vardır.

ASGARİ ÜCRETLER 
YENİDEN 
BELİRLENMELİDİR

Asgari Ücretler, bir süre ön
ce belirtenerek, yürürlüğe girer
ken o günün şartlarına göre ye^ 
terli bulunmuş ve fakat bugün 
bir ailenin geçimini sağlamak
tan çok uzak kalmıştır. Nitekim 
bu husus Sayın Başbakanımızın 
5 nci basın toplantısında da 
vukufla dile getirilmiş ve asga
ri ücretlerin yetersiz kaldığı ka
muoyuna açıklanmıştır. Yöne
tim Kurulumuz, Sayın Başbaka
nın açıklamalarındaki gerçeği 
ve isabetli değerlendirmeleri 
dikkate alarak asgari ücretlerin 
yeniden belirlenmesi konusunda, 
TÜRK-İŞ İcra Kurulunun ilgili 
makamlara yaptğı başvurunun 
tezelden dikkate alınmasını ve 
asgqri ücretlerin yeniden be
lirlenmesi çalışmalarına süratle 
başlanmasını, Cumhuriyet Hü
kümetinden istemeye oy birliğiy-, 
le karar vermiş bulunmaktadır.

YÜKSEK HAKEM KURULU 
ÇALIŞMALARI VE HAYAT 
PAHALILIĞI

Yönetim Kurulumuz, Yüksek 
Hakem Kurulu tarafından yapı
lan çalışmaların yetersizliği ve 
ücretlerle ilgili olarak bu Ku
rulca yapılan tesbitSeri ciddiyet
le değerlendirmiş, bilimsel veri
ler karşısında bu ücretlerin ye
tersizliğini tesbit etmiş bulun
maktadır. TÜRK-İŞ Yönetim Ku
rulundaki hakim kanaat, Yüksek 
Hakem Kurulunun işlerliğini 
kaybettiği yolundadır. Bu neden
le, TÜRK-İŞ Yönetim Kurulu 
Toplu İş Sözleşmelerinin, Yük
sek Hakem Kurulu aracılığıyla 
yapılmasından vazgeçilmesini 
ve ülkemizde taraflar arasında 
yeniden serbest müzakere sis
temine geçilmesini istemektedir. 
Yüksek Hakem Kurulunun top
lu iş sözleşmelerinde getirdiği 
uygulama ve sözleşmelerden 
çıkardığı hükümler cari mevzu
atımızın bir bölümüne aykırı

düşmektedir. Özellikle, hizmet 
aktiyle çalışmakta bulunan ve 
belli bir işyerinde, belli şartlar
la çalışmakta bulunan işçileri, 
kendi işyerlerinin dışına naklet
mek gibi hükümler getirilmesi 
isabetli değildir. İşçinin, güven
liğine, Kanundan doğma hak 
ve çıkarlarına aykırıdır. İşçile
rimizi tazminat ödeyerek bile 
olsa, kanuni sakınca bulunma
dığı halerde işyerlerinden baş
ka yerlere nakil ve atama dü
şüncesinin Muhterem Devlet 
Başkanımız Orgeneral Sayın 
Kenan Evren’in işçi haklarının 
korunacağı ve bu haklardan 
geriye gidişin söz konusu olmı- 
yacağı yolunda yaptıkları ve 
bütün işçileri rahatlatan beyan
larına ters düştüğüne inanmak
tayız.

YASALAR

TÜRK-IŞ Yönetim Kurulu, ça
lışma hayatımızı ilgilendiren 
Sendikalar, Toplu İş Sözleşme
si, Grev ve Lokavt Kanunları i- 
le, İş Kanunu üzerinde yapıl
makta olan çalışmaları dikkatle 
izlemekte ve yeni yasaların bi
ran önce yürürlüğe konmasını 
istemektedir. Yönetim Kurulu
muz, yeni yasal düzenlemeler 
yapılırken, işçi hak ve çıkarla
rının korunmasını, Toplu Sözleş
me ve Grev hakkının özüne do- 
kunulmamasını, çalışma barışı
nın etkin bir biçimde sağlanma
sını ilgililerden istemeye karar 
vermiştir. Sendikacılığın güç
lenmesini önleyecek işçi hak ve 
çıkarlarına uygun düşmeyecek 
hükümler, yeni Yasalarımızda 
yer almamalıdır.

ANAYASA
DEĞİŞİKLİĞİ

Ülkemizde sağlıklı bir demok
rasiye dönüş için, yapılacak ça
lışmaların başında, Danışma 
Meclisimizin hazırlayacağı ve 
Yüce Milletimizin onayına sunu
lacak olan, anayasa çalışmala
rı gelmektedir. Danışma Meclisi 
anayasa deiğşikliği konusunda 
tarafından, Konfederasyonumuz
dan istenilen görüşler, ciddiyet
le ele alınmış ve TÜRK-İŞ'in 
Anayasa değişikliği konusunda 
yapmakta olduğu çalışmaların,

vaktinde sonuçlandırılarak, Da
nışma Meclisi, Anayasa Komis
yonu Başkanlığına sunulması 
kararlaştırılmıştır. TÜRK-İŞ Yö
netim Kurulu, yeni anayasa ile 
ilgili önerilerin hazırlanması 
konusunda belirlediği prensipler 
çerçevesinde, TÜRK-IŞ İcra Ku
rulunu görevlendirmiştir.

KİTLER ÖZEL SEKTÖRE 
DEVREDİLEMEZ

Ulu Önder Atatürk'ün direktif
leriyle kurulan ve Ulusal Ekono
miye olumlu katkıları, Yüce 
Milletimiz tarafından çok iyi bi
linen ve takdir edilen KIT'ler bir 
süredir gereksiz tartışmalara 
sahne olmakta, ve KIT'lerin ö- 
zel sektöre devri fikri yaygınlaş
tırılmak istenmektedir. Hızlı enf
lasyon dönemlerinin erozyona 
uğrattığı bilinen KIT'lerin ısla
hat tedbirlerine TÜRK-IŞ Yöne
tim Kurulu, Genel Başkanımı- 
zın da, açıklamalarında değindi
ği üzere, evet demekte fakat 
özel sektöre devri fikirlerine ke
sinlikle karş ıçıkmaktadır.

ENERJİ TASARRUFU 
VE TÜRK-İŞ

Ülkemizdeki, enerji tesisleri
nin yetersizliği, kalkınma hızımı
zı olumsuz yönde etkilemekte
dir. Enerji sektöründeki darbo
ğazı gözden geçiren Yönetim 
Kurulumuz, enerji tasarrufunun 
Yurt çapında ve yıl boyunca 
sürdürülmesini, tasarruf konı> 
sunda yaygın bir eğitim çalış
masına girilmesini, enerji sek
törü yatırımlarının hızla değer
lendirilmesini, TÜRK-IŞ Yönetim 
Kurulu Cumhuriyet Hükümetin
den beklemektedir. Hükümetimi
zin, gerek programında, gerekse 
yıllık icra planlarında bu konu
da öngördüğü tedbirler TÜRK- 
İŞ tarafından desteklenecektir.

TOPLU KONUT 
SORUNU

Çalışanlarımızı, dar ve sabit 
gelirlilerimizi, en çok etkileyen 
onları karamsarlığa sürükleyen 
bir konu da konut sorunudur. 
İnşaat sektöründeki durgunluk, 
toplu konut yapımında bütün i-
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EĞİTİM REFORMU

TÜRK-İŞ Yönetim Kurulu, U- 
lu Önder Atatürk'ün doğumunun 
100 ncü Yılı dolayısiyle başlatı
lan okuma-yazma seferberliğini 
bütün gücüyle desteklemeye ka
rar vermiştir. Eğitim sistemimiz
de ciddi bir reform ihtiyacı her

GENEL KURUL 
MAYISTA YAPILIYOR

yi niyetlere rağmen, alınmakta 
olan tedbirlerin yetersizliği, Yö
netim Kurulumuzca üzüntüyle 
karşılanmaktadır. Kiraların, gi
derler içindeki önemli payı, ça
lışanlarımızı, emeklilerimizi, dar 
ve sabit gelirlilerimizi zor du
rumda bırakan faktörlerin başın
da gelmektedir. Toplu konut ya
pımı için, 1982 yılında bütçeden 
ayrılan fon yetersizdir. Bu fo
nun arttırılması ve hızla konut 
yapımına yönelinmesi kaçınıl
maz hale gelmiştir. Konut yapı
mında olsun, fiyat hareketleriy
le mücadelede oîsun, koopera
tifçiliğin önemi aşikârdır. Yöne
tim Kurulumuz, Kooperatifçilik 
Bankası kurulmasında geç ka- 
lınmamasım ve kooperatiflerin 
devletçe desteklenmesini zorun
lu görmektedir.

VERGİ KAÇAKÇILIĞI 
ÖNLENMELİDİR

12 Eylül'den bu yana vergiler
de iyileştirme tedbirlerine rağ
men, bilinen gerçek o’dur ki, 
Ülkemizde, en çok vergiyi çalı
şanlar ödemekte ve büyük ka
zançlardan beklenen vergi gelir
leri sağlanamamaktadır. Vergi 
kaçakçılığının önlenebilmesi i- 
çin, etkin bir vergi denetimi ve 
bu denetimi sürdürecek eleman
ların yeterli sayıya ulaştırılma
sı zorunludur. TÜRK-İŞ Yöne
tim Kurulu meşru kazancından 
Devlete vergisini vaktinde öde
yen dürüst iş adamlarının des
teklenmesi, buna karşılık vergi 
kaçakçılığının müeyyide bakı
mından ağır hükümlerle takviye 
edilmesi görüş ve düşüncesin
dedir.

TÜRK-İŞ Yönetim Kurulu, m il
li gelir bölüşümünün daha adi! 
bir biçime dönüştürülmesinde, 
vergi politikasının taşıdığı öne
me dikkatleri bir kez daha çek
meyi görev saymaktadır.

geçen gün kendisini daha çok 
hissettirmektedir. Mesleki ve 
teknik öğretimin özendirilmesini, 
bu konuda etkin tedbirler alın
masını, Üniversitelerimiz önün
deki yığılmaların önüne geçil
mesini, fırsat eşitliğinden bü
tün Yurttaşlarımızın yararlandı
rılmasını, okuma-yazma bilme
yen bir tek Yurttaşımızın dahi 
kalmamasını, Yönetim Kurulu o- 
larak içtenlikle istemekteyiz. 
TÜRK-İŞ Eğitim çalışmalarına 
kendi imkanlarıyla katkıda bu
lunmakta, Samsun'da tesis edi
len ve açılışı yapılan TÜRK-ÎŞ 
100 ncü Yıl İlkokulu ve TÜRK- 
İŞ Eğitim Merkezi gibi, tesisler 
kurmakta ve bunlardan ilgili o- 
lanlarını Milli Eğitim camiamıza 
armağan etmektedir. Varlıklı 
Yurttaşlarımızın da bu konuda, 
Milli Eğitimimize daha çok kat
kıda bulunmalarını istiyoruz.

TÜRK-İŞ Yönetim Kurulu, gün
demindeki diğer konuları da mü
zakere ederek karara bağlamış 
ve 12 nci Olağan Genel Kuru
lun 24-28 Mayıs 1982 günleri 
arasında Ankara'da yapılmasını 
kararlaştırmıştır. TÜRK-İŞ Yö
netim Kurulu, Ulu Önder Ata
türk’ün izinde sınıflar arasında 
çatışma yerine, denge ve barış 
arzusu içinde, huzur ve güven 
ortamının verdiği anlayışla top- 
lumumuzun bütün kesimlerine 
el uzatmakta, Ülke sorunlarının 
Ulu Önder Atatürk'ün veciz bir 
biçimde ifade buyurdukları gi
bi; Milli birlik ve beraberlik i- 
çinde çözüme kavuşturulacağı 
inancım paylaşmaktadır

YÖNETİM
KURULU
ÜYELERİNDEN
BİR GRUP
TOPLANTI
SIRASINDA,

YÖNETİM 
KURULU 
TOPLANTISIN
DAN AYRI 
BİR
GÖRÜNÜŞ
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B Ü Y Ü K  B A Ş K A N  
DEMİRSOY’U
S A M S U N ’ D A  
A N D I K . . .

TÜRK-İŞ GEfSdEL EĞİTİM SEKRETERİ ÖZDEMİR, SAMSUN'DAKİ 
AMMA TÖRENİMDE BÜYÜK BAŞKAN DEMIRSOY'U ANLATIYOR.

POLONYA OLAYLARI 
VE TÜRK-İŞ

TÜRK-ÎŞ Yönetim Kurulu, Po
lonya'da meydana gelen olayla
rı başından beri titizlikle izle
mektedir. Bu Ülkedeki rejim de
ğişikliğini ve halk üzerindeki 
gereksiz baskı yönetimini, TÜRK 
-İŞ Yönetim Kurulu tasvip etme
mektedir. Buna karşılık, Polon
ya Dayanışma Sendikasının, hal
kın özgürl'üğü ve sendikal hak
ların korunabilmesi için giriştiği 
çabaları ve onurlu mücadelesi
ni, TÜRK-İŞ Yönetim Kurulu 
desteklemektedir.

Polonya'daki özgürlük müca
delesinin amacına ulaşması ve 
Polonya'ya yapılacak herhangi 
bir dış müdahalenin önlenmesi 
gerektiğine TÜRK-İŞ Yönetim 
Kurulu inanmakta ve Türk Hü
kümetinin Polonya’ya gıda yar
dımı konusunda aldığı kararı, 
desteklemektedir.

SORUMLU SENDİKACILIK

TÜRK-ÎŞ Yönetim Kurulu, ku
rulduğu günden bu tarafa, Ata
türk idealleri ve kendi Ana Tü
züğünde yazılı temel prensip
ler çerçevesinde, sorumlu sen
dikacılık anlayışını sürdürmeye 
kararlıdır. Anarşi ve teröre pi
rim vermeden, Devletimiz ve U- 
lusumuz aleyhine sürdürülmek
te olan, iç ve dış tahriklere ka
pılmadan, Yüce Ulusumuzun re
fahı ve geleceği için yıllardır 
sürdürdüğümüz sorumluluk duy
gusu içindeki çalışmalarımızı, 
bundan böyle de sürdürmeve ve 
aziz Türk isçilerinin hak ve çı
karlarını korumaya kararlıyız.

TÜRK-İŞ Yönetim Kurulu, 
Türk işçilerinin yalnız kalmadı
ğını, haklarım ve çıkarlarını 
sendikaları aracılığıyla ko* uya- 
yabileceklerini bilmeleri gerek
tiğini hatırlatır. TÜRK-İŞ'in yal
nız işçilerimiz için değil, çalışan
larımız, Yurt dışındaki işçileri
miz, dar ve sabit gelirlilerimiz 
ve özellikle emeklilerimiz için 
gayret ve çabalarını sürdürmek
tedir.»

TÜRK-IŞ'in unutulmaz Başka
nı ve Türk işçi hareketinin üniü 
lideri merhum Seyfi Demirsoy’- 
u ölümünün sekizinci yılında 
14 Ocak günü Samsun'da andık.

TÜRK-İŞ Eğitim Merkezinde
ki Demirsoy'u anma toplantısı 
oldukça anlamlı geçti. TÜRK-ÎŞ 
Genel Eğitim Sekreteri Kaya 
Özdemir, anma töreninde yaptı
ğı konuşmada büyük Başkanı 
bilinen ve bilinmiyen yönleri ve 
anıları ile hazır bulunanlara an
lattı. Özdemir konuşmasının bir 
yerinde «Hayatım boyunca O'- 
nun gibi bir işçi lideri oimayı 
hayal ettim, buna çalıştım ama 
o’nun mertebesine yaklaşama
dım» dedi.

Demirsoy’un işçi meseleleri
nin hall'nde büyük bir kararlılık 
ve isabet gücüne sahip olduğu
nu anlatan Kaya Özdemir’in be
raber çalıştıkları yıllara ait hatı
raların! naklederken, gözlerinin 
nemlendiği görüldü.

Onun mesai arkadaşı olan ve 
vefatında Genel Başkan Vekilli

ğini üstlenen Şevket Yılmaz, 
konuşmak için ayağa kalktı, bir 
iki güzel cümle söyledikten son
ra o kadar hislendi ki, başka bir 
şey diyemiyeceğim dedi ve o- 
turdu.

AAFLI Direktörü, ILO Direktö
rü, Amerikan Çalışma Ataşesi, 
Türk-İş Yönetim Kurulu Üyeleri, 
Bölge Sendikalarının Yöneticile
ri ile Seyfi Demirsoy İlkokulun
da öğrenim gören ilkokul öğren
cilerinden bir grup ve öğret
menleri ile basın mensuplarının 
izlediği Seyfi Demirsoy’u anma 
toplantısında işçiler adına yapı
lan konuşmadan sonra, Teksif 
Sendikası tarafından hazırlanan 
bir film gösterildi.

Kısa metrailı bu belgesel film
de fotoğraflar ve filmlerle Sey
fi Demirsoy'un işçilik hayatın
dan başlanarak, Sendikacılığa 
atılışı, Genel Başkanlık yılları, 
hastalığı ve vefatı sergilendi. 
Büyük bir titizlikle hazırlanan 
bu belgesel fiim ilgiyle izlendi.
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RAHMETLİ
GENEL
BAŞKANIMIZ
SEYFİ
DEMİRSOY'UN
SAMSUN'DAKİ
ANMA
TÖRENİNE
SEYFİ
DEMİRSOY
İLKOKULU
ÖĞRENCİLERİ
VE
ÖĞRETMENLERİ 
DE KATILDILAR

TÜRK-İŞ’in unutulmaz lideri 
Seyfi Demirsoy ölümünün seki
zinci yılında yapılmasını emret
tiği fakat açılışını göremediği 
eğitim merkezinde büyük bir hu 
şu ile anılımış oluyordu.

MEVLİD
Aynı gün ikindi namazını ta

kiben, Samsun'daki Büyük Ca- 
mi'de Seyfi Demirsoy'un ruhuna 
ithafen bir Mevlit okundu.

Tanınmış mevlidhanların oku
duğu Mevlid'de Genel Başkan 
Denizcier, Yönetim Kurulu Üye
leri ve çok kalabalık bir cemaat 
hazır bulundu.

SEYFİ DEMİRSOY SEKİZİNCİ ÖLÜM YILDÖNÜMÜNDE HER YIL OLDUĞU GİBİ BU 
YIL DA KARŞIYAKA MEZARLIĞINDAKİ KABRİ BAŞINDA ANILDI.

TÜRK-İŞ eski Gene£ Başkanı Merhum 
Seyfî DEMİRSOY için ölümünün 8. Yılında 
Ankara'da Karşıyaka Mezarlığında Kabrinin 
başında bîr anma töreni yapılmıştır.

Ankara'da TÜRK-İŞ'e bağlı Sendikaların 
Genel Başkanlarından bazıları ile İcra Kuru
lu Üyeleri ve kalabalık bir işçi topluluğunun 
katıldığı Törende, saat 11'de Demirsoy'un 
Kabrine çelenkler konulmuş, saygı duruşun
da bulunulmuş ve dualar okunmuştur.

Merhum Demirsoy'un eşi Mükerrem De
mirsoy ile Oğlu Levent, Kızı Ayşe, damadı 
ve diğer akrabalarıyla yakınlarının da hazır

bulunduğu Anma töreninde, TÜRK-İŞ eski 
Genel Başkanı Halil TUNÇ, kısa bir konuş
ma yapmıştır.

Halil TUNÇ, konuşmasında, «TÜRK-İŞ 
Genel Başkanı İbrahim DENİZCİER ve 
öteki İcra Kurulu Üyelerinin Yönetim Kurulu 
Toplantısı nedeniyle Samsun'da bulundukla
rını söylemiş, her yıl olduğu gibi, bu yıl da 
Türk Sendikacılığının en büyük lideri DEMİR- 
SOY'un huzurunda olmakla güç kazandıkla
rını ifade etmiştir.

Bu arada, DEMİRSOY'un kabrine çeşit
li kuruluşlar ve TÜRK-İŞ tarafından çelenkler 
konulmuştur.
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T Ü R K -IŞ ’ in
S A M S U N ’ D A K İ
E Ğ İT İM
M E R K E Z İ
H İ Z M E T E
A Ç I L D I ...

SAMSUN VALİSİ ALTAY UTKAN, EĞİTİM 
MERKEZİNİN AÇILIŞ KURDELASİNI KESERKEN 
DENİZCİER DE KENDİSİNİ TEBESSÜMLE 
İZLİYORDU.

Tamamen sendikal eğitim yapacak olan 
TÜRK-İŞ EĞİTİM MERKEZİ, muhteşem bir tö
renle Samsun’da hizmete açıldı.

Seyfi Demirsoy mahallesinde bundan dokuz 
yıl evvel 19/Mayıs/1973 tarihinde merhum Ge
nel Başkanımız Seyfi Demirsoy'un arzu ve direk
tifleriyle temeli atılan tesisler 5000 metrekarelik 
bir alan üzerinde inşaa! edildi. İki katlı TÜRK-İŞ 
Eğitim Merkezinde konferans ve sinema salonla
rı yanında en modern biçimde düzenlenmiş ders
haneler ve yatakhane kısmı bulunmaktadır. Yak
laşık yirmi milyon liraya mal olan eğitim merke
zinde Şubat ayından itibaren eğitime başlanması 
planlanmış bulunuyor.

TÖRENE KATILANLAR

TÜRK-İŞ Eğitimi Merkezinin açılış törenine 
Samsun Valisi Altay Utkan ile Belediye Başkanı 
Dr. Selahattin Ereren, Sıkıyönetim ve Garnizon 
K o m u t a n ı  Kd. Albay Kenan S o y t e k i n, 
TÜRK-İŞ Genel Başkanı Denizcier ve TÜRK-İŞ 
Yönetim Kurulu üyelerine ilaveten AAFLI Türki
ye Direktörü Tom Rıley, ILO Türkiye Direktörü 
G. Mc Donald, Amerikan Çalışma Ataşeşli William 
Veagher, TÜRK-İŞ'e bağlı Bölge Sendikalarının 
Yöneticileri ile çok sayıda kalabalık bir Vatandaş 
topluluğu, basın ve TRT mensuplan katıldılar.

YAPILAN KONUŞMALAR

Törende bir konuşma yapan TÜRK-İŞ Genel 
Başkanı İbrahim Denizcier Kolejin gerçekleştiril
me amaçlarını dile getirdi ve şunları söyledi :

«Adına Kolej de dediğimiz TÜRK-ÎŞ Eğitim 
Merkezimiz dokuz yılda tamamlanabilmiş ve 
bugün gördüğünüz gibi hiçbir noksanı kalmadan 
güzel Samsun'umuzda kalıcı bir eser olarak hiz
mete girmiştir.

Bu tesislerin yapımına büyük önderimiz 
merhum Genel Başkan Demirsoy'un direktifleriy
le başlanmıştır. Bu güzel eserin açılışını göre
meyen merhum Demirsoy eminim kî, bundan 
sonra ebedi istirahatgahında böyle bir eseri ger
çekleştirebildiğimiz için daha müsterih uyuya
caktır. Eğitim merkezimizdeki Atatürk çizgileri 
doğrultusunda, Seyfi Demirsoy’un bayraklaştırdı- 
ğı idealler çerçevesinde genç sendikacı arka
daşlarım sosyal politika ve bilinçli sendikacılığı 
öğreneceklerdir. Ve yine eminim ki, bilim adam
larından öğrenecekleriyle bu merkezden nice 
Seyfi Demirsoy'lar yetişecektir.

Büyük ve şanlı TÜRK-İŞ'in kapısından oldu
ğu gibi, bu eğitim merkezimizin, bu irfan yuva
mızın kapısından da eğri ve çarpık fikirler gire- 
miyecektir. Su merkezde sendikal eğitim yapa
cak olanlar Atatürk'çü çizgiden ayrılmayan 
TÜRK-İŞ'in ilkelerini daha bilinçli şekilde yaya
caklardır.»

TÜRK-İŞ Genel Eğitim Sekreteri Kaya Öz- 
dernir de yaptığı takdim konuşmasında kolejin 
amaçlarını dile getirdi.

Kaya Özdemir, dokuz yılJ içinde gerçekleşti
rilen bu tesislerin tüm finansmanının TÜRK-İŞ'e 
bağlı Bölge Sendikaları dolayısiyle bu bölge işçi
leri tarafından karşılandığını söyledi.

Tesislerin yapımında Asya,Amerika hür ça
lışma enstitüsü (AAFLI) nın katkılarına da deği
nen Kaya Özdemir, emeği geçenlere teşekkür et
ti.

TÜRK-İŞ Genel Mali Sekreteri Ömer Ergün 
de, inşaatın başlamasından bitimine kadar bilfiil 
emeği geçmiş yetkili olarak bazı bilgiler verdi. 
Ömer Ergün, bu konuşmasında eğitim merkezi
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KAYA
ÖZDEMİR: 
«TÜK’KİŞ'in 
KAPISINDAN 
ÇARPIK 
FİKİRLER 
GİRMEDİ. BU 
EĞİTİM 
MERKEZİMİZ
DEN DE 
GİREMİYECEK.»

TÜRK-İŞ
EĞİTİM
MERKEZİNİN
AÇILIŞINDA
BANDO
ÇEŞİTLİ
MARŞLAR
ÇALDI

çalışmaları konusunda ayrıntılı bilgi verirken 
Türk dilinde yapılması bazı çevrelerce eleştirilen 
uydurma yenileme çalışmalarına kendilerinin de 
iitifak etmediklerini belirtti. Ömer Ergün: Dil sa
deleşti! ri lirken uydurmacılıktan kaçınılmasını 
önemle istediklerini vurguladı. Bu tesislerin Sam
sun'a ve Türk işçilerine, TÜRK-İŞ'in kalıcı bir ar
mağanı olduğunu söyleyen Ömer Ergün, bir baş
ka noktaya, değinerek, Yurdumuzdaki İlköğretimin 
beş yıldan sekiz yıla çıkarılması yolundaki öne
rileri desteklediğini belirtti.

TÜRK-İŞ 6.ncı Bölge Temsilcisi Haşan Ne
cat Öğüt de törende bir konuşma yaptı; Tesisle
rin tamamlanmasında bölge sendikalarının en bü
yük desteği sağladığına dikkati çeken Haşan Ne
jat Öğüt başta Samsun Valisi olmak üzere, Be
lediye Başkanı ve diğer İl Yöneticilerinden de 
ilgi gördüklerini teşekkürle dile getirdi.

TÜRK-İŞ Genel Başkamı Denizcier'in daveti 
üzerine kurdelayı keserek TÜRK-İŞ Eğitim Mer
kezini hizmete açan Samsun Valisi Altay Utkan 
da «TÜRK-İŞ'in İl'imizde tesis ettiği bu güzel ese
ri açmaktan ayrı bir gurur duyuyorum. Bu irfan 
yuvası TÜRK-İŞ'e, Türk işçilerine ve Ulusumuza 
kutlu ve mutlu olsun» dedi.

Açılış töreninden sonra merkezin çeşitli bö
lümleri davetliler tarafından gezildi.

T Ü R K - İ Ş ’ İ N  S A M S U N ’ D A K İ  
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TÜRK-İŞ Yönetim Kurulu
nun 12-15 Ocak tarihleri ara
sında Samsun'da toplanma
sı, bu İl'imizde sıcak bir il
giyle karşılandı.

19 Mayıs şehrinden Türk 
işçisine hayırlı kararlar alan 
TÜRK-İŞ Yönetim Kurulu 
toplantılarına Bölgedeki Sen
dikalar ve Yöneticileri büyük 
ilgi gösterdiler.

Birinci gün akşamı Sam
sun Valisi Altay Utkan, TÜRK 
-İŞ Yönetim Kurulu Üyeleri
ne Samsun Büyük Otel Sa
lonlarında yemek verdi. Geç 
vakitlere kadar neşe içinde 
süren bu yemek, TÜRK-İŞ'in 
adeta bir onur gecesi şek
linde geçti.

Bu yemekte Samsun Be
lediye Başkanı Dr. Selahattin 
Ereren ile Sıkıyönetim ve 
Garnizon Komutanı Kd. Al
bay Kenan Soytekin, 19 Ma
yıs Üniversitesi Rektörü, Va
li Yardımcıları, Samsun 
Cumhuriyet Savcısı ve Em
niyet Müdürü de katıldılar.

Samsun Valisi ile TÜRK-İŞ 
Genel Başkanı Denizcier ve 
Sosyal Güvenlik Bakanı ve 
TÜRK-İŞ Genel Sekreteri Sa
dık Şide'nin karşılıklı birer 
nezaket konuşması yaptıkla
rı yemek sırasında Samsun 
Musikisi Cemiyeti ve Konser
vatuar öğrencileri Türk Sa
nat Müziği, Türk Halk Müzi
ği ve Folklorumuzdan pro
fesyonellere taş çıkartacak 
güzellikte örnekler verdiler.

Büyük bir neşe ve sami
miyet içinde geçen yemek 
sırasında TÜRK-İŞ Genel 
Başkanı Denizcier'in başı 
çekmesiyle piste çıkan Vali 
ve öteki konuklarla Türk-İş 
İcra Kurulu Üyelerinin ho
ron teperek halay çekmeleri 
gecenin en renkli gösterile
rinden birini teşkil etti.

Daha sonra, Genel Baş
kan Denizcier’in isteğiyle 
Türk-Iş Genel Eğitim Sekre
teri Kaya Özdemir, gerçek 
bir aşk öyküsünü dile 
getiren ve geçtiğimiz gün
lerde Bestekâr Selahattin

Altınbaş tarafından Türk Sa
nat Müziği repertuarına so
kulan kendi yazdığı güzel 
bir şiirini okudu. Şairlik tara
fı da iyi bilinen Kaya Özde
mir, daha sonra sevilen şiir
lerinden bir iki örnek daha 
sundu.

Ertesi akşam yemek dave
ti Genel Başkan Denizcier'in- 
di. Yine Samsun Büyük Otel 
Salonlarındaki bu yemeğe 
başta Samsun Valisi olmak 
üzere öteki zevat aynen ka
tıldılar. Bu yemekte de şar
kılar söylenip, şiirler okun
du ve halay çekildi. Şevket 
Yılmaz'ın ve Kaya Özde- 
mir'in tatlı ve esprili şakala
rı, atışmaları ve fıkraların
dan sonra Amerikan Çalış
ma Ataşesi W. Veaglerin 
içli bir sesle türkçe şarkı o- 
kuması, geceye ayrı bir renk 
kattı. Etrafıyla Türkçe ko
nuşmaktan hoşlanan Ameri
kan Çalışma Ataşesi, böyle
likle Türk Müziğine olan 
hayranlığını da ortaya koy
muş oldu.
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TÜRK-IŞ'in Samsun'daki Yö
netim Kurulu toplantıları sürer
ken, YÜZÜNCÜ YIL TÜRK-İŞ 
ILKOKULU'nu da büyük bir tö
renle hizmete açtık.

Samsun'un îlyasköy Mahalle
sindeki bu okulun tamamı TÜRK 
-İŞ tarafından yaptırıldı ve her- 
şeyi ile hazır hale getirildikten 
sonra, 15 Ocak Cuma günü hiz
mete açıldı. TÜRK-İŞ'in Sam
sun İlimize olan bu kalıcı ar
mağanı Milli Eğitim Bakanlığına 
devredildi.

Göndere Bayrak çekilmesi ve 
İstiklâl Marşı'mızın söylenişi i- 
le başlayan okulun açılışı ve 
devir törenlerinde TÜRK-IŞ Ge
nel Başkanı İbrahim Denizcier'- 
le Milli Eğitim Bakanlığı İlköğ
retim Genel Müdürü karşılıklı 
birer konuşma yaptılar.

DENİZCİER'İN SÖZLERİ

Genel Başkan Denizcier, «Ya
pımı bugün tamamlanan, hiz
mete açmaktan şeref duyduğu
muz bu eser, TÜRK-IŞ'in Sam
sun'a ebedi bir armağanıdır. 100. 
Yılı TÜRK-İŞ llkokulu'nu bitire
cek olan gençler, birgün, ben 
bu okuldan mezun oldum dedik
lerinde, bugün duymakta oldu
ğumuz gurur ve kıvancımız ay
rı bir değer kazanacaktır» de
di.

Bu okulda eğitim görecek ço
cukları şimdiden kutladığını da 
belirten İbrahim Denizcier, töre^ 
ni izleyen çok kalabalık bir halk 
topluluğunun huzurunda kurde- 
layı kesti ve okul böylece hiz
mete girmiş oldu.

Milli Eğitim Bakanlığı ilköğre
tim Genel Müdürü de, TÜRK-İŞ'- 
în Milli Eğitim hizmetlerine bu 
değerli katkısını şükranla kar
şıladıklarını beyan etti ve Ba
kanlığın Onur Şildini Genel Baş
kan Denizcier'e sundu.

ÖZDEMİR'İN KONUŞMASI

TÜRK-İŞ Genel Eğitim Sekre
teri Kaya Özdemir de törendeki 
konuşması sırasında öncelikle 
eğitim ve öğretimin önemi üze
rinde durdu ve TÜRK-İŞ'in ce-
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AÇILIŞ 
TÖRENİ 

SIRASINDA 
DENİZCİER, 

VALİ 
UTKAN VE 
BELEDİYE 
BAŞKANI 
EREREN 

DİĞER 
İZLİYENLERLE 

BİRLİKTE

GENEL 
BAŞKAN 

DENİZCİER, 
TÜRK-İŞ 
100. YIL 

İLKOKULUNU 
«HAYIRLI 
OLSUN.»

DİLEĞİ 
İLE AÇTI

1 0 0 . YIL 
TÜRK-İ$ 
İLKOKU
TÖRENLE
HİZMETE
ACİLDİ.
ÜÇ KATLI ILKOKUL'DA 
1400 ÇOCUK 
EĞİTİM GÖRÜYOR

Amasya Tugay Komutanı 
Tuğgeneral Alî Kolcu, TÜRK-İŞ 
100. Yıl ilkokulunun önünde 
yaptırılan ATATÜRK Büstünü 
açarken.



haletle savaşı İlkeleri arasına 
aldığını hatırlattı ve ülke çapın
da milli eğitim reformu yapıl
masından yana olduklarını vur
guladı.

Bu ilkokulun tamamen TÜRK- 
İŞ üyesi mahalli sendikalara u- 
ye işçilerden toplanan yardım
lar ve geri kalanının da TÜRK- 
İŞ'in katkılarıyla 30 milyon li
raya maledildiğini belirten Ka
ya Özdemir, üç katlı ve 16 ders
haneli bu okulda halen 1400 öğ
rencinin eğitim yapacağını bil
dirdi.

Özdemir, daha sonra Seyfi 
Demirsoy'un bir sözünü hatırla
tarak, eğitimde imkân eşitliği 
tanınmasını istedi ve eğitimsiz
likten en çok işçilerin ve işçi 
çocuklarının etkilendiğini söyle
di. Bu okuldan mezun olacak iş
çi çocuklarının yarın memleket 
kaderinde söz sahibi insanlar 
olacaklarına duydukları inancı 
da dile getiren Özdemir, «İşçi
nin çocuğu işçi olur» gibi bir 
safsata mantığa artık itibar edi
lemez.» şeklinde konuştu.

ATATÜRK BÜSTÜ DE 
AÇILDI

Ön cephesinde öğrenci velile
ri tarafından «TÜRK-İŞ'E MİN
NETTARIZ» yazılı bir pankartın 
asılı bulunduğu TÜRK-ÎŞ 100. 
Yıl Ilkokulu'nun giriş kısmında 
yaptırılmış ATATÜRK BÜSTÜ 
de, törenle açıldı.

Samsun Valisi ile Belediye 
Başkanı, Sıkıyönetim ve Garni
zon Komutanı, TÜRK-IŞ Yöne
tim Kurulu Üyeleri, öğrenciler 
ve öğretmenleri, öğrenci velile
ri kalabalık bir yurttaş topluluğu 
ve basın mensuplarınnı izlediği 
bu törende Atatürk Büstünü A- 
masya Tuqav Komutanı Tuğ
general Ali Kolcu açtı ve kurde- 
layı keserken, «Açmaktan kı
vanç duvduğumuz bu okul ve 
Atatürk Büstü. Milletimiz için 
hayırlı ve uğurlu olsun» dedi.

Okulun açılış töreni dolayısıy
la daha sonra öğrenciler tara
fından düzenlenen gösteriler ve 
folklor oyunları büyük bir ilgiy
le izlendi.

DENİZCİER'İ!) 
YENİ YIL 
MESAJI:

•
1982’DEN İTİBAREN SAĞLIKLI BİR 
EKONOMİNİN DE TEMELLERİ 
ATILMALIDIR.

ASGARİ ÜCRET YENİDEN TESBİT 
EDİLMELİ VE VERGİ DIŞI 
KALMALIDIR.
TÜRK-İŞ ASGARİ ÜCRET 
KOMİSYONU’NUN TOPLANTIYA 
ÇAĞIRILMASI İÇİN BAŞBAKANLIK 
VE ÇALIŞMA BAKANLIĞI’NA 
YAZILI BAŞVURUDA BULUNDU.
•

İŞSİZLİĞİN ÖNLENMESİ 
İÇİN İSTİHDAM OLANAKLARI 
ARTTIRILMALIDIR.
TÜRK-IŞ Genel Başkanı İbrahim DENİZCİ

ER, yeni yıl dolayısiyfe yayınladığı mesajda, yurt 
içindeki ve yurt dışındaki işçilerimizle, Kıbrıs’lı 
soydaşlarımızın yeni yılını kutladı.

TÜRK-İŞ Genel Başkanı İbrahim DENİZCİ
ER, yeni yıl mesajında şunları söyledi :

«1981 yılı sona erip, 1982 yılına girerken. 
Büyük Türk Milletine toplumumuzun bütün ke
simlerine en iyi dileklerimi sunuyorum.
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DENİZCİER'İN 
YENİ YIL 

MESAJI
1982 yılı başında, toplumumuzun dar, sabit 

gelirli kesimleri büyük1 ekonomik sıkıntılar içinde
dir. Kabul ve teslim etmek gerekir ki, enflasyon 
hızı, belli oranlarda geri çekilmesine rağmen, dar 
ve sabit gelirlilerin satın alma gücü artmamış, 
bu kesimde bulunanlar, emekli, dul ve yetimler 
milli gelirden hakettikleri payı alamamışlardır. 
Türkiye'de çalışanları temsil eden TÜRK-İŞ ola
rak, zaman zaman belirtmekte olduğumuz bazı 
şikayetlerimizin özellikle ekonomik işlerle ilgili gö
revli ve yetkilileri rahatsız ettiğini görmekten üz
günüz.

Ülkemizin içinde bulunduğu nazik şartlar, iş
çilerimizin ücretlerinin düzenlenmesi yetkisini 
yüksek Hakem Kurulu'na bırakmıştır. YHK'nıın 
tesbit ve ilân ettiği toplu sözleşme ücret rakam
ları, tatmin edici olmaktan uzaktır. Son zamların 
da piyasaya yapacağı yansımaların daha çok dar 
gelirlileri ve yoksul vatandaşlarımızı etkiliyece- 
ği unutulmamalıdır.

Başkanı olmakla onur duyduğum TÜRK-İŞ 
Topluluğu ekonomik istikrar tedbirlerine duyulan 
ihtiyacı başından beri desteklemiş fakat, bu is
tikrar tedbirlerinin mutlaka sosyal tedbirlerle des
teklenmesi gerektiğini şart koşmuştur.

12 Eylül'den bu tarafa terörle mücadelede 
katedilen başarılar hiç şüphesiz dünyanın için
de bulunduğu buhran ve bunalımlara kıyasla 
büyüktür. Buna rağmen, bugün yürütülen ekono
mi politikanın özellikle, dar ve sabit gelirliler 
üzerindeki etkisi mutlaka hafifletilmelidir.

TÜRK-İŞ'İN SESİ

Ekonomik işlerle görevli üst düzey yetkilileri
nin TÜRK-İŞ'in sesinin çok çıkmasından şikâyet
çi oldukları görülmektedir. Oysa, TÜRK-İŞ, ülke 
çıkarlarını ön plânda tutan, sorumlu bir kuruluş 
olduğundan sesini yeterince duyuramamaktan 
muztariptir.

1982 yılında yurdumuzun en büyük işçi kuru
luşunun ülke çıkarlarına uygun olarak söyleye
ceklerinin daha iyi değerlendirileceğine olan 
inancımı koruyorum.

Ekonominin içinde bulunduğu durum Sayın 
Başbakanımızın da gerçekçi ifadeleri le apa
çık ortadadır. Altı ay önce saptanan asgari üc
retler, bugün yetersiz kalmakta ve asgari ücretle 
çalışanların çekmekte oldukları büyük geçim sı
kıntıları, başta Sayın Başbakanımız olmak üze
re, herkesin malumu bulunmaktadır.

ASGARİ ÜCRETİN YENİLENMESİNİ İSTEDİK

TÜRK-İŞ 1982'nin ilk ayından geçerli olmak 
üzere, asgari ücretlerin yeniden tesbitini Başba
kanlık ve Çalışma Bakanlıklarından yazılı olarak 
resmen istemiştir. Asgari ücretlerin yeniden be
lirlenmesi ve asgari geçim indiriminin, asgari üc

ret düzeyinde vergiden muaf olarak gerçekleşti
rilmesi, 1968 yılından bu yana ücretliler aleyhine 
gelişen milli gelir bölüşümünün daha adil bir 
düzeye kavuşturulması zorunlu hale gelmiştir. Bu 
gerçeği bütün yetkililerin dikkatle değerlendirme
lerini özellikle iştiyor ve bekliyoruz.

BEKLEDİĞfMİZ YASALAR ÇIKMALIDIR

Çalışanların ücretlerinde1 emekli ,dul ve ye
timlerin aylıklarında satın alma gücü gerilemiş 
olmasına rağmen kâr oranlarının giderek arttığı 
görülmektedir.

Varlıklı kimselerin kârlarından fedakârlık et
meleri ve piyasada etkili bir devlet kontrolü ge
rektiğine dikkatleri çekmek isterim.

Ülkemizin en önemli sorunlarından birisF, hiç 
şüphesiz işsizliktir. Giderek artan işsizliğin önü
ne geçilebilmesi için, istihdam imkânları yara
tacak yatırımlara ağırlık verilmesi mutlaka sağ
lanmalıdır.

TÜRK-İŞ Topluluğunun beklediği önemli ya
salar, sendikalar,, toplu-iş sözleşmesi ve grev ka
nunları ile çalışma hayatımızı ilgilendiren yasa 
düzenlemeleri yeni yıl başında yürürlüğe konul
malı, işçi ve işverenler sözleşme müzakerelerine 
başlıyabilme imkânına kavuşmalıdırlar.

YURT DIŞINDAKİ İŞÇİ SORUNLARI

TÜRK-İŞ yurt dışında çalışan işçilerimizin 
her problemi ile yakından ilgilenmiştir ve ilgisini 
artan bir tempoda sürdürecektir. Özellikle AET 
ülkelerinde Türk İşçilerinin serbest dolaşımını 
temin konusundaki çalışmalarımız devam etmek
tedir. Ayrıca Federal Almanya Hükümetinin işçi 
çocuklarının aileleriyle birleşmesini sınırlayan 
son kararına karşı olduğumuz açıkça belirterek, 
bu konuya ilişkin görüşlerimizin desteklenmesi 
için Federal Alman Sendikalar Birliği ile yakın 
bir çal'işmai içine girilmiştir.

Dünyanın gözüönünde cereyan eden Polon
ya Olayları daha büyük bir drama dönüşmeden, 
bu ülkenin özgürlükçü halkı lehine sonuçlanma
lıdır. Özellikle ülkesinin özgürlüğü için direnen 
Polonya'lı işçilerin haklı çabasını yürekten des
tekliyoruz.

Yavru Vatan Kıbrıs'ta uzun süredir devam 
eden siyasal istikrarsızlığa son verilmesini bek
liyoruz. Kıbrıs'taki siyasi partilerin bu konuda 
sağduyulu bir yaklaşım göstermeleri, birlik ve 
beraberlikle, sorunlarını halletmeleri bugünkü 
şartlar içinde kaçınılmaz bir zorunluluk hal'ine 
gelmiştir. Konfederasyonumuza bağlı TÜRKSEN 
üyesi Kıbrıs'taki işçileri greve kadar götüren hak
lı direnişlerinde sonuna kadar desteklemekte 
olduöumuzu, bir kez daha vurgulamak istiyorum.

Bu duygularla 1982 yılının, ülkemize ve tüm 
dünya'ya huzur, barış ve güven getirmesini iç
tenlikle dilerim.»
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H U Z U R
İ H T İ Y A C I

RJT işilerin, ailelerin, ce
miyet lerm en çok öz

lediği ve beklediği hususun 
ne olduğu çoğu zaman tar
tışılır. Kimine göre madde 
her problemi çözen bir un
surdur. Aslında maddenin 
de çözemiyeceği, paranın 
da gideremeyeceği çeşitli o- 
laylar sürtüşmeler vardır. 
Kişinin kendisine has düşün
ce yapısı hiç şüphesiz para
ya olan ihtiyacı ortadan kal
dırmaz. Ne var ki, paranın 
da temin edemiyeceği mutlu
luklar ve erişflemiyecek duy
gular vardır. Dünyamızın 
bunalımlarla buhranlarla do
lu olduğu bir ortamda huzur 
i>n plâna geçmiş ve insanoğ
lu bir huzur arayışı içine 
girmiştir. Ferdin huzursuzlu
ğu çoğu zaman topluma 
yansımaktadır. Üstüste ek
lenecek olursa huzursuzluk, 
huzursuzluklar haline dönüş
mekte ve toplumda bedbîn- 
likf karamsarlık yarına gü- 
ı/en duygusu böylesine ge
lişmeler yüzünden maalesef 
artmakta ve huzur ihtiyacı

giderek daha çok kendisini 
hissettirmektedir.

Asgari ücretle geçinme 
zorunda olan bir kişinin ge
çindirmekle yükümlü bulun
duğu ailesinin sorunları yü
zünden huzursuz olduğu, 
mutsuz olduğu ve çoğu za
man bu mutsuzluğunu, hu
zursuzluğunu aile içine yan
sıttığı ve önemli olan aile 
mutluluğunu gölgelediği bili
nir. Diğer taraftan, iş edine
memiş, bir iş temin edineme
miş çalışma arzusunda ol
masına rağmen çalışma im
kânına kavuşamamış yurtta
şın yüzündeki bedbinlik çiz
gileri genellikle çalışanı da 
tedirgin eder ve onun işye- 
rindeki huzurunu etkiler. 
Fert için böylesine büyük 
önemi bulunan huzur ihtiya
cı Kurumlar için, kuruluşlar 
için de etkenliğini sürdürmek
tedir. Ülkemizin 12 Eylülden 
sonra kavuştuğu huzur ve 
güven ortamı terörle müca
delede etkinliğin sağlanmış 
elmasından kaynaklanmakta 
ve devlet yönetimini üstle

nenlere bu yönden aslında 
huzursuzluğu tabii olması 
gereken yurttaşlarımızın min
net borcu bulunmaktadır. 
Toplumumuzda unutkanlığın 
çoğu zaman felâketlere se
bep olduğu geçmişi unuta
rak günümüzü başka amaç
larla değerlendirmenin ola
ğan bir halmiş gibi kabul 
edildiği de istesek de iste
mesek de bir vakıadır. Top
lumun huzuruna kendisini a- 
dayanlar bazan iç ve dış et
kenlerle huzursuzluk olgusu 
ile karşı karşıya kalırlar. Yu
karda da belirtmeye çalıştığı
mız gibi ferdin huzursuzluğu 
yaygınlaşmaya başladıkça 
kitlelerin huzursuzluğu Ku
rum ve kuruluşları huzursuz 
kılacak çabaların varlığı 
kendiliğinde nortaya çıkar. 
Kendi huzursuzluğunu başka
larının mutluluğunu gölgele
yebilmek ya da ortadan kal
dırabilmek için bir araç ola
rak kullananlar giderek ço
ğalmaya ve toplumun çeşitli 
kesimlerini huzursuz kılma
ya başlarlar. Önemli olan, 
hem ferdan hem de toplumun 
huzurunu sürekli kılabilmek, 
en basit bir hatırlamanın ha
tırlatmanın mutluluk vesilesi 
olduğunu çoğumuz biliriz. U- 
nutulmuş bazı kişileri hatır
layarak onları ziyaret eder
seniz huzursuzluklarını orta
dan kaldırarak mutlu kılarsı
nız. Çoğumuzun unuttuğu 
evlilik yıldönümlerini, doğum 
günlerini hatırladığınız za
man evinizde veya başka 
evlerde bir mutluluk tebes
sümünün dalgalandığına şa
hit olursunuz. Durum böyle 
olunca, toplumun ittiği sanı
lan kitleleri mutlu kılacak 
vesileleri aramak ve onları 
değerlendirmek en azından 
toplumun huzuru içfn şarttır. 
Unutulmuş bir köyü elektri
ğe kavuşturmak o köye me
deniyetin imkânlarım götür
mek huzur için bir araçtır. 
Emekli yurttaşlarımızın so-
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“ B E Y A Z  B A S T O N » K Ö R L E R  

H A F T A S I  K U T L A N D I
t

EN VUK KuK gALıbTIRAN KURULUŞLARDAN BİRİ OLMASI 
NEDENİYLE SOSYAL GÜVENLİK BAKANLIĞI ADINA 
BAKAN ŞİDE'YE ONUR BELGESİ VERİLDİ.
ŞİDE: «SAKATLARLA İLGİLİ ÇALIŞMALARIMIZDAN ÖNÜMÜZDEKİ 
YILLARDA DAHA VERİMLİ SONUÇLAR ALACAĞIZ» DEDİ.

runlarını çözmek için uğraş
mak, onlara geçimlerine me
dar olacak imkânları sağla
mak keza onların huzuru î- 
çin bir vasıta olarak kabul 
edilebilir.

Bütün bu soyduklarımızın 
yanısıra kitleleri huzursuz 
kılacak çeşitli propaganda 
sinsi faaliyet açık ya da giz
li tertipler, günümüzde de 
maalesef etkindir. Bunların 
kendi huzursuzluklarını baş
kalarının huzursuzluklanya 
birleştirip tüm toplumu te
dirgin edecek yaygın nifak 
tohumları ekmeye müsait ki
şilerden kaynaklandığı da 
bilinir. Yurdumuzun en bü
yük işçi kuruluşu TÜRK-İŞ'in 
kitlelerin huzuru için yoğun 
çabalar içinde yıllardır sür
dürdüğü çabaları kendi a- 
maçlarına uygun bulmayan
lar bu büyük kuruluşun içine 
huzursuzluk tohumunu serp
mekten kendi çıkarları için 
yarar ummaktadırlar. Oysa 
TÜRK-IŞ 12 Eylül'den önce 
de 12 Eylül'den sonra da 
ulusumuzun huzuru ve mut
luluğu için sorumluluk duy
gusuyla çalışan ve bu çalış
malarını açık yüreklilikle or
taya koyan milli bir kuruluşu
muzdur. Genel Kurul öncesi 
hayal hanelerinde icadettikle- 
ri huzursuzluğu TÜRK-İS'e 
maletmek isteyenler TÜRK- 
İŞ'İ huzursuz kılmaya çalı
şanlar ne derece yanılgı i- 
çmde olduklarını Genel Ku
rul sonrası anlayacaklardır. 
Türkiye bugün, dün olduğu 
gibi huzur ihtiyacı içindedir. 
Ferdin huzurunu toplumun 
huzuru olarak değerlendirmek 
ve ferdi mutlu kılacak ted
birleri hiç te vakit geçirme
den almak zorunluğu vardır. 
TÜRK-İŞ'in çabaları yüce 
miletfmizm fert'eri ile kitlele
ri ile ve kesimleri ile daha 
huzurlu olması için sürdürül
mektedir. Ve tarih bu çaba
ları öyle inanıyorum ki ib
retle ve övgü ile kaydeder.

Beyaz Baston Körler Haftası 
7-13 Ocak 1982 tarihleri arasın
da kutlanmıştır. Hafta boyunca 
çeşitli törenler ve toplantılar 
düzenlenerek görmeyenlerin so
runları dile getirilmiştir.

En çok kör çalıştıran kuruluş
lardan biri olması nedeniyle 
Sosyal Güvenl'ik Bakanlığı adı
na Bakan Şide'ye onur belgesi 
verilmiştir.

Şide, Beyaz Baston Körler 
Haftası'nın açılışı dolayısiyle 
düzenlenen törende yaptığı ko
nuşmada, «Sakatlarla ilgili ça
lışmalarımızdan önümüzdeki yıl
larda daha verimli sonuçlar ala
cağız» demiştir.

Sosyal Güvenlik Bakanı M. 
Sadık Şide konuşmasında ö- 
zetle şunları söylemiştir:

«Beyaz Baston Körler Haf
tası 10 yıldır kutlanmaktadır. 
Ancak önümüzdeki yıldan itiba
ren Birleşmiş Milletlerin sakat
lar ile ilgili önerileri doğrul
tusunda çok daha şümüllü bir

hafta düzenlecektir. Bu haftanın 
her günü bir sakat grubuna ayj  
rılarak sakatların sorunları do
lu gündemlerle dile getirilecek
tir.»

SAKATLAR
SIKINTILARINDAN
KURTULACAK

1981 yüılında sakatlarla ilgili 
3 yasa çıkarıldığını, 1 yasa ta
sarısının ise Milli Güvenl'ik Kon^ 
seyi'ne sunulduğunu eö\ J.eyen, 
Şide, bu yasalar ile sakat işçi 
ve memurların, diğer çalışanla
ra göre erken emekli olmaları
nın sağlandığını ayrıca, sakatla
rın vergi indirimi konusunun ye
niden düzenlendiğini anlatmış
tır.

Hazırlanan Yasa tasarısı ile 
memur kadrolarının %  2 sinin 
sakatlara ayrılmasının öngörül
düğünü bildiren M. Sadık Şide, 
konuşmasını şöyle sürdürmüş
tür:
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«Hükümetimizin kısa dönem
de yaptığı çalışmalar ile konu
ya ne kadar önem verildiğini 
göstermiştir.

Sakatlar konusunda orta ve 
uzun vadeli planlar yapılmak
tadır 1982 yılı çalışma progra
mımız, bu ayın 30. günü Eski
şehir Anadolu Üniversitesinde 
yapılacak toplantıda müzakere 
edilecektir. Önümüzdeki yıllar
da daha sağlıklı sonuçlar ala
cağız. Sakatların bu gün için
de bulundukları sıkıntılardan 
kurtulacaklarını umuyorum.

TÜTEN: «ÇALIŞMALAR 
BİRLEŞTİRİLMELf»

Toplantıda bir konuşma ya
pan İmar ve Iskan Bakanı Şerif 
Tüten ise, 1981 yılında 100 ka
dar sakata Bakanlığı bünyesin
de iş temin edildiğini söylemiş, 
sakatların sorunlarıyla ilgili ola
rak çeşitli kuruî'uşları birleştirici 
çalışmalar yapmaya yöneltmek 
gerektiğini ifade etmiştir.

Türkiye Körlek Vakfı Genel 
Başkanı Turhan Dökmeci ise 
konuşmasında, çağdaş eğitim
den yararlandırılan bir körün, 
her çağdaş kişi gibi kimseye 
muhtaç olmadan hayatını sür
dürebileceğini belirterek, «Geç
mişin acılı günlerinde, çeşitli 
nedenler yüzünden körl'er ile il
gili kuruluşlar da parçalanmış
lardı. Bugün, savılan otuzu ula
şan bu kuruluşların, birlik ve 
bütünleşme yoluna girmeleri za
manı gelmiştir» şeklinde konuş
muştur.

Toplantıda, Adalet, Milli Eği
tim ve Saalık ve Sosval Yardım 
Bakanlıkları temsilcileri Bakan
lıklarının sakatlar ile ilgili çalış
malarını anlatmışlardır.

Konuşmalardan sonra, en çok 
görmezin çalıştırıldığı 5 kuru
luşun temsilcilerine onur belge- 
gisi ve plaket verilmiştir.

Sosyal Güvenlik Bakanı M. 
Sadık Şide ile İmar ve İskan 
Bakanı Şerif Tüten de Bakan
lıkları adına onur belgesi almış
lardır.

SOSYAL GÜVENLİK BAKANI M. SADIK ŞİDE SON TOPLANTIDA
Sakatları Koruma Milli Koordinasyon Kurulu Başkanı, Sosyal 

Güvenlik Bakanı M. Sadık Şide, «Sakatlar Yılı sona ererken, dar 
imkânlara rağmen sakatlara bir takım hizmetlerin verilebilmiş ol
masından memnuniyet duymaktayız» demiştir.

Sakatları Koruma Milli Koordinasyon Kurulu Ankara’da top
lanmıştır. Sosyal Güvenlik Bakanı Şide, toplantıyı açarken yaptığı 
konuşmada, sakatlar yılı çalışmalarının 1991 yılna kadar devam ede
ceğini belirterek, yaplan bazı hazırlık çalışmaları ile önümüzdeki 
yıllarda daha büyük ve önemli hizmetler verileceğini söylemiştir.

«Amacımız, mevcut sakatlarımızı başkasının merhametine ve 
himayesine muhtaç bırakmadan hayatını sürdürebilir hale getirmek, 
sakatlığa yol açabilecek her türlü sebebe karşı etkin ve kalıcı ön
lemler almaktır.» diyen Şide, konuşmasında özetle şunları söyle
miştir.

«Uluslararası Sakatlar Yılı Münasebetiyle kurulan Sakatları Ko
ruma Milli Koordinasyon Kurulu'muz, bir yıllık çalışma dönemini ta
mamlamış bulunmaktadır.

Bilindiği gibi, 1991 yılına kadar devam edecek olan 10 yıllık 
çalışma döneminin bu ilk önemli birinci yılının, Yüce Atatürk'ün 
Doğumunun 100. Yılına gelmesi mutliu bir tesadüftür. Büyük Ata
türk'ün insan haklarına karşı hassasiyeti, O'nun ilke ve ideallerinde 
açıkça görülmektedir.

Bu mutlu tesadüf ile başlayan Sakatlar Yılı, Sayın Devlet Baş- 
kanımız Orgeneral Kenan Evren'in 26 Aralık 1980 günü verdiği be
yanat ile açılmıştır. Devlet Başkanımızın,

«— Sakat kişilerin içinde bulundukları psikolojik bunalımlardan 
kurtarılmaları, yaşadıkları toplumda himayeye muhtaç olmadan 
hayatlarını onurlu bir şekilde devam ettirebilmeleri, üzerinde önemle 
durulması gereken bir konudur. Bu soruna eğilmek, sosyal devlet 
anlayışının ve toplumsal dayanışmanın gereği olduğu gibi, aynı za
manda bir insanlık ödevidir.»

sözleri, Koordinasyon Kurulumuzca rehber olarak alınmış ^e 
çalışmalarımız bu direktif ışığında yürütülmüştür.

Bugün, Sakatlar Yılı sona ererken oldukça dar imkânlarla çalış
mamıza rağmen, sakatlara bir takım hizmetlerin verilebilmiş olma
sından memnuniyet duymaktayız.

Yaptığımız bazı hazırlık çalışmaları ile önümüzdeki yıllarda da
ha büyük ve önemli hizmetler verilebileceğine inanıyoruz.

Faaliyet raporunda 20 madde halinde sıraladığımız bir yıllık ça
lışmamızı yeterli bulmuyoruz. Bununla beraber önümüzdeki yıllarda 
daha iyi sonuçlar almamızı sağlayacak önemli başlangıçların yapıl
mış olduğunu ifade etmek isterim. Bu hizmetlerin yapılmasında Sa
katları Koruma Milli Koordinasyon Kurulumuza, gösterdikleri de
ğerli ilgiyle güç kazandıran, başta Devlet Başkanımıza, sakatlarla 
ilgili bazı hususların konunlaşmasını sağlayan Milli Güvenlik Kon 
seyi'ne ve Milli Güvenlik Konseyi Genel Sekreterliğine, alınan idari

“SAKATLAR
YILI
ÇALIŞMALARI
1991
YILINA
KADAR
DEVAM
EDECEK”
•

ŞİDE:
«SAKATLAR
YILINDA,
DAR
İMKANLARA
RAĞMEN
SAKATLARA
BİR TAKIM
HİZMETLERİN
VERİLEBİLMİŞ
OLMASINDAN
MEMNUNİYET
DUYMAKTAYIZ»
DEDİ.
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ve yasal tedbirler dolayısıyla Başbakanımıza ve Hükümet üyeleri
ne, seminerler, sempozyumlar, açık oturumlar ve konferanslar dü
zenlemek suretiyle katkıda bulunan Üniversitelerimize ve değerli 
hocalarına, gönüllü kuruluşlar ve onların yöneticilerine, sakatlara 
iş bulunması için gayret sarfeden Kurum ve Kuruluşlar ile Valilikle
rimize, özellikle son aylarda yaptığı etkili yayınlar ile faaliyetlerimi
zi destekleyen TRT yönetici ve mensuplarına, bu yıl içinde ilgilerini 
yeterince toplayamamakla beraber, bundan sonraki yıllarda katkıla
rından istifade edeceğimizi umduğumuz değerli basınımıza, Sakat
ları Koruma Milli Koordinasyon Kurulu adına şükranlarımı sunmayı 
zevkli bir görev saymaktayım.

Önümüzdeki yıllarda amacımız şudur:
1 — Mevcut sakatlarımızı başkasının merhametine ve himaye

sine muhtaç bırakmadan hayatını sürdürebilir hale getirmek üzere 
iş temin etmek,

2 — Sakatlarımıza hangi yaşta olursa olsun ihtiyacı oian eği
timin verilmesini sağlamak,

3 — Sakatlarımıza ekmeğini kazanacak bir mesleki bilgi veya 
beceri kazanmasını sağlamak,

4 — Trafik kazaları ile iş ve ev kazalarını önleyecek ve bun
ları asgariye indirecek her türlü tedbirin alınmasını temin etmek,

5 — Sakatlığa yol açabilecek her türlü sebebe karşı etkin ve 
kalıcı önlemler almak.»

SAKATLARI KORUMA MİLLİ KOORDİNASYON KURULU 
ÇALIŞMA RAPORU ÖZETİ

Raporun ara başlıklarla özeti şöyledir :
— Gelir Vergisi Kanununda gerekli değişiklik yapılarak sakat

ların vergilenmesi yeniden düzenlenmiştir,
— Sakatlara iş temini için Başbakanlıkça bir genelge çıkarıl

mış, bu konuda bazı yasal değişikliklerin yapılmasının yanısıra, ye
ni düzenleme çakışmaları sürdürülmektedir,

— Valiliklerce son iki ay içinde 1250 sakat işe yerleştirilmiştir.
— SSK da 500 sakatı işe almak için çalışmalar yapmaktadır.

MİLLİ KOORDİNASYON KURULU TEKNİK KOMİTE 
BAŞKANI PROF. EGE'NİN, RAPORU

Ayni toplantıda bir rapor sunan 1981 Uluslararası Sakatlar 
Yılı Milli Koordinasyon Kurulu Teknik Komite Başkanı Prof. Dr. Rıd
van Ege de, 1981 yılı içinde yapılabilenler, yapılma yolunda olanlar 
ve yapılamayanlar olarak raporunu üç gruba ayırmıştır.

Gerçekleştirilen işler olarak Ege şunları söylemiştir:
«Sakatlardan sakatlığı oranında az gelir vergisi alınması sağ^ 

landı. İş ve İşçi Bulma Kurumu aracılığı ile 1900 sakat işe yerleşti
rildi. Sakat işçi ve Memurların erken emekliliği sağlandı, Trafik 
Yasası hazırlandı, PTT İdaresince pul bastırıldı. Bilimsel ve hal'k 
için toplantılar yapıldı, Yakın akraba evliliğinin sakatlık arttırıcı za
rarları anlatıldı, Sakatların ve sakatlıkların tarifi yapıldı, Sakatların 
Kamu taşıtlarından yararlanması sağlandı.

Başlatılan fakat bitirilemeyen veya sonuç alınamayan işler:
Sakatlar ve sakatların sorunları mijıli koordinasyon kurumu ku

rulması, Korumalı İşyeri Kanunu, Sosyal Hizmetler Kurum Kanun 
Taslağı, Özel Öğretim Kanun Taslağı, Sakatlar için yaşam koşulla
rının kolaylaştırılması bina ve yolardan rahat yararlanmasının sağ
lanması, Mesleki Rehabilitasyon Merkezleri açılması.

• • w  • •

SSK
İSTANBUL 
KADIKÖY 
BÖLGE 
MÜDÜRLÜĞÜ 
BİNASI 
TÖRENLE 
HİZMETE 
ACİLDİ.*

Sosyal Güvenlik Bakanı M. 
Sadık Şide, Sosyal Sijgortalar 
ve Bağ-Kur Yasalarının geniden 
genel bir düzenlemeye tabi tu
tulduğunu söylemiş, «Emekliler 
ve sigortalılarımızın tedirgin ol
masına sebep yoktur» demiştir.
SİGORTALILARIMIZIN 
TEDİRGİN OLMASINA 
GEREK YOKTUR__________

Şide, konuşmasında özetle 
şunları söylemiştir:

«Son günlerde gerek çalışan 
s’gortalı vatandaşlarımız, gerek
se emeklilerimi; haklarının el
lerinden alındığı yolunda çıka
rılan haberler ve söylentilerle 
tedirgin edilmeye çalışılmakta
dır.

Gerçek şudur:
Geçmişin politik amaçlı yan

lış uygulamalarının doğurduğu 
adaletsizlik ve haksızlrkları or
tadan kaldırmak, işçimizin, es
nafımızın ve emeklilerimizin 
mağduriyetini önlemek için 
yaygın ve etkin bîr çalışma ya
pılmaktadır.

Bu arada, Sosyal Sigortalar 
ve Bağ-Kur Yasaları da yeniden 
gene! bir düzenlemeye tabi tu
tulmaktadır.
2422 SAYILI KANUN 
ADALETSİZLİKLERİ 
ORTADAN KALDIRDI

Geçtiğimiz Mart ayında yü
rürlüğe gjiren 2422 sayılı Ka-ı
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★  S O S Y A L  G Ü V E N L İK  ★  S O S Y A L  G Ü V E N L İK  ★  S O S Y A L  G Ü V E N L İK  *

nun, işçi emeklileri ile dul ve 
yetimlerinin aylıklarında yıllar
dan beri görülen haksızlık ve 
adaletsizlikleri ortadan kbldır- 
mıştır.

Kanunun yürürlüğe girmesin
den bu yana söylediğimiz % 40 
civarındaki artış, genel artış or
talamasını ifade etmektedir. Ya
na Sosyal Sigortalar Kurumu, üç 
aylık olarak emekli, dul ve ye
timlere eskisinden % 40 daha 
fazla para ödemektedir. Sigor
talıların teker teker aylıklarında
ki artış oranı bu miktarın altın
da veya üstünde olabilmektedir. 
Geçmişteki yanlış uygulamalar 
sonucu mağdur olan emekli, 
mağduriyeti nisbetindeki bir 
zammı, bu yasanın uygulanma
sı ile şimdi almaktadır.

Bu Kanun, yalnızca aylık ar
tışını öngören bir kanun değil, 
aynı zamanda bir intibak kanu
nudur. Kazançlarınım karşılığını 
uzun yıllar alamayan emekliler, 
yapılan intibaklar ile kazançla
rına tekabül eden aylıkları aS- 
maya başlamışlardır.

2422 sayılı Kanundan önce; 
991 sayılı aKnunla S.S.K. ya ak
tarılanlar ve yurt dışında çalı
şarak yüksek maaşla emekli o- 
lanlar 1. dereceden (en yüksek) 
emekli maaşı almaktaydılar. S. 
S. K. ya en yüksek primi ödeye
rek emekli olanlar ise ancak 5. 
derecenin 3. basamağından ma
aş alabilmekteydiler.

Bu açık haksızlık politikacıla
rın tavizleri yüzünden yıllarca 
sigortadan emekli olmuşların a- 
leyhine sürdürülmüş ve S.S.K. 
Genel Kurularının baş şikâyeti 
haline gelmiştir.

2422 sayılı Kanunla sağla
nan adaletli sistem sonucu ta
vandan prim ödeyen sigortalıla
ra yine tavandan aylık bağlan
ması imkânı sağlanmıştır.

İşçi emekli, dul ve yetimleri
nin yeni Kanuna göre intibakla
rının yapılmasının uzun zaman 
almasının nedeni burada kay
naklanmaktadır. Yıllarca yanlış 
uygulamalara maruz kalan e- 
mekli aylıklarını hak ve adalet

-  i

ölçüsüne uygun olarak yeni
den düzenlemek, dosyaların u- 
zun zaman alan işlemlere tabi 
tutulmasın: gerektirmiştir.

İntibakların yapılması için ge
çen süre İçerisinde emekli ay
lıkları eski aylığa avans eklene
rek ödenmiş, işlemlerin tamam
lanmasını müteakip Kasım 1981 
üç aylığı ödenirken, hesapkH 
nan fark avanstan fazla ise ek
leme yapılmış ,düşük ise düşül
müştür. Ayrıca, 7 aylık % 2 ora
nındaki hastalık primi de kesil
miştir.

Bu nedenle, Kasım 1981 üç 
aylıkları bazı emeklilerimizin 
bekledikleri miktardan daha dü
şük veya daha yüksek olmuş
tur. İntibaklar sırasında 700 bin 
civarındaki dosyanın bazıların
da yapılan küçük yanlışlıklar 
süratle düzeltilmiştir.

1982 Şubat ayında, bütün iş
çi emeklileri yeni intibaka göre 
hesaplanan 3 aylıkları ile sos
yal yardım zammını alacaklar
dır. Bu arada bankalar aracılığı 
ile her emeklinin yeni aylık du
rumu ile ilgili bi’gileri taşıyan 
bir hesap pusulası kendilerine 
gönderilecektir.

DAHA İYİ HİZMET İÇİN 
HFR Tüm ü TEDBİR 
ALINMAKTADIR

1981 yılı içinde işçi emekli, 
dul ve yetimlerine yapılan aylık 
artışının yeterli olduğunu söyle
mek mümkün değildir. 2422 sa
yılı Kanun ancak ülkemizin için
de bulunduğu ekonomik durum 
ve S.S.K. nun kriz halindeki ma

li durumunun müsaadesi nisbe- 
tinde aylıklarda bir artış getire
bilmiştir.

Ancak, Hükümetimizin içinde 
bulunduğumuz ıslahat dönemin
de» sosyal güvenlik kuruluşları
mızın vatandaşlarımıza daha 
yararlı vo yeterli hizmet suna
bilecek hale gelmesi için ça
lışmaktadır. İşçilerimize, esna
fımıza ve bunların emeklilerine 
daha iyi hizmet verebilmek için 
her türlü tedbir alrnmaktadır.

Konunun, kamu oyunda ger
çek boyutlarıyla anlaşılmasında 
değerli basınımızın büyük kat
kısı olacağsna inandığımızı be
lirtmek isterim.

S.S.K. KADIKÖY BÖLGE 
MÜDÜRLÜĞÜ

Sosyal Güvenlik Bakan M. 
Sadık Şide, Hükümet olarak, 
belirli bir süre içerisinde tüm 
devlet kuruluşlarını kiradan kur
tarmayı hedef edindiklerini söy
lemiştir. Sosyal Sigortalar Ku
rumuzun bu amaçla yurdun 
dört bir yanında yeni tesisler 
inşa ettiğini anlatan Şide, önce
likle çeşitli nedenlerle yıllardır 
yarım olarak bekleyen inşaatla
rın tamamlanmakta olduğunu 
bildirmiştir.

Hizmete açılan S.S.K. Kadı
köy Bölge Müdürlüğü binasının 
bodrum ve zemin dışında 5 kat
lı olarak inşa edildiğini belirten 
Şide, yeni binanın bütün ser
visleri kapsayacak ve hizmetin 
sunulmasında ihtiyaçlara cevap 
verecek şekilde planlandığını i- 
fad© etmiştir.

SOSYAL
GÜVENLİK
BAKANI
M. SADIK
ŞİDE
SSK
YÖNETİCİLERİ 
İLE BİR 
TOPLANTIDA.
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G Ö S T E R G E  T A B L O S U N A  G Ö R E

PRIM- 
ÖDENEK OSMAN N. 

TEKMAN

506 Sayılı Sosyal Sigortalar Ka
nununun Bazı Madelerinin Değiştiril
mesine, iki Maddesinin Kaldırılması
na ve Bu Kanuna Bazı Ek ve Geçici 
Maddeler Eklenmesine Dair (2422 Sa
yılı) Kanun 17 nci maddesi ile 506 
Sayılı Kanuna eklenen Ek Madde Tin 
ilk fıkrasında «Bu Kanuna göre gelir 
ve aylıkların hesaplanmasında katsa
yı esasına dayalı gösterge sistemi 
uygulanır» denildikten sonra, aynı 
maddenin üçüncü fıkrasında «Bu Ka
nun gereğince ALINACAK PRİM ve 
VERİLECEK ÖDENEKLER ile bağla
nacak gelir ve aylıkların hesaplan
masında bu Kanuna ekli gösterge 
taplosu uygulanır» hükmü bulunmak
tadır.

Maddede «alınacak prim» ve «ve
rilecek ödenek» lerde de gösterge 
tablosu uygulanır, hükmü bulunma
sına rağmen; Kanunda prim ve öde
nekte göstergenin ne şekilde uygula
nacağına dair her hangi bir hüküm 
bulunmamaktadır.

Nitekim bu hususta yapılacak 
uygulama ile ilgili olarak Sosyal Si
gortalar Kurumunca da bir genelge 
çıkarılmamıştır.

Kanımızca bu hüküm buraya yer
siz olarak girmiş veya noksan gir
miştir. Şayet; maddeye bu hüküm gi
recekse alınacak prim ve verilecek 
ödeneklerde «üst sınırın tesbitinde 
gösterge tablosundaki en yüksek

göstergenin», «alt sınırın tesbitinde 
de gösterge tablosundaki en düşük 
göstergenin» esas alınacağı ibareleri 
ile beraber getirilmesi gerekeceği dü
şünülebilir.

Ancak bu husus da, 506 Sayılı 
Sosyal Sigortalar Kanunu'nun 2422 
Sayılı Kanun ile değişik «Günlük Ka
zanç Sınırları» başlığını taşıyan 78 
inci maddesinde açık olarak hükme 
bağlanmıştır. Bu nedenle bu madde
de tekrarı da gerekmez.

Bir an için alınacak prim ve dola- 
yısiyle verilecek ödeneklerin tesbitin
de gösterge tablosunun uygulanaca
ğını kabul etsek; bunun uygulamada 
zorluklar çıkaracağı kanısındayız.

Bugün için Sosyal Sigortalar Ka
nununda belirlenen prime esas gün
lük kazanç alt ve üst sınırlarının al
tında veya üstünde fiili kazancı olan 
sigortalılar açısından uygulamada 
bazı zorlukların olduğu bilinmektedir.

Böyle bir uygulama ile bu zorluk
ların, bu kere prime esas günlük ka
zanç alt ve üst sınırları arasında 
olanlar açısından da ortaya çıkacağı 
tabiidir.

Bu nedenle Ek Madde 1'deki «alı-, 
nacak prim ve verilecek ödenekler» 
ibaresinin 506 Sayılı Kanunun yeni
den düzenlenmesinde herhalde mad
de metninden çıkacağını umarız.

T Ü R K - İ Ş  •  Ş U B A T  1 9 8 2  •  2 0



KOOPERATİFÇİLİK .  E R Ç E L İ K :  
“ E g e  

B ö l g e s i  
K o o p e r a t i f l e r  

B i r l i ğ i ’ n i  
k u r m a y ı  

a m a ç l ı y o r u z ”

TÜRK-İŞ
GENEL

TEŞKİLATLANDIRMA
SEKRETERİ

ORHAN
ERÇELİK

KONUŞURKEN.
Türk-lş kısa adı AAFLI 

olan «Asya Amerika Hür Ça
lışma Enstitüsü» ve Ege Üni
versitesi İktisat Fakültesi'nin 
ortaklaşa düzenledikleri «Uy
gulamalı Kooperatifçilik» top 
lantısı İzmir'de yapıldı. Top
lantının açış konuşmasını 
yapan Türk-İş Teşkilatlandır
ma Genel Sekreteri Orhan 
Erçelik, ülkemizdeki koope
ratiflerin sahip olduklan 
maddi varlığın farkında ol
madan, birlikte cl'manın a-

TÜRK-İŞ Genel Teşkilatlandırma Sekreteri ve TES-İŞ Sendikası 
Genel Başkanı Orhan ERÇELİK, «Türkiye'de gelir dağılımında 
dengesizlik var.»

T Ü R K İ Y E ’ D E  G E L İ R  
D A Ğ I L I M I N I N  D E N G E S İ Z  
O L D U Ğ U  İ L E R İ  S Ü R Ü L D Ü

TÜRK-İŞ Teşkilatlandırma Genel Sekreteri Orhan Erçelik, Tür
kiye'de bir gelir dağılımı dengesizliği olduğunu: söylemiştir.

Uygulamalı koperatifçilik çalışmalarıyla ilgili bir toplantıda ko
nuşan Erçelik, «Bugün her alanda olduğu gibiı işçMşveren ilişkile
rinin barışçı bir temele oturtulması vei sürekliliğinin sağlanması ça
lışmaları sürmektedir» demiştir. Erçelik, özetle şöyle konuşmuştur: 

«TÜRK-İŞ, hükümet düzeyinde! sürdürülen görüşmeler ve yapı
lan bilimsel çalışmalar göstermiştir ki, Türkiye'de bir gelir dağılımı 
dengesizliği vardır. 1968'lerden bu yana milli gelir paylaşımında ça
lışan grubtar günümüze dek giderek azalan paylar alırken, diğer 
gruplar paylarını arttıra gelmişlerdir. Bugün görülen odur* ki, çalı
şan nüfus içinde işçiler memurlar, topraksız çiftçjiler* ve küçük es
naf milli gelirin üçte birine yakınını almakta, kalanını sayıları bir 
avuç olan kâr-faiz ve rant gelir sahipleri paylaşmaktadırlar. Ümid 
ediyorum ki hükümet düzeyinde sürdürülen görüşmelerde açıkça 
ortaya konulaıl bu tablo her alanda sağlıklı temellerin atılmasını 
birinci görev sayan hükümetimizin dikkatle üzerine eğileceği bir 
mesele olarak ele alınacaktır»

Kooperatifçilik çalışmalarına da hız verdiklerini bildiren TÜRK- 
İŞ Teşkilatlandırma Sekreteri «Bugün ülkemizde mevcut kooperatif
çilik tablosuna bir bakınız ne göreceksiniz. Ülkedeki mevcut koo
peratiflerin kaynakları binlerce parçaya bölünmüş, hepsi birbirinden 
habersiz, yardımlaşmadan, birlikte olmanın avantajlarından yoksun 
bir çalışma içindedirler. Bu tabloyu değiştirmek, kaynakları birleş
tirmek için öncelikle tüketim kooperatiflerinin kanunun öngördüğü 
biçimde üst örgütlenmelerini gerçekleştirmeliyiz» şeklinde konuş
muştur.
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M P M “ T A R IM  V E  
O R M A N  İŞ Ç İL E R İN İN  
S O R U N L A R IN A  İL İŞ K İN  
Ç Ö Z Ü M  Ö N E R İL E R İ»  
K O N U L U  B İR  
S E M İN E R  D Ü Z E N L E D İ
S EM İN E R D E , 10.5 M İLY O N  T A R IM  
V E  O RM A N  İŞ Ç İS İN İN  
S O R U N LA R I T A R T IŞ IL D I...

vantajlarından yoksun bir 
çalışma içinde olduklarını 
söyledi.

Orhan Erçelilk üç gün sü
recek toplantıda amaçları
nın dağılan kaynakları bir
leştirmek için İzmir ve Ege 
Bölgesi'nde bulunan Tüke
tim Kooperatiflerinin üst bir-

EGE ÜNİVERSİTESİ İKTİSAT 
FAKÜLTESİ DEKANI PROF. 
DR. FİKRET SÖNMEZ, 
KOOPERATİFÇİLİK 
SEMİNERİNDE 
KONUŞURKEN.

liğî olan Bölge Birliğini kur
mayı amaçladıklarını be
lirterek şöyle dedi.

«Böylece ehliyetsiz kadro
lar tarafından yönetildiği 
için ortada kalan, güvensiz
likle karşılaşan ve verimsiz 
duruma gelen kooperatifleri 
bir araya getirerek Büyük 
Atatürk'ün 1930 yılında baş
lattığı haraketi sürdürece
ğiz.»

Prof. Dr. Fikret Sönmez 
de sendikacılık ile koopera
tiflerin ayni amacı taşıdık
larını belirterek, sendikala
rın aracıların ortadan kaldı
rılması mücadelesinde tüke
tim kooperatifleri için yol 
gösterici olması gerektiğini 
söyledi.

Mii'li Prodüktivite Merkezi 
(MPM), «TARIM VE ORMAN İŞ
ÇİLERİNİN SORUNLARINA İLİŞ
KİN ÇÖZÜM ÖNERİLERİ» konu
lu bir seminer düzenledi.

Türkiye Odalar Birliği Kon
ferans Salonunda yapılan bu 
bilimsel seminerde, sayıları 10 
milyon 500 bini bulan tarım ve 
orman işçilerinin güncel ve 
ana sorunları ele alınarak et
raflıca tartışıldı.

Bilim adamları ve araştırma
cı uzmanların seminere sunduk
ları konu ile ilgili 16 tebliğde, 
bu sektördeki işçilerin sorunları
na ilişkin çözüm önerileri geti
rilirken, tarım ve orman sek
töründeki genel meseleler ele 
alındı.

Üç gün süreli bu seminere, 
Ziraat Fakülteleri ve Orman Fa
kültesi öğretim üyeleri ile ilgili 
bakanlıkların üst düzey yöneti
cileri ve uzmanları da katıldı.

ÖZDEMİR'İN
KONUŞMASI

MPM Yönetim Kurulu Başkanı 
Kaya Özdemir, semineri açış 
konuşmasında, tarım ve orman 
işçilerinin sorunlarına değine
rek, şunları söyledi:

«Hepinizin yakından bildiği 
gibi, sanayileşme çabası içinde 
olan Türkiye, herşeyden önce 
bir tarım ülkesidir ve Türkiye'
nin bu özelliği, gelişme denge
si içindeki yerini daima koru
yacaktır.

Yurdumuzdaki 24,4 milyon 
kişi, yani toplam nüfusumuzun 
yüzde 52,2 si tarım ve orman 
sektöründe uğraşmakta ve ek
meğini bu yoldan kazanmakta
dır. Bu büyük kitle, sadece 
kendi ekmeğini çıkarmakla kal
mamakta, en büyük üretici sı
nıf olarak, 45 milyonu aşain 
Türkiye'nin besin maddelerini, 
giyim saanyii ve tarım sanayii
ne dayanan diğer endüstrilerin 
hammaddesini de karşılamakta
dır. Tarım ve Orman Sektörün
de çalışan üretken küfe, ibtı 
saydıklarımla da kalmayıp. Tür
kiye'nin ihtiyacını karşıladıktan 
başka, en büyük ihraç kayna
ğının da temelini oluşturmakta» 
dır.

Hatırlanacağı gibi, tarım, hay
vancılık ve orman sektörü, bu
gün milli gelirimizin yüzde 23 
ünü karşılarken, tüm ihracat ge
lirlerimizin yüzde 60 mı ve sa
nayi kesimine ait hammadde 
ihtiyacının da yüzde 76 sını 
sağlamaktadır.

Ancak, nüfusumuzun tümünü 
besliyen ve yarısından fazlası
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KADIN TARIM İŞÇİLERİNİN SORUNLARI TARTIŞILDI

na ait istihdam kapasitesini e- 
linde bulunduran bu sektöre 
ülkece gereken önemin veriiaı- 
gını söyliyebilmek oldukça güç
tür.

Resmi rakamlara göre 10 mil* 
yon 500 bin kişilik bir işgücü ar
zına sahip tarım ve orman sek
töründe de, her dalda olduğu 
gibi işgücü arzında fazlalık bu
lunmakta, yani işsizlik söz ko
nusu olmaktadır. Halen bu sek
törde 700 bin kişi işsizdir ve 
Anayasadaki âmir hükümlere 
rağmen, çalışanların da sosyal 
güvencesini sağlayacak olan 
Tarım ve Orman iş Kanunu ne 
yazık ki, bu güne kadar bir tür
lü çıkarılıp yürürlüğe konulama
mıştır.

Bununla beraber bugün işba
şında bulunan hükümetin ha
zırladığı Tarım ve Orman İş 
Kanunu Tasarısının Danışma 
Meclisi gündemine girmiş oldu
ğunu duymaktan ayrı bir bahti
yarlık duyduğumu ve bu kanu
nu çıkaracakların Türk Tarımı
na, bu sektöre en büyük katkıyı 
sağlamış insanlar olarak anıla
caklarına olan inancımı belirt
meyi görev sayıyorum.

Bü sektörde milyonlarca çalı
şan insan sosyal güvenceye ka
vuşturulmadıkça, Tarımdan ve 
Ormandan daha çok şey iste
meğe hakkımız olamaz.

Aslında, her türlü girdisi ve 
yeterli kredi olanakları artmış 
bir modern tarım sektörüyle Av
rupa'nın sayılı orman varlıkla
rından olarak bilinen 20 milyon 
200 bin hektarlık ormanlarımız
dan daha çok şey beklemek ve 
daha çok ürün elde etmeyi um
mak, hakkımızdır. Fakat arzet- 
meğe çalıştığım gibi önce bu 
kitleyi sosyal güvenceye kavuş
turmak, peşinden de modern 
tarım esaslarını yurt çapında 
yaygınlaştırmak ve yerüstünün 
en büyük servetlerinden olan
20 milyon hektarlık orman varlı
ğımızın bugün için işe yaramaz 
ekonomik durumda bulunmayan
11 Milyon 350 bin hektarlık bü
yük kısmını onarıp geliştirdik
ten sonra, tarım ve ormandan 
çok daha büyük pay almak 
mümkün olacaktır. Onun için

dir ki, MPM olarak düzenlediği
miz bu bilimsel seminerde, işçi
lerin sorunlarını tartışırken, sek- 
törel sorunlara da ışık tutacağı
nıza inanıyor ve bunu bekliyo
ruz.

Doğumunun 100 ncü yılını şe
refle ve onurla kutladığımız Yü
ce Önder Atatürk'ün veciz ifa
desiyle dile getirdiği «EFENDİ
MİZ OLAN KÖYLÜYE» yani ge
niş anlamda üreticiye beklenen 
ve hakları olan sosyal güvence
ler sağlanmadıkça ve sosyal 
refahı simgeleyen hizmetleri 
kırsal alanlara götürmede daha 
da geç kalındıkça üretici züm
renin köyden kente akını arta
rak sürecek ve mil'li ekonomi
mizdeki en büyük ağırlığı ve 
payı taşıyan tarım ve ormancı
lık sektöründeki verimlilik zayıf- 
lıyacaktır.

Sayıları 10 milyonun üstün
de olan tarım ve orman işçi
lerinin çeşitli sorunları var. Bu 
sorunları artık daha fazla 
görmezlikten gelemiyeceğimize 
göre, bunlara en kısa sürede 
çözüm getirmek zorundayız.

Orman içi ve kenarında yaşı- 
yan milyonlarca vatandaşımızın 
da çeşitli sorunları var. Orman- 
köyfcü ilişkileri adını da verdiği
miz bu sorunlar, bir yerde or
man işçilerinin sorunlarıdır. Zira 
ormgn köylüsü bizatihi orman 
işçisidir. O halde, orman-köylü 
münasebetlerini en iyi şekilde 
kurabilmeli ve bu bölgelerde ya-

şıyan milyonların sosyoekono
mik meselelerini halletmeliyiz ki, 
orman varlığımız daha iyi korun
sun ve bü sektörde verimlilik 
yüksek düzeye ulaşabilsin.

Burada şükranla kaydedece
ğimiz bir husus Atatürk'ün do
ğumunun 100 ncü yılı dolayısıy
la, çeşitli illerimizde «Atatürk 
Ormanları» tesis edilmesidir. 57 
ilimizdeki 84 proje sahasında 
toplam 80 bin dekar alanı kap- 
sıyan Atatürk Ormanları tesis 
çalışmaları, hem orman işçisine 
yeni iş imkanları bakımından, 
hem de orman varlığımızı art
tırma yönünden çok yararlı o l
muştur. Dileğimiz, bu çalışma
ların yarısı bozuk orman alan
larımızda da sürdürülmesidir.

MPM olarak bu semineri dü
zenlerken, bugüne kadar yete
rince anlaşılamamış ve tartışıl
mamış olan bu önemdi konuyu, 
bilimsel açıdan değerlendirmeyi 
ve soruna çözüm getirici değer
li önerileri tesbit amacını taşı
dığımızı belirtmek istiyorum.

Bu duygu ve düşüncelerle seç
kin heyetinizi selâmlıyor, semi
nerin ülkemize Tarım ve Orman 
kesiminde çalışanlarımıza ya
rarlı sonuçlar getirmesini gö
nülden diliyorum.

Seminerin düzenlenmesinde e- 
meği geçenlere; değerli tebliğ 
sahihlerine ve iştirakçilere MPM 
Yönetim Kurulu adına teşekkür 
ediyorum.
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AVRUPA
PARLAMENTOSU

SİYASI
İŞLER

KOMİSYONU
ÜYELERİ

İLE
GÖRÜŞEN 

DENİZCİER 
VE İCRA 

KURULUNUN 
ÖTEKİ 

ÜYELERİ

AVRUPA PARLAMENTOSU 
SİYASİ İŞLER KOMİSYONU 
ÜYELERİ TÜRK-İŞ’İ 
ZİYARET ETTİ.

DENİZCİER: «12 EYLÜL'DEN 
BU YANA DEMOKRASİ İÇİN 
ÖNEMLİ ADIMLAR ATILMIŞTIR» DEDİ

AVRUPA
PARLAMENTOSU

ÜYELERİNDEN
BİR

GRUP.

Ülkemizi ziyaret eden Avrupa Parlamentosu Siyasi işler Ko
misyonu Üyeleri 8 Ocak 1982 tarihinde TÜRK-İŞ Genel Merkezini 
ziyaret etmişler ve TÜRK-İŞ Genel Başkanı İbrahim DENİZCİER, 
Genel Mali Sekreter Ömer ERGÜN, Genel Eğitim Sekreteri Kaya 
ÖZDEMİR ile Genel Teşkilatlandırma Sekreteri Orhan ERÇELİK'le 
görüşmüşlerdir.

Bu ziyaret ve görüşmeler sı
rasında Basun Mensuplan ile 
TÜRK-IŞ'in çeşitli birimlerinden 
gözlemciler de hazır bulunmuş
lardır.

TÜRK-İŞ Genel Başkanı İb
rahim DENİZCİER, konukları 
«Evimize Hoşgeldiniz» diyerek 
karşılamış ve müzakerelere katı
lan TÜRK-İŞ icra Kurulu üye
lerini tanıtmıştır.

Daha sonra TÜRK-iŞ'i ziyaret 
eden Avrupa Parlamentosu üye
leri ile Genel Başkan İbrahim 
DENİZCİER arasında şu görüş
me cereyan etmiştir.

Norveç Muhafazakâr Par»
mensubu Danışma Meclisinde 
işçi üye olup olmadığını ve bu 
üyelerin nasıl tensip edidiklerini 
sormuştur. Cevaben; Danışma 
Meclisi hakkında bilgi verilmiş 
ve 3 işçi üyemizin kimlikleri an
latılarak kendilerinin Konsey 
kontenjanından seçildikleri ifade 
edilmiştir.

Danimarka Scsyal Demokrat 
Parti mensubu: Avrupadaki sos
yal demokrat partiler ile sendi
kaların iç içe olduklarını, Deni- 
markadaki Türk işçileri ile de 
partisinin iyi ilişkiler içinde ol
duğundan bahisle, tüm Batı Av
rupa sendikalarının Türkiyedeki 
askeri yönetimi protesto ettiğini, 
aynı protestoların Uluslararası 
sendikal kuruluş tarafından da 
yapıldığını ve hatta kendi Kon
federasyonlarının hükümete baş
vurarak Türkiye'nin, Avrupa 
Konseyinden ihracı konusunda 
çalışma yapmalarını istediğini 
belirterek. Kabinede bir Türk-Iş 
mensubunun Bakan olarak gö
rev aldığını ve bu durumun ken
dilerince pek anlaşılamadığını 
belirterek Türk-İş'in şu anda 
oynamakta olduğu rolün ne ol
duğunu sormuştur.

Genel Başkan DENİZCİER, 
cevaben; kendisinin ICFTU İcra 
Kurulu üyesi olduğunu ve buna 
benzer sorulara 12 Eylülden son
ra Uluslararası Sendikal plat
formlarda sık sık rastlandığını 
ifade etmiş ve ICFTU'nun Türk- 
İş üyeliğini askıya aldığını, Da
nimarka toplantısı konusunda 
bilgi vererek 32 sahifelik ICFTU 
raporunu hazırlayan Otto Kers- 
ten başkanlığındaki Heyetin 
Türkiye'deki Hükümet - Askeri
ye ve Sendikacılarla temasları
nı anlatarak, tutuklu sendikacı 
meslekdaşları ziyaret etme is
teklerinin gücü dışında olduğu
nu, bunun dışında tutuklu sen
dikacı avukatları ile heyetin gö
rüşmesini sağladığını ifade et
miştir. Devamla; Kabinede gö
rev alan Türk-Iş Genel Sekre
terinin bu göreve askeri yöne
tim tarafından getirildiğini, ko
nunun bir iç sorun olduğunu ve 
Genel Sekreterin Türk-Iş Genel
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Kumlu tarafından seçilmesi ne
deniyle başka hiç bir organın 
bu konuya müdahale edemiye- 
ceğini belirtmiş, ICFTU rapo
rundaki çeşitli beyanların ger
çekle ilgisi olmadığını, Genel 
Sekreter sorununun iç bünyede 
çözümlenmesi için zaman tale
binde bulunduğunu ancak çe
şitli Batı AvrupalI kuruluşların 
baskısı altında bu sorunun bü
yütülerek kararın alındığını ifa
de etmiştir.

Genel Başkan daha sonra, 
Anayasadan aldığı hak ve güç 
île ve komuta zinciri içinde or
dunun yönetime el koyduğunu 
ve Türk-îş'in amacının ülkede 
en kısa sürede demokrasiye dö
nüş olduğunu belirterek Danış
ma Meclisi çalışmaları Anayasa, 
siyasi partiler ile seçim yasala
rının yakında çıkacağını ve 
böylelikle demokrasiye doğru, ö- 
nemli adımların atılmış olduğu
nu belirtmiştir. Hür sendikal 
felsefenin her tür totaliter re
jimlere karşı olduğunu belir
ten Genel Başkan, işçi teşek
külü olarak kendilerine düşen 
görevin demokrasiye dönüşü 
süratlendirmek olduğunu, ve bu 
çerçeve içinde hükümetle iş
birliği yaptığını ve mevcut hak
lardan geriye dönülmemesi için 
Türk-îş'in çaba sarfettiğini söy
lemiştir.

İsveç Sosyal Demckçrat Par- 
fisi mensubu, mevcut rejim al
tında Türk-lş'in hangi yollardan 
ne ölçüde işçiyi temsil ederek, 
işçi haklarını nasıl koruduğunu 
sorarak kendi bilgilerine göre, 
ücretlerin Yüksek Hakem Kuru
lu tarafından (gerçek ifadesi 
mahkeme kararı olmuştur) be
lirlendiğini toplu pazarlık yapı
lamadığını ve grev hakkının as
kıda olduğunu söyleyerek kısıtlı 
haklar altında mevcut rejimle 
işbirliği yapmanızın sîzlerin ge
çerlilik ve kredinizi düşürmüyor 
mu? şeklinde bir soru yönelt
miştir.

Cevaben Denizcier; «peki siz 
bize bu şartlar altına ne yap
mamızı önerirsiniz?» demiş ve 
şu açıklamada bulunmuştur.

Sendikal felsefe olarak bizler 
demokrasiye candan bağlı, de-̂

mokrasiyi savunan kişileriz. 
YHK çalışmalarına da karşıyız 
ve karşı olduğumuzu da açıkça 
beyan ettik. Toplu pazarlığın 
yeniden hür olarak yapılmasını 
ve temel sendikal yasalardaki 
değişikliklerin bir an önce ger
çekleştirilerek normal sendikal 
faaliyetlere dönülmesini defa
larca yetkililerden istedik ve 
istemeye devam ediyoruz.. Avru
pa'da sizler hiç askeri idare 
görmediniz, ne olduğunu bil
mezsiniz. Ancak, Türk Ordusu 
ülkede hakların en kutsalı olan 
«yaşama hakkını korumak için» 
Anayasaya dayanarak yönetime 
el koymuştur. Yaşama hakkı 
sağlandıktan sonra, elbetteki 
sıra diğer haklara gelecektir. 12 
Eylülden önce günde ortalama 
25 kişi ölmekte idi. Bugün için 
dahi ülkede terör küçük çapta 
da olsa devam etmekte, yüz
lerce silah bulunmaktadır. 12 
Eylül öncesi Avrupa Parlamen
tosu neredeydi, hür avrupa 
sendikacılığı neredeydi? Niçin 
bu insanlar ölüyor diye sormu

yordu? Nasıl yardımcı oluruz 
diye niçin sorulmuyordu?

Bu açıklamadan sonra soru
yu soran İsveç'i i üye, buraya 
bilgi toplamaya geldiklerini* 
kimseyi tenkit etmediklerini, an
cak Denizcier'in açıklamasından 
«yaşamaya çalışıyoruz» ifadesi: 
nin çıktığını ve demokrasi nasıl 
olsa bir gün gelecek diye bek
lediklerini ifade etmiştir.

Denizcier, askeri rejimler ko
nusunda hür sendikal felsefeyi 
açıkladığını beilrtirken, uluslar
arası hür sendikacılık hareke
tinin demokrasiye bağlı bir üye
si olduklarını ve bu geçiş döne
minde temenni ve sabırla en az 
yara alarak mevcut hakları ko
rumaya çalıştıklarını belirtmiş 
ve askeri idareden askeri idare
ye fark vardır diyerek Türkiye- 
de askeri idarenin başka ülke
lerdeki askeri idarelerle hiçbir 
zaman karıştırılmaması gereğini 
vurgulamış ve «Bizim askeri i- 
dareyi diğer bazı ülkelerdeki 
askeri idarelerle karıştırmayın» 
demiştir.

GENEL BAŞKAN DENİZCİER, AVRUPA 
PARLAMENTOSU ÜYELERİNİN 
SORULARINI CEVAPLARKEN.
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MPM BAŞKANI 
KAYA ÖZDEMİR

MPM 
«TÜM ÜRETİM 
DALLARINDA 

VERİMLİLİĞİN 
TESBİTİ VE 

ARTTIRILMASI» 
KONULU BİR 

TOPLANTI 
DÜZENLEDİ

Millî Prodüktiviye Merkezi;
28 Aralık Pazartesi günü; 
«Ülkemizde tüm üretim dal
larında verimliliğin tesbiîi 
ve attırılmasına ilişkin gö
rüş ve öneriler» konulu bir 
toplantı düzenlemiştir.

MPM Yönetim Kurulu Baş
kanı Kaya Özdemir'in konu 
ile ilgili açış konuşmasından 
sonra, MPM Genel Sekreter 
Vekili Serpil Özdamar da bu 
kuruluşun 1982 yılı iş prog
ramı konusunda teknik açık
lamalarda bulunmuştur.

Türkiye'nin tüm üretim dal
larında, daha fazla verimli 
olabilmesine ilişkin önerile
ri nele alındığı TÜRK-İŞ 
Genel Merkezi Konferans 
salonundaki bu toplantı çok 
yararlı olmuştur.

Bir gün süren bu top
lantıda konukların da verim
liliğin arttırılmasına ilişkin 
görüş ve önerileri istuenmiş- 
tir.

HAFTALIK YANKI 
DERGİSİNDE PROF. 
ERDİNÇ TOKGÖZ İLE 
YAPILAN BİR 
GÖRÜŞMEYİ, 
KONFEDERASYONUMUZ 
VE İŞÇİLERİMİZLE 
İLGİLİ OLDUĞU İÇİN 
AYNEN YAYINLIYORUZ.

İşçiler de 
hükümet de 
haklı...

PROF. DR. ERDİNÇ 
TOKGÖZ

Hacettepe Üniversitesi Ekono
mi bölümü öğretim üyesi Prof. 
Erdinç Tokgöz Yankı,nın sorula
rını yanıtladı:

YANKI — İşçi ücretlerindeki 
artışın hesaplanmasında sîzce 
hangi yılların fiyat artışları esas 
alınmalı?

TOKGÖZ — Türk-İş'in haklı 
olduğu nokta, 1979-1980 yılları- 
nnı enflasyon oranının ücret 
geliri sahipleri üzerinde yaptığı 
tahribatın büyük olmasıdır.

Y — Yaptığı tahribatı açıkla
yabilir misiniz?

T — 1979'da brüt nominal 
günlük ücret 294 TL. gerçek 
bürüt 75 liraydı. 1980 de bürüt 
nominal ücret 426 liraya çıkar
ken, gerçek brüt ücret 57 li

raya düştü. Bu göstergelerin 
ışığında enflasyonun yıkım dö
nemi diyebileceğimiz 1979-1980 
döneminin işçi kesimine verdiği 
zararları gidermek için Türk-İş 
bu yıllardaki fiyatların dikkate 
alınmasında ısrar etmektedir. 
Ancak Hükümet de kendi açı
sından haklı.

Y — Verdiğiniz rakkamfarm 
kaynağı nedir?

T — Kaynak, bir işveren ku
ruluşu olan TÜSİAD'ın hazırla
dığı «1981 Ortalarında Türk E- 
konomisi» adlı rapordur. Mali
ye Bakanlığının 1981 yılı eko
nomik raporu da bu rakamları 
doğrulamaktadır.

Y — Hükümetin haklı olduğu 
taraf nedir,

T — Piyasa ekonomisi koşulla 
rı İçerisinde enflasyonla müca
delede başarılı olmanın tek ko
şulu orta sınıfın gelirlerinde ar
tışı sınırlayarak, toplam tüketim 
harcamalarını azaltmaktır. Bu 
nedenle hükümet her yılın enf
lasyon oranını dikkate alarak 
ücret artışlarınnı hesaplanma
sını istemektedir.

Y — Bu yıl sonunda enflas 
yon hızının yüzde 25’e indirilece
ği hesaplanıyor. Buna göre 
şimdi saptanan işçi ücret artış
ları adil mi?

T — İlk bakışta gerçekçi bir 
yaklaşımı temsil etmektedir. Fa
kat bize göre burada memur 
ve emekliler unutulmuştur. Bun
lar da seslerini duyuramamak
tadırlar. Günün koşullarına uy
gun yaşamak olanağından u- 
zaklaşmışlardır. Bir Müsteşar 
bir Genel Müdür, özel sektöre 
giden bir eski memurun yarısı, 
hatta dörtte biri kadar maaş a- 
lamıyorsa, bürokrasinin sağlık
lı yürümesi, yatırım politikasının 
başarıya ulaşması beklenemez,

Y — Hükümetin «Gerçekçi» 
olarak tanımladığınız yaklaşımı
nı serbest piyasa ekonomi ku
ralları içinde izah etmek müm
kün mü? Yani fiyatlar serbest 
bırakılırken, ücretlere sınır kon
ması, yukarıdan tesbit edilmesi 
adil midir?

T — Ülke olarak iki olağanüs
tü dönemi birden yoşıyoruz. 
Birincisi, Anayasal bîr düzen
den, bir diğer anayasal düzene 
geçiş; İkincisi de makro düzey-
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TÜRK-İŞ Sekizinci Bölge Temsilcisi Kadir Topuz, bu araştırma
yı gördükten sonra gazetede çıkan haberi Yüksek Hakem Kuruluna 
göndereceğini açıklamıştır.

TÜRK-İŞ Bölge Temsilcisi Kadir Topuz «bir otomobil fabrika
sında böyle bir sonuç ortaya çıktığına göre, Türkiye genelinde ça
lışanların büyük çoğunluğunda ruh hastalığı var demektir» şeklinde 
konuşmuştur.

Illlll IHI llllll I Il—IMİI II I İM Milllllll I İlil MU  I ■■HIMİimilll IIIIIIIHII« !■!■! II IW ıl

“ G E Ç İ M  Z O R L U Ğ U ”  
R U H  H A S T A L I Ğ I N A
S E B E P  O L U Y O R

Bursa Üniversitesi Tıp Fakültesi Psikiyatri Bölümü tarafından 
yapılan bir araştırma sonucunda Bursa’da bir otomobil fabrikasında 
çalışan her yüz işçiden yirmibeşinin ruh hastası olduğu meydana 
çıkmıştır.

Bursa Üniversitesinin Tıp Fakültesi tarafından yapılan araştır
mada bu hastalığın geçim zorluğundan ileri geldiği saptanmıştır.

Ücret azlığının otomobil fabrikasındd diğer sektörlere nazaran 
daha fazla ücret alınmasına karşın, ücret düşüklüğünün ruh hasta
lığına sebebiyet verdiği yetkili otoriteler tarafından tesbit edilmiştir. 
Bu da göstermektedir ki, düşük ücretle işçi çalıştıran sektörlerde bu 
tehlikenin çok dahaf büyük olduğu anlaşılmakta ve yetkilileri endi
şelendirmektedir.

Araştırmayı yürüten Tıp Fakültesi Psikiyatri Birimi Başkanı 
Prof. Dr. Bilgen Taneli, otomobil fabrikasında çalışan 500 işçimin 
kontrolden geçirildiğini bildirmiş ve elde edilen sonuçları şöyle 
açıklamıştır:

«Otomobil fabrikasında çalışan 500İ işçi ile görüştüm ve onla
rı kontrolden geçirdik. Bu işçilerden 100 ünü kliniğimize getirip ay
rıca muayene ettik. Yaptığımız araştırma sonundar çalışan; her yüz 
işçiden 25 ini psikosomatik dediğimiz ciddi tedavi edilmesi gereken 
ruh hastası olduğunu saptadık.

Çalsşan işçilerle yaptığımız görüşmelerde, ruh hastalığının kö
keninde geçim zorluğunun bulunduğunu belirledik, ikinci etken 
de monoton dediğimiz bir işçinin aynı vidayı devamlı olarak sıkma
sı, ya da sürekli yürüyen bandı kontrol etmesi. Teste tabi tuttuğu
muz 500 işçinin büyük bir çoğunluğunun yerlerini koruyabilmek için 
aşırı işgücü ve sorumluluk baskısı altında bulunduklarını gördük, 
bunlar da ruh hastalığına zemin hazırlayan faktörler olarak ortaya 
çıktı.»

de iflas etmiş bir ekonomi poli
tikası yerine ekonomiyi yeniden 
işler hale getiren bir politikanın 
uygulanmaya konmasıdır. Böyle
sine olağanüstü koşullar içeri
sinde ülkenin büyük çıkartan 
söz konusu olacağından toplu
mun çeşitli kesimlerinin özveri
de bulunması kaçınılmaz ol
maktadır. Temel sorun bu özve
rinin adil şekilde paylaşılmasını 
sağlamaktır.

Y — İşverenlerden istenen 
özveriye adil denebilir mi?

T — Diyebiliriz ki, ilk kez 
sanayicilerin tatlı kârlar döne
mi kapanmıştır. Halkın tasarruf
larını çok ucuza alıp, çok paha
cıya satan bir bankacılık döne
mi kapanmıştır. Karaborsa, stok
çuluk, kaçakçılık yoluyla para 
kazanma olanakları asgariye 
inmiştir. Ama, sağlıklı bir eko
nomik yapıya geçildiğinde gelir 
dağılımının daha adil bölüşümü 
mümkün Olabilecektir.

Y — İstikrar önlemleri dikka
te alındığında işçiler makul hak
ları konusunda sesleri duyura
biliyor mu

T ■— Duyurabilmektedirler. 
Türk-iş yaşadığımız olağanüstü 
yönetim koşullarına rağmen 
temsil' ettiği kesimin sesini yet
kililere duyurabilmekte, yoksul
laşmalarını önlemek için de ça
ba harcamaktadır. Bence me
murları, emeklileri ve işsizleri 
hükümetle görüşmelerinde unut
mamalıdır. İşsizlik sigortasının 
olmadığı düşünülürse, çalışan 
nüfus içindeki oranı yüzde 17 
yi bulan 3 milyon insanın iş
sizliği büyük bir buhrandır. Ça
lışanların ücretlerini, maaşları
nı, kârlarını arttırmaya çalıştığı 
bir dönemde, işsizlerin aileleriy
le birlikte hangi koşullar içinde 
yaşadığını düşünmek, soruna 
çözüm bulmak gerekmektedir.

Y — Türk-iş'in genel tutu
munu nasıl değerlendiriyorsu
nuz?

T — Türk-iş olağan üstü bir 
geçiş döneminde olmamıza rağ
men büyük b ir , içtenlikle hükü
mete yardımcı olmaya çalışır
ken. enflasyon karşısında da 
üyelerini korumaya çalışmakta
dır. Kişisel kanım, Türk-iş'in 
hükümetle sürdüreceği dialog

BÖLGE TEMSİLCİSİNİN SÖZLERİ

ülkemiz için büyük değer taşı
maktadır. Memur, emekli ve iş
sizleri de unutmamak kaydıyla.

Y 12 Eylül öncesi bir kısım 
işçi lideri ve örgütünün aşırı o- 
larak nitelenen tutumuyla ka
muoyunda yaratılan «işçi aleyh
tarı» hava nasıl giderilebilir?

T — Enflasyonun 1979-80 yıl
larında ekonomik yapıyı tama
men tahrip etmesi karşısında 
herkes bir suçlu arıyordu. Çıkar 
grupları hiç bir özveride bulun
maya yanaşmıyordu. İşverenler,

işçileri aşırı isteklerde bulun
makla, işçiler, işverenleri aşı
rı kâr peşinde koşmakla itham 
ediyordu. Her iki taraf da hak
lıydı. Çünkü, her iki taraf eko
nominin geçirdiği ağır şok kar
şısında kendini korumaya çalı
şıyordu. Tabii siyasi kargaşa ve 
anarşi bu iki kesimin uygar bir 
dialog içinde olmasına engeldi. 
Bu olumsuz hava, ekonomi sağ
lıklı bünyeye kavuşup, gelir 
dağılımı adilleştirildiğinde orta
dan kalkar.

BİR
OTOMOBİL
FABRİKASINDA
ÇALIŞAN
YÜZ
İş ç id en
YİRMİBEŞİ
RUH
HASTASI
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TÜRK-İŞ’ ten 
HABERLER
A T A T Ü R K ’Ü N  D O Ğ U M U N U N  
100. Y IL I  N E D E N İY L E

T Ü R K - İ S ’ in
DÜZENLEDİĞİ
KOMPOZİSYON
YARIŞMASI
SONUÇLANDI
•  YARIŞMADA DERECE ALANLARIN 

ÖDÜLLERİ, 26 OCAK 1982'DE 
DÜZENLENEN BİR TÖRENLE 
VERİLDİ

Türkiye işçi Sendikaları Konfederasyonu 
(TÜRK-İŞ) tarafından, ATATÜRK'ün doğumunun 
100. yılı dolayısiyle düzenlenen kompozisyon ya
rışması sonuçlanmıştır.

Ödül Kazananların eserleri Prof. Dr. 
Erdinç TOKGÖZ Başkanlığında, Prof. Dr. Emre 
KONGAR ve Doç. Dr. Ayhan TAN'dan oluşan jü
ri tarafından yapılan değerlendirme sonunda 
belli olmuştur. Ödül kazananlar şunlardır: I

A) İlkokul öğrencileri ve aynı kademe 
mezunu işçiler kategorisi :

B ir in c i: Gözde Gül TEKİN,
(İlkokul öğrencisi, Antalya) 

ik in c i: Avni DERELİ,
(ilkokul mezunu işçi, Karabük)

Üçüncü : Aşkın ÇÖKMEZ,
(ilkokul öğrencisi, Abant) ve 
Bahri ASLAN,
(ilkokul mezunu, işçi, Bolü)

B) Orta ve Lise öğrencileri ve aynı 
kademe mezunu işçiler kategorisi :

B ir in c i: Serenay ELGÜN,
(Ortaokul öğrencisi, Ankara)

İk in c i: Haşan GÜNEL,
(Ortaokul mezunu, işçi, Ankara)

Üçüncü : Alper ÇÖKMEZ,
(Ortaokul öğrencisi, Botu)

C Mesleki ve teknik okul öğrencileri 
ile aynı kademe mezunu işçiler ka
tegorisi :

B irinc i: Ödüle lâyık eser bulunamamıştır.
İk in c i: Mesut ELAY,

(işçi, İçel)
Üçüncü : Tayfun TABAKOĞLU,

(İşçi, Kasımpaşa/İstanbul)

D) Yüksek okul öğrencileri ile aynı ka
deme mezunu işçiler kategorisi ;

B irinc i: Ödüle lâyık eser bulunamamıştır, 
ikinci : Firdevs KANTAR,

(Öğrenci, Ege Üniversitesi iktisat Fakültesi) 
Üçüncü: Abdullah TEKİN,

(işçi, Antalya)
Ödül dağıtım töreni, 26 Ocak 1982 Salı gü

nü saat 10.00'da TÜRK-IŞ Genel Merkezinde ya
pılmıştır.

T Ü R K - İŞ ’ in  K U R U C U L A R IN D A N , E S K İ  S E N D İK A C I

M e h m e t  İ N H A N L I  V e f a t  e t t i

TÜRK-İŞ'in kurucuların emekliye ayrılmış bulunan
dan eski TÜMTİŞ Sendikası j v  ' Mehmet Inhanlı'nın cenazesi*
Genel Başkanı Mehmet İn- İstanbul'a götürüldü ve 21
hanlı, geçtiğimiz Aralık ayı i- 
çinde geçirdiği âni bir rahat Aralık Pazartesi günü Şişli
sızlık sonunda Bursa'da vefat 
etti.

Uzun yıllar Türk Sendika
cılığına hizmet ettikten sonra

!|t

Mehmet İnhanlı

Camiinde kılınan namazı taki
ben, Zincirlikuyu kabristanın
da toprağa verildi.
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T U R K - S E N ’ d e n  h a b e r l e rT Ü R K - İŞ  

V E  B A Ğ L I  

K U R U L U Ş L A R I  

“ O K U M A - Y A Z M A  

K U R S L A R I , ,  

A Ç IY O R .
•  KURSLARA KATI LANLARA 

ÖDÜLLER VERİLECEK
Türkiye İşçi Sendikaları Kon

federasyonu (TÜRK-İŞ) bağlı 
kuruluşlar Genel Başkanlıkları
na bir yazı göndererek. Ulu Ön
der ATATÜRK'ün doğumunun 
100. Yıldönümü dolayısıyla oku- 
ma-yazma kursları açılmasını 
istemiştir.

Genel' Başkan İbrahim DENİZ
CİER ile Genel Eğitim Sekrete
ri Kaya ÖZDEMIR'in imzalarını 
taşıyan ve bağlı kuruluşların 
Genel Merkezlerine gönderilen 
yazıda şöyle denilmektedir: 

«TÜRK-fŞ'in temel amaçları 
arasında yoksulcuk ve cehaletle 
mücadele de kesin hatları ile 
belirlenmiş ve Konfederasyonu
muz böyle bir seferberliğin baş
latılmasını yıllardır ilgililerden 
talep etmiştir.

Halen yurdumuzda 13 milyon 
vatandaşımızın okuma-yazma 
bilmediği dikkate alınarak, Kon
federasyonumuza bağlı kuruluş
ların okuma-yazma seferberliği
ni bütün güçleri ile destekleme
leri kendi bünyelerinde okuma- 
yazma kursları açmaları, bu 
kurslara devam edenler için ö- 
dül imkânları araştırılmalı ve 
seferberliğin sürekli kılınması I- 
çin maddi ve manevi katkıda 
bulunmaları uygun görülmüştür.»

Milletimizin sağlıklı bir de
mokraside, demokratikleşmeye 
etkin bir biçimde katılmasının 
ancak eğitimle mümkün olabi
leceğinin unutulmaması gerekti
ğine de işaret edilen yazıda, o- 
kuma-yazma seferberliğinin des
teklenmesi ve gerektiğinde sen
dikaların salonlarının araç ve 
gereçlerinin bu işe tahsis edil
mesi istenmektedir.

K T H Y ’D A  
A N LA ŞM A  O LD U

Kıbrıs Türk Hava Yolları ile 
Bank-Sen ve Hava-iş Sendika
ları arasında yürürlükte bulu
nan toplu sözleşme gereğince 
taraflar arasında ikinci yıl işçi
lere verilecek ücret artışı üze
rinde anlaşmaya varılmıştır.

Anlaşmaya göre, KTHY'nda 
çalışan işçilere %  225 orannıda 
ücret artışı ödenecektir. Artış
1 Ekim, 1981 tarihinden geçer
li olacaktır.

Taraflar arasında yeni an
laşma metninin geçtiğimiz haf
ta imzalandığı bildirilmiştir.

G E R M E N E R  
İS L E T M E L E R İ  
İS Ç İL E R İN İ 
L O K A V T  E T T İ

Gazi Mogasa Serbest Liman 
Bölgesinde Germener Ticaret ve 
Sanayi İşletmeleri, işçilerinin 
üyesi oldukları Metal-Sen’den 
istifa etmeleri isteğine karşı 
çıkması sonucu işverende lo
kavt yapmıştır. Lokavt'tan etki
lenen 14 işçi greve başlamıştır.

Metal-Sen, bir süre önce ken
disine üye işçileri adına Ger
mener Ticaret ve Sanayi işlet
melerine 8 Aralık tarihinde top
lu sözleşme önerisi sunmuştu. 
İşveren, toplu sözleşme yapma
yı kabul etmeyeceğini işçilerine 
duyurmuş ve sendikadan isti
fa etmelerini aksi halde istifa 
etmeyenlerin derhal işlerine son 
verileceğini ^bildirmişti. İşveren 
önceki gün işbaşı yapmağa gi
den işçileri, Metal-Sen'den ay
rılmayı reddettikleri için işbaşı 
yaptırmamıştır. İşverenin doğru
dan bu lokavt uygulamasına 
karşıluk işçiler de İşyerinde 
grev başlatmıştır.

İşverenin yasaları çiğneyerek 
işçileri işleri ile sendikal üye
lik arasında bir tercih yapmağa 
zorlaması ve lokavta başvurma
sı haberinin Gazi Magosa'da iş
çiler arasında sert tepki ve in
fia lle karşılandığı öğrenilmiş
tir.

Metal-Sen’in olayla ilgili ola-. 
rak Sağlık, Sosyal işler ve Ça
lışma Bakanlığı'nın arabulucu
luğunu isteyeceği öğrenilmiştir.

A S G A R İ Ü C R E T  
K O M İSY O N U  
TO P LA N D I______________

Türk-Sen'in Asgari Ücretin 
artırılması istemi üzerine topla
nan Asgari Ücret Tespit Ko
misyonu ilk toplantısını 11 Ara
lık, 1981 Pazartesi günü yapa
rak çalışmalarına başlamıştır.

Bilindiği gibi Asgari Ücret 
Tespit Komisyonu 5 işçi, 5 işve
ren ve 5 hükümet temsilcisin
den oluşmaktadır.

Öğrenildiğine göre, Komisyon 
toplantısında Gıda Kalıbı üze
rinde görüşmeler yapılmış ve 
Ankara Üniversitesi tarafından 
hazırlanan gıda kalıbının esas 
alınarak 5 kişilik ailenin asgari 
ücretinin saptanması hususun
da görüşbirliğfne varılmıştır.

Önümüzdeki günlerde yeniden 
toplanacağı bildirilen Asgari 
Ücret Tespit Komisyonu'nda 
Gıda maddelerinin fiyatları de
ğerlendirilecektir.
T. İS Ç İ 
FA B R İK A S IN D A  
T O P LU  SÖ Z LESM E  
İM Z A LA N D I  

Taşel İçki Fabrikası ile Gtda- 
Sen arasında toplu sözleşme 
imzalandı: Toplu sözleşme 1 
Temmuz 1981 tarihinden itibaren 
yürürlüğe girmiş olup bir yıl sü- 
retle yürürlükte kalacaktır.

Gıda-Sen'den verilen bilgiye 
göre, toplu sözleşme, îşçıi üc
retlerine % 40 oranında ücret 
artışı yanında kıdem tazminatı
nın yılda 30 iş gününe ve yıl
lık ödenekli izinlerin ise yılda 
25 îşgününe çıkarılmasını ön
görmektedir. Ayrıca sosyal men
faatler de % 35 civarında artı
rılmıştır.

Bilindiği gibi Taşel'de anlaş
ma 78 günlük grevden sonra 
olmuştur. Taraflar arasında an
laşmaya varılması üzerine grev
10 Aralık, Perşembe günü kal
dırılmış ve işçiler işbaşı yapmış
tır.
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TARIM-İŞ 
YÖNETİM 

KURULU 
TOPLANTISINA 

TÜRK-İŞ 
GENEL 

BAŞKAN! 
İBRAHİM 

DENİZCİER İLE 
GENEL 
EĞİTİM 

SEKRETERİ 
KAYA 

ÖZDEMİR DE 
KATILARAK 

BİRER 
KONUŞMA 
YAPTILAR

•
TOPLANTIYA

TÜRK-İS
GENEL

BAŞKANI
DENİZCİER,

GENEL
EĞİTİM

SEKRETERİ
ÖZDEMİR

VE
GENEL

TEŞKİLAT
LANDIRMA

SEKRETERİ
ERÇELİK'TE
KATILDILAR

TARIM-İŞ GENEL YÖNETİM 
KURULU ANKARA’DA TOPLANDI.

Türkiye İşçi Sendikaları Kon
federasyonu (TÜRK-İŞ)e bağlı 
Türkiye Orman. Topraksu, Ta
rım ve Tarım Sanayii İşçileri 
Sendikası (TARIM-İŞ) Geneli 
Yönetim Kurulu Ankara'da top
lanmıştır.

Genel Kuruldan sonra sendi
kanın en yetkili organı olan Ge
nel Yönetim Kurulunun toplantı
sı üç gün sürmüştür.

Genel Yönetim Kurulunu bir 
konuşmayla açan TAR!M-İŞ Ge
nel Başkanı Zeynel IRMAK, çe
şitli iç ve dış sorunlar üzerin
de durmuş, Devlet Başkanı Ke
nan EVREN'in yeni yıl dolayısıy- 
le yaptığı radyo ve televizyon 
konuşmasının, demokrasiye ge
çişte yeni bir müjde olduğunu, 
bu konuşmanın dostları sevin
dirdiğini, bugüne kadar, 12 Ey
lül harekatını fırsat bilerek ül
kemiz aleyhinde beyanlarda 
bulunan düşmanları ise şaşırt
tığını söyleyerek, «Devlet Baş
kanı Sayın Kenan EVREN'in ye
ni yılı mesajında genel seçimle
rin tarihini açıklayan konuş
ması, her türlü kuşkuyu gide
recek kesinliktedir» demiştir.

TARIM-İŞ Genel Başkanı Zey
nel IRMAK'in Genel Yönetim 
Kurulunu açış konuşması şöyle
dir:

Bu toplantımızı açarken, Türk 
Silahlı Kuvvelerinin ve onun de

ğerli komutanlarının demokrasi
ye geçişte, dünya kamu oyunun 
takdirini kazanacak şekilde ve 
Türk Miletine yaraşır biçimde 
davrandıklarını bir kere daha 
teyid etmenin kıvancı içinde 
bulunduğumuzu ifade etmek is
tiyorum. Her zaman ve her yer
de söylediğimiz ve savunduğu
muz gibi Türk Silahlı Kuvvetle
ri ülkemizde demokrasinin temi
natı olduğunu bir kere daha 
kanıtlamış ve 12 Eylül 1980ı ta
rihinde verdikleri sözü yarine 
getirerek, cağlıklı demokrasiyi 
ülkemize getirebilmenin çabası 
içinde öldüklerini göstermişler
dir.

Devlet Başkanı Sayın Kenan 
EVREN'in yeni yıl mesajında 
Genel Seçimlerin tarihini açık
layan konuşması, bugüne ka
dar duyulan her türlü kuşkuyu 
giderecek kesinliktedir. Bu be
yan, Türkiye'nin dostlarını şüp
hesiz sevindirmiş, düşmanlarını 
ise şaşırtmıştır.

ATATÜRK ilkelerinin şaşmaz 
savunucusu olan Türk S ilahin 
Kuvvetleri ve onun bir parçası 
olan Türk Milleti ve Türk İşçile
ri ordumuza gösterdikleri güven 
le ne kadar iftihar etseler az
dır.

Siyasi yapımızın yanısıra, e- 
konomik yapımızda büyük bir

değişiklik içinde bulunmakta, 
Türk Milletinin şanına ve şere
fine uygun bir dış politikanın 
izlendiğini 5 görmekteyiz.

Üretim artışının yamnda, ih
racatımızın artması için elbirli
ği ile ui'usça bir seferberliğin 
içinde olduğumuz ortadadır. 
Burada en sevindirici açıklama
lar ise, Tarım ve Tarımsal ürün
lerimizin artık Avrupa komşu
larımızın, yakın komşularımız 
İslâm ülkelerinin ötesinde, bü
tün dünya ülkelerince istenme
si aranması ve sevkedilmesidir.

Sendikamız çalışanlarının baş 
ta tarım ürünleri olmak üzere 
öteki ihraç malımız Hayvancı
lığımıza ve Hayvancılık ürünle
rimize hizmet etmeleri de hızla 
kalkınmakta olan bir ülkenin 
çocukları olarak bizleri sonsuz 
mutlu kılmaktadır.

YHK YENİ DÖNEM 
RAKAMLARI

Yasalara saygılı TÜRK-İŞ Top
luluğunun, Toplu sözleşme dü
zeninde yapılan yasal değişiklik 
sonucu kurulan Yüksek Hakem 
Kurulunun çalışmalarından şika
yetçi olması da doğal karşılan
malı. bu şikayetin de yasal ol
duğu kabul edilmelidir.

Yüksek Hakem Kurucunun, 
yeni dönem toplu sözleşmele-- 
re uygulayacağını açıkladığı 
rakamlar, hiç bir şekilde bilim
sel verilere dayanmamakta, 
Hükümetin açıkladığı yüzde 40 
lık enflasyon oranını karşılama
dığı gibi, TÜRK-iŞ'in devlet kay
naklarına dayanarak saptadığı 
hayat pahalılığı, toptan eşya fi
yatları ve diğer rakamlar dik
kate alınmadan alelacele varı
lan bir kararın sonucudur. Araş
tırma yapılmadan, yapılan a- 
çıklama ve yeni rakamlar son 
derece yetersizdir. Bu kadar az 
bir ücret artışı ile çalışanları
mız, bugünkü hayat şartları al
tında ne geçinebilirler ne bu
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rakamlarla sosyal adalet sağ
lanır, ne de iş barışı gerçekleş
tirilebilir. Aksine, Milli Gelir da
ğılımındaki adaletsizlik, bu ra
kamlarla daha da çoğaltacaktır. 
YHK'u sektörler arasındaki den 
gesizliği kaldırma yoluna gitme
miş, aksine farklılığı daha da 
arttırmıştır. Bunun en güzel ör
neği TOPRAK-SU Genel Müdür
lüğü ile sendikamız arasında 
bağıtlanan son sözleşmedir.

ÜYE KİMİN SÖZLESME 
KİMİN?

Yüksek Hakem Kurulu, Toplu 
İş Sözleşmesi 1979 yılında so
na eren ve ücretleri o yıl so
nunda gerçekten düşük olan, İş 
kolumuzdaki Orman Tamirhane
lerine ne yapacaktır? 1981 yılı
nın yüzde 10'nu mu uygulaya
cak, yoksa 1982 yılının yüzde 
25'nimS? Bu durumdaki Toplu 
İş Sözleşmelerine bir açıklık ge
tirilmemiş, bu arkadaşlarımız ki, 
sayısı 10 bini aşmaktadır. Milli 
Güvendik Konseyinin 1980 yılın
da yapılacak olan Toplu İş Söz
leşmelerine yüzde 70 zam uygu
lanması ile ilgU'i genelgesinden 
de yararlanmamışlardır.

Ayrıca, 12 Eylül 1980 öncesi 
ve sonrası sendikalarından isti
fa ederek TÜRK-İŞ'e bağlı sen
dikallara veya sendikamıza gel
miş olan üyelerin de durumu 
bir açıklığa kavuşturulmamıştır. 
«Yüksek Hakem Kurulunun, en 
son sözleşmesi hangi sendika 
tarafından yapıldıysa o sendika 
sözleşme yapar» gibi bir yanlış 
kararı sonucu binlerce işçi mağ
dur olmaktadır.

Mahkeme kararları ve üye gi
riş fişleri ellerinde olmasına 
rağmen bir çok sendika. Yük
sek Hakem Kurulu tarafından 
sözleşmelerde dikkate alınma
makta, tek üyesi bile bulunma
yan, faaliyeti durdurulmuş sen
dikalar adına sözleşmeler imza
lanmakta hem üyeler, hem de 
sendikaları böylece bir nev’i 
cezalandırılmaktadır.

ASGARİ ÜCRET 
YETERSİZDİR

Sayın Başbakanımızın bir ba
sın toplantısında ifade ettiği 
gibi, «İşçi kesiminin gösterdiği 
iyi niyet ve fedakârlığa rağmen, 
asgari ücret bugün için yeter
sizdir.»

Sayın Başbakanın bu beyanı
nın üzerinden bir hayli zaman 
geçmiş başta akaryakıt olmak 
üzere, temel ihtiyaç maddeleri
ne çeşitli zamlar yapılmıştır. Bu 
da göstermektedir ki, asgari üc
ret komisyonu zaman geçme- 
dan toplanmalı ve bu defa sana
yi kesimi, tarım ve orman kesi
mi ayırımı yapılmadan asgari 
ücret ülke düzeyinde ve milli 
tip elmalıdır. Bu defa, işçi ve 
işveren kesiminin ülke gerçek
lerini düşünerek saptayacağı 
yeni asgari ücret her türlü ver
giden muaf olmalıdır.»

TÜRK-İS GENEL 
BAŞKANI DA KONUŞTU& . <

TARIM-İŞ Genel Yönetim Ku
rulunun ikinci günkü birleşimine 
TÜRK-iİŞ Genel Başkam İbra
him DENİZCİER ile Genel Eği
tim Sekreteri Kaya ÖZDEMİR 
de bir süre katılmışlardır.

TÜRK-İŞ Genel Başkanı ve 
Genel Eğitim Sekreteri Kaya 
ÖZDEMİR, yurdun çeşitli yerle
rinden gelen TARIM-İŞ Genel 
Yönetim Kurulu üyeleri ve Şu
be Başkanlarına hitaben yap
tıkları konuşmalarda, TÜRK-İŞ'
in çalışmaları hakkında bilgi 
vermişlerdir.

Yönetim Kurulunun üçüncü 
günkü birleşimine katılan Ge
nel Teşkilatlandırma Sekreteri 
Orhan ERÇELİK de bir konuş
ma yapmıştır.
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KONUŞMASINDA 
«ÜLKEMİZ 

İÇ VE 
DIŞ

GELİŞMELER
AÇISINDAN

OLAĞANÜSTÜ
GÜNLER

YAŞAMAKTADIR»
DEDİ.

PETROL-İŞ ItŞM M U R HIRUUI10PUKH
#  PETROL-İS BAŞKANLAR KURULU 

ANKARA'DA TOPLANMIŞTIR. 
GENEL BAŞKAN CEVDET SELVİ'NİN 
AÇIŞ KONUŞMASI ŞÖYLEDİR

«Yurt dışında çalışan özellikle Almanya'daki 
işçilerimizin vize ile başlayan ve giderek insan 
haklarına ve insanlığa ters düşen davranış ve 
kararlar karşısındaki mağduriyetlerini küçük bi
rer örnek olarak görebiliriz.

Diğer taraftan halkımız, yeni demokrasinin 
ve insan haklarına uygun evrensel özgürlüklerin 
bekleyişi içinde, Danışma Meclisi, kendimize öz
gü olacağı açıklanan yeni bir Anayasa oluştur
maya çalışmaktadır.

Özel girişime yeni finansman kaynağı ola
rak küçük halk tasarrufları gösterilmiş, halka 
açılıp ihracata yönelmeleri önerilmiştir. Yüksek 
faiz politikası ve yaygınlaşan Bankerlik sistemle
riyle halk tasarrufları büyük ölçüde toparlanmış
tır. Ancak bu yeni kaynak hem geçmişin geniş 
kredi olanaklarının yerini beklenen ölçüde tuta
mamış, hem de umulandan pahalı olmuştur. İh
racat patlaması da istenen düzeye erişememiştir. 
Bunun yanı sıra talebin azal'ması, tüm reklâm ve 
taksitli satış uğraşlarına karşın stokları arttır
mıştır. Böylece yatırımlar durmuş, ekonomik büyü
me görülmez olmuş ve işsizlik alabildiğine art
maya başlamıştır.

işçiler, memurlar ve tüm ücretliler azalan 
satın alma güçleri nedeni ile, gün geçtikçe ağır
laşan yaşam koşulları altında iken, onlardan ön
ce işverenlerin şikâyete başladıkları görülmekte
dir. Sanayiciler; bir ay sonrasını değil, akşamını 
düşünmeye başladıklarını söylemektedir.

Oysa dar gelirli halkımız, her sabah akşama 
nasıl varacağının hesabına düşmüştür. Geçmiş
te enflasyondan şikayet eden ve bunun sorumlu
luğunu işçilere ve sendikalara yükleyenlerin şim
di enflasyonu savunduklarını görmek bir hayli il
ginç olmaktadır.

İşçilerin yaşam koşullarını iyileştirmekteki 
en önemli yasal umutları toplu iş sözleşmeleri
dir. Oysa Y.H.K. toplu iş sözleşmelerini beklenen 
süre ve yeterlilikte sonuçlandıramamaktadır. Bu 
nu istese de gerçekleştirmesi güçtür.

Çünki, yüzlerce toplu iş sözleşmesi Y.H.K.'- 
da yığılmaktadır. (Şu anda sadece Petrol-İş'in 
69 işyerine ait toplu sözleşmesi Y.H.K.'dadır.)

Bu sorunun en sağlıkla çözümü işveren ve 
sendikanın karşılıklı müzakeresi ile bulunabilece
ği inancındayız. Bu suretle yığılmalar ortadan 
kalkacak, bir an önce sözleşmeler bitecektir. 
İşyerinin özelliği daha detaylı görüşülebilecek ve
rimi artırıcı, huzuru sağlayıcı yollar ve maddeler 
o işyerinin özelliğine uygun ve daha gerçekçi bir 
biçimde bulunabilecektir.

Ayrıca şu anda müzakeresi yapılan 1982 yı
lı işçi ücret zamları tesbit edilirken, geçmiş 
1980-1981 ücret zamları ile aynı yıllar içindeki 
hayat pahalılığı gerçekçi bir biçimde değerlen
dirilmeli ve 1982 yılının gelecek pahalılığı da 
buna eklenerek belirlenmelidir.

Bunun yanısıra, belirli kurum ve kuruluşların 
yayınladığı istatistiklerde açıklanan rakamlarla 
gerçek yaşamdaki pahalılığın ilgisini bulmanın 
mümkün olmadığı herkesçe malûmdur.

1980-1981 yıllarında elektrikte %  400, terkoz 
suyunda %  220, benzinde % 202, gazyağında 
% 368, fuel oil'de %  500, tüpgaz da % 414 ar
tışın olduğu ve bunun diğer temel ihtiyaç mad
delerine yansıması düşünülür, bir de hesabını 
yapmak mümkün olmayan KİRALAR'daki yükse
liş ilâve edilirse, işçilerin reel ücretlerinden ne 
kadar geriye gittiği açıkça görülecektir. Bu ne
denle 1982 ücret zamlarının en adil bir biçimde 
saptanmasını beklemekte ve ummaktayız.

Ayrıca, piyasa koşulları ile karşılaştırıldığın
da yürürlükteki asgari ücretin de oldukça yeter
siz kaldığı görülmektedir. Asgari ücret anlamını 
koruması için her yıl düzenlenmelidir. Ülkemiz 
koşullarının asgari ücretin her yıl düzenlenmesini 
zorunlu kıldığını, geçmiş uygulamalar da gös
termektedir.

Sosyal Sigortalar Yasası değişikliği ile pek 
çok haklar geriye götürülmüştür.

Yeni yılda bu haksızlıklardan bir kısmının 
düzeltileceği açıklanmıştır. Ancak emekli aylığı
nın hesabında son üç yıl yerine 5 yıll'ik gelir or
talamasının alınması ve ortalama ücretin % 70'i 
yerine %  60’ı üzerinden aylık bağlanması, ilaç ve 
doktor parası gibi konulara açıklamada yer ve
rilmediği görülmüştür, gerçekten haksızlıkların 
düzeltilmesi ve adaletin sağlanması isteniyorsa 
bütün geriye götürülen hakların düzeltilmesi ge
rekir.

Ayrıca basında da tartışılan yeni S.S.K. ya* 
sa tasarısında S.S.K. çalışanlarının ve aylık alan 
emeklilerin kurum yönetimindeki temsil hakları
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nın kaldırılması da yeni bir haksızlık ve geriye gi
diş olarak görülmektedir.

Sayın Sosyal Güvenlik Bakanının bu konu
ya eğilerek, düzeltmesini beklemekteyiz.

Yürürlüğe konan sözleşmelerin uygulanma
sında da sorunlar artmakta, Bölge Çalışma Mü
dürlüklerinde müracaatlar yığılmaktadır. Uyuş
mazlıkların daha kısa sürede sonuçlanması için 
yeni yol ve yöntemlerin bulunmasını arzulamak
tayız.

Başta da belirttiğim gibi iç ve dış gelişmeler 
ulusça dikkatli olmamızı ve eskisinden daha da 
biri'ik ve beraberlik içinde bulunmamızı gerektir
mektedir. Bu toplumu oluşturan tüm bireylerin 
sorumluluk ve karşılıklı anlayış duygularıyla ha
reket edeceğine, tüm işçilerimizin geçmişin olum
suzluklarına dönmiyecek, ülkemizin gelecekte da
ha sağlıklı bir yapıya kavuşması için üzerine dü
şen görevi samimiyetle yerine getireceğine inan
cım tamdır.»

TÜRK HARB-İS SENDİKASI’NIN EĞİTİM 
CALISMASI BAŞARILI GEÇTİ.> 5  9 9

Türk Harb-İş Sendikası, de
ğişik Yönetim kademelerinde 
yer alan Şube Yöneticilerinin 
katıldığı üçgün süreli bir semi
ner düzenlemiş ve başarılı bi
çimde tamamlamıştır.

Sendikanın Ankara'daki Eği
tim Salonunda yapılan bu ça
lışmalara 63 işçi temsilcisi ka
tılmıştır.

Seminerde, konuşmacı olarak 
Türk-İş Genel Eğitim Sekreteri 
Kaya ÖZDEMİR, Türk Harb-İş 
Genel Başkanı Kenan DURU- 
KAN, Yüksek Hakem Kurulu ü- 
yesi ve Ulaş-İş Federasyonu 
Genel Başkanı Emin KUL. Bilim 
adamlarından Prof. Dr. Emre 
KONGAR, Prof. Dr. Aydın GÜR- 
KAN, Doç. Dr. Fazıl SAĞLAM 
ve S.S.K. Gn. Md. Yardımcısı 
Fuat AYDEMİR, S.S.K. Ankara 
Meslek Hastalıkları Hastanesi 
Başhekimi Dr. Çağlar KIRÇAK,
Mahiye Bakanlığı Gelirler Gnl.
Md. Yardımcısı Yalçın AMAN- 
VERMEZ, Türk Harb-İş Hukuk 
Danışmanı Av. Erbaşar ÖZSOY 
katılmışlardır.

Seminer'de Atatürk ve Türk 
Çalışma Hayatı, Ekonomik, Sos
yal ve Çalışma Hayatımızı kap
sayan konuların yanı sıra, İşçi 
Sağlığı, İş Güvenliği, Yüksek 
Hakem Kurulu ve Türk Sendika
cılığının dünü bugünü Seminer'e 
katılanlara anlatılmıştır.

TÜRK HARB-İŞ SENDİKASININ EĞİTİM SEMİNERİNDE 
ÇALIŞMA BAKANI TURHAN ESENER KONUŞURKEN (Üstte) 
TÜRK HARB-İŞ SENDİKASININ EĞİTİM SEMİNERİNDE ÖĞRETİM 
ÜYESİNİN SUNDUĞU TEBLİĞİ DİKKATLE DİNLEYEN 
KURSİYERLER. TEBLİĞİ SUNAN HACETTEPE ÜNİVERSİTESİ 
ÖĞRETİM ÜYELERİNDEN PROF. EMRE KONGAR. (Altta)
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GENEL
KURULU
İZLEYEN

ESKİŞEHİR
VALİSİ

VE
KONUKLAR

ESKİSEHİR DEMİRYOLU 
İSÇİLERİ SENDİKASININ 
18. GENEL KURULU 
YAPILDI

ESKİŞEHİR Demiryolu İşçile
ri Sendikası'nın yapılan 18. Ge
nel Kurulu'nda başkanlığa sen
dikanın mali sekreteri ve DYF- 
İŞ Denetim Kurulu Başkanı Re
fik Erbaş seçildi.

Çok sayıda resmi kuruluş 
müdür ve sendika başkamyla 
yöneticilerinin hazır bulunduğu 
Eskişehir Demiryolcu işçilerin 
Genel Kurullarında Vali Naim 
Cömertoğlu bir konuşma yapa
rak, Türk Demiryolcularını üi'ke 
kalkınmasına geçen büyük hiz
metlerinden dolayı övdü.

VALİ'NİN KONUŞMASI
Eskişehir Valisi Naim Cömert

oğlu, Atatürk'ün insanımızı ezik
likten kurtarmak için Kurtuluş 
Savaşından sonra başlattığı bü
yük kalkınma hamlesinde Türk 
demiryolculuğunun çok önemli 
katkısı olduğuna dikkati çeke
rek şunları ekledi:

«Demiryolculuğumuz ülkemi
zin kalkınmasında, bugünkü dü
zeye gelmesinde büyük ve gö
ğüs kabartıcı hizmetler vermiş
tir. Geleceğin mimarları ola
rak, vatanperver ve cefakâr de
miryolu işçilerine devletim adı
na teşekkür ve minnetlerimi 
arzediyorum.»

ERGÜN'ÜN KONUŞMASI
TÜRK-IŞ Mali Sekreteri Ömer 

Ergün de Eskişehir Demiryolu 
İşçileri Sendikasının genel ku
rulunda yaptğı konuşmada çe- 
şitli ülke sorunlarına değindi.

Ergün, «Samsun'daki Seyfi 
Demirsoy Eğitim Merkezi'nin 
faaliyete geçmesiyle TÜRK-îŞ'in 
eğitime daha çok ağırlık ve hız 
vereceğini» belirterek şunları 
ekledi: «Geç kalınmasına rağ-

-------------------- m -----------------------

men, bu sitemizin açılmasıyla 
eğitim konusundaki gecikmeyi 
telafi etmşye çalışacağız.»

«Bizleri birbirimize daha ;ok 
düşürmekten, anaları gözyaşı 
dökmekten kurtardıkları için 
Milli Güvenlik Konseyi Üyeleri 
başta olmak üzere tüm Türk 
Silahlı Kuvvetlerine şükran borç 
■uyuz» diyen Ömer Ergün, 12 
Eylül 1980 öncesi ülkemizin her 
kesimine girdiği halde anarşi
nin demiryolculuğa sızamadığı- 
nı belirtti ve özetle şunları söy
ledi: «Bu yüzden Türk demir
yolcuları işçisi ve memuruyla 
birlikte büyük bir sınav vermiş 
örnek bir işkolu olduğunu tek
rar ortaya koymuştur.»

ACIDERELİ’NİN KONUŞMASI

Türkiye Demiryolları İşçi Sen
dikaları Federasyonu (DYFİ-İŞ) 
Genel Başkanı Mehmet Acıde- 
reli, asgari ücretin gittikçe ar
tan fiyatlar karşısında varlığını 
ve anlamını yitirdiğini açıklaya
rak «asgari ücret yeniden tes
bit edilip, mutlaka vergi tifişı 
bırakılmalıdır» dedi.

Acıdereli bu arada, bazı res
mi kuruluşların enflasyonla ilgi-

ERBAŞ: “ZOR BİR GÖREVİ YÜKLENMENİN SORUMLULUĞU VE BİLİNCİ İÇİNDEYİZ”
24 Aralık Perşembe günü Asri Sine

mada yapılan Eskişehir Demiryolu İşçile
ri Sendikası'nın 18. Genel Kurulu'nda baş
kanlığa seçilen Refik Erbaş, «çok güç ko
şullarda ve bir geçiş döneminin olduğu or
tamda zor bir görevi üstlenmenin sorum
luluğu ve bilinci içindeyiz» dedi.

«Arkadaşlarıyla birlikte kendisine gös
terilen güveni sarsmamaya büyük titizlik 
göstereceklerini» belirten Refik Erbaş söz
lerini şöyle sürdürdü: «Biz gösterilen itimat 
ve sevgiye sürekli ve canlı tutabilecek bir 
yeni hizmet dönemini başlatmak niyet ve 
amacındayız. İnşallah mahçup olmayız.»

«Ülkemizin en büyük ve köklü yerel bir 
sendikası olarak, DYF-İŞ'in daha da güç
lenmesi yolunda kendilerine düşen hertür- 
iü çalışmayı yapma azim ve kararında ol

duklarını» da belirten Erbaş sözlerini şöy
le bağladı:

«Türk İşçi Hareketi'nin ve dolayısiyle 
federasyonumuza bağlı tüm sendikalarımı
zın, yönetici ve mensuplarına bu vesileyle 
saygılarımızı bildirir, toplumsal sorunlarımı
zın çözümü yolunda gereken her hizmeti yap
maya hazır olduğumuzu bildirmek isteriz.» 
YÜRÜTME KURULU

Eskişehir Demiryolu işçileri Sendikası'nın 
seçim sonuçları şöyledir :

Refik Erbaş (başkan)
Ahmet Akça (genel sekreter)
Yakup Şen (mali sekreter)

YÖNETİM KURULU
Mustafa Orhan, Mustafa Ergin. Osman 

Turan, Kemal Şimşek, Zeki Sevim, Cevdet 
Ataman, Remzi Sevilgil, Nurettin Sürücü, İb
rahim Bulursoy ve Halim Güven
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li verdiği bilgilerin çarpık oldu
ğunu İfade etti, bir yıl içinde 
bir çok besin maddlerinde gö
rülen fiyat artışlarının yüzde 
40'ın çok üzerinde bulunduğunu 
örneklerle anlatarak şöyle ko
nuştu: «Bu verdiğim rakamların 
hangisi yüzde 40 ın altında ol
duğu söylenen enflasyonun al
tında? Belki havyarın ya da şam 
panyanın artış oranı düşük kal
mıştır. Ama biz bunları kullan
madığımız için bilemeyiz.»

ENDER'İN KONUŞMASI
TCDD Genel Müdür Yardım

cısı Ender Çetinkaya genel ku
rulda yaptığı konuşmada, bazı 
hakedişlerin zamanında verile
meyişinden dolayı kendilerinin 
de üzüntü duyduklarını ifadeyle 
şunları ekledi: «İşçi arkadaşları
mızın ağır çalışma koşulları a l
tında bulunduğunu biliyoruz.

YILMAZ'fN KONUŞMASI
DYF-İŞ Genel Sekreteri Mu

hittin Yılmaz, Eskişehir Demir
yolu İşçileri Sendikası Başkanı 
olarak genel kurulda yaptığı 
konuşmada «dışa bağımlı bir 
taşımacılık sistemi olmadığı için 
demiryolculuğa önem verilmesi
ni» istedi. Yılmaz bu konuda 
şunları söyledi: «Yıllardır uygu
lanan yanj'iş ve dışa bağımlı e- 
nerji politikaları tüm ticaret ge
lirimizi erittiği gibi, ihracat ge
liri ve petrol gideri arasında 
zorlukla kurduğumuz dengede 
her petrol zammı ile altüst ol
makta ve bunun ülke içinde 
yansıması da korkunç seviyele
re ulaşmaktadır. İşte bu nok
tada ilgililerin yıllardır ihmal et
tikleri demiryollarını ve demir
yolu ulaşımının diğer ulaşım 
sistemlerine göre üstünlüklerini 
yeniden ele almaları gerektiği 
görüşündeyiz.»

Yılmaz, sözlerinin sonunda 
«Hükümetin TÜRK-İŞ'in istek
lerini büyük ölçüde dikkate al
masını ve işverenlerin yaygara
larına aldırış edilmemesini» de 
istedi.

İZMİR DE DÜZENLENEN SEMİNERDEN BÎR GÖRÜNÜŞ

TÜRK-İŞ Kadınlar Bürosu tarafından İzmir'de ve Türkiye'de 
ilk kez düzenlenen «Kadın İşçilerin Sorunları» isimli bölgeseli top
lantıda çeşitli işyerlerinde çalışan 25'e yakın işçi hanım; daha 
ciddi ve geniş şekilde örgütlenmeye ve «Kadın-Erkek» eşitliği ko
nusunda bilimsel mücadeleye karar verdiler.

İzmir bölgesinden dört sendikanın katıldığı seminere 25 ba
yan işçi katılmıştır. Kursiyerlerin bağlı olduğu sendikalar Tek Gi- 
da-İş, Sağlık-İş, Teksif ve Tez Büro-İş Sendikasıydı. Tez Büro-Jş 
Sendikası 6. İzmjr Gıda Fuarı başlaması nedeni ile kursiyer gön
derememiştir. Sendikalara göre kursiyer dağılımı şöyleydi. Tek 
Gıda-İş 11 kursiyer, Teksif 10 kursiyer, Sağlık-İş 4 kursiyer gön
dermiştir.

TÜRK-İŞ Kadınlar Bürosundan Rahime AKDOĞAN ile Nilüfer 
GÖKÖZ'ün organize ettikleri ve Yönettikleri Seminerin iik günü 
TÜRK-İŞ adına açılış konuşmasını Bölge Temsilcisi Ertuğrul BUL
MAMIŞ yapmıştır. İkinci konuşmayı AAFLI adına Nurhan ÜLKER 
yapmış, üçüncü konuşmayı ise Bes-İş Sendikası Genel Başkanı 
Çetin GÖÇER yapmıştır. Son konuşmayı misafir olarak katılan 
İktisat Fakültesi Dekanı Prof. Fikret SÖNMEZ, yapmıştır.

Prof. Nezihe SÖNMEZ'in Atatürk İlkeleri açısından kadın 
hakları konulu konuşmasında, konuşmacının sadece! «Ça
maşır bulaşık yıkayan erkek kılıbık değildir» sözlerinin basında 
yer alması kursiyerleri oldukça kızdırdı. «Biz burada son derece 
ciddi konular tartışıyoruz» diyen kursiyerler; basında çalışan ha
nım gazetecilerle temas edilmemesini kararlaştırdılar ve «Kadın-Er- 
kek eşitliği bu denli basit ölçülerde ele alınamaz» dediler.

TÜRK-İŞ ve AAFLI yöneticilerinin konuşmalarının yanı sıra, Dr. 
Yavuz GÜVEL «İşçi Sağlığı vö İş Güvenliği» konusunu dile getirdi. 
Dr. Erol AK!;, Dr. Fevzi DEMİR, Dr. B ke AKSU'nun derslerinden 
sonra, Türk-İş Kadınlar Bürosu Koordinatörü Rahime AKDOĞAN 
ise gazetelerde yer alan: «Erkeği ile geçinemeyen kadın boşansın» 
sözlerinin yanlış anlaşılmasından ötürü bazı açıklamalarda bulun
du.

Gazetelerde yer alan çeşitli haberler nedeniyle TÜRK-İŞ Kadın
lar Bürosu, bundan böyle her toplantıya1 TÜRK-İŞ'in görevli basın 
müşavirinin katılmasını isteyeceklerini de belirttiler. Ayrıca, basında 
çalışan hanım elemanlarla daha .geniş işbirliği, üniversitelerde gö
rev yapan hanım profesörlerle bilimsel çalışma yapılması karara 
bağlandı.

Dört gün süren seminerde hanımlar «daha geniş ve ciddi ör
gütlenme» kararı alurken, her işyerinde kreş açılmasını, kadın-erkek 
ücret eşitsizliğinin kaldırılmasını, tarımda çalışan kadınların din
lenme yerlerinin düzene sokulmasnı ve bu yönde ciddi çalışmalar 
yapılmasını da benimsediler.
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s e n d i k a l a r d a n

h a b e r l e r . . .

TÜRK-İŞ'q bağlı TEZ BÜRO İŞ Sendikası Uluslararası 
düzeydeki dayanışmasını sürdürüyor.

Bununla ilgili olarak. UFCW ile ortaklaşa düzenlenen 
«İnsan ve Toplum», «Yeni Yasal Düzenlemeler» ve «Türki
ye Ekonomisi» konulu seminer, İzmir Altınyunus tesislerinde 
yapıldı.

Sendika Şube yöneticileri ve temsilcilerinin katıldığı üst 
seviyedeki seminerin ilk günü TÜRK-İŞ Genel Eğitim Sek
reteri Kaya Özdemir Atatürk'ün devrimler] ve demokrasiye 
olan inancını kursiyerlere detaylı bir şekilde anlatttı.

TEKGIDA-ÎŞ SENDİK ASİ’NIN 
YAPTIRDIĞI 4 ATATÜRK BÜSTÜ 
SAMSEN’da TÖREMLE AÇILDI
ANfTLARDAN
BİRİNİN 
AÇILIŞI VE 
TÖRENE 
KATILAN 
YÖNETİCİLER

Atatürk'ün doğumunun 100. yılı programı 
çerçevesi içersinde Türkiye Tütün Müskirat Gı
da ve Yardımcı İşçileri (TEKGIDA-İŞ) Sendika
sı Genel Merkezince İstanbul Sultanahmet Sa
nat Lisesi Atölyelerinde hazırlattırılan Atatürk 
Büst'leri Kasım 1981 ayı içersinde törenlerle yer
lerinde açılmıştır.

Samsun Seyfi Demirsoy ilkokulu, Samsun 
Atatürk Ortaokulu, ve Türk-İş Samsun Koleji 
ile Tekgıda İş Samsun Merkez Şubesi binalarının 
bahçelerinde yerleştirilen büstlerin açılışı için ya
pılan sade törenlerde Tekgıda-iş Sendikası Ge
nel Sekreteri Nazmi Ceylandağ bulunmuştur.

Büstlerin kaidelerinde Ata'nın «Ne <Mutlu 
Türk'üm diyene», «Hayatta en hakiki mürşit 
İlimdir» ve «Türk, Öğün Çalış Güven» vecizeleri 
ifadelendirilmiştir.

ADANA 
TEK GIDA-İŞ 

SENDİKASI 
SUBE 

BAŞKANLIĞINA 
BAYAN 

SENDİKACI 
REHA 

ÇİFTDALÖZ 
SEÇİLDİ.

Bayan Sendikacı 
REHA ÇİFTDALÖZ

TÜRK-İŞ'e bağlı TEK GIDA İŞ 
Sendikasının Adana'daki 4 nu
maralı Şube Kongresi geçtiği
miz günlerde yapılmış, Sendika 
Başkanlığına bir Bayan S. Fefa 
ÇİFTDALÖZ seçilmiştir.

Sendika Başkanlığına seçilen 
Bayan Reha Çiftdalöz uzun yıllar 
danberi işçi olarak çalışmakta 
ve son sekiz yıldan bu yana 
da çalıştığı Adana Yaprak Tü
tün Fabrikasında işyeri temsil
ciliği yapmaktadır.

Sendika Başkanı Bayan ÇİFT- 
DALÖZ'ü TÜRK-İŞ Dergisi adı
na kutlar başarılar dileriz.
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s e n d i k a l a r d a n

h a b e r l e r . . .

TÜRK-METAL SENDİKASI GENEL BAŞKANI ÖZBEK, KIRIKKALE'DEKİ 
SEMİNERDE BİR KURSİYERE SERTİFİKA VERİRKEN.

TÜRK-METAL ANKARA VE 
KIRIKKALE’DE İKİ AYRI 
SEMİNER DÜZENLEDİ

TÜRK-İŞ'ef bağlı TÜRK ME
TAL Sendikası, 14-18 Aralık
1982 tarihleri arasmda Kırıkka
le ve Ankara'da «İŞÇİ SAĞLIĞI 
ve İŞ GÜVENLİĞİ» konulu iki 
seminer birden düzenlemiştir. 
MKE Kurumu'nun Kırıkkale ve 
Ankara İşletmelerinde çalışan 
işçiler için düzenlenen seminer
lerde konuşan TÜRK METAL 
Sendikası Genel Başkanı ve 
TÜRK-İŞ Yönetim Kurulu Üyesi 
Mustafa ÖZBEK, çeşitli sorun
lara değinmiş, bu arada, TÜRK- 
iŞ'in bütün Türk işçilerini çatı
sı altında toplayacaklarını bil
direrek, «Şunu kesinlikle belirti
yorum ki, içinde yaşadığımız 
geçiş döneminden sonra TÜRK- 
İŞ'e bağlı Sendikalar, bütün 
Türk işçilerini bîr çatı altında 
toplayacak, vatanseverliğin, Tür
kiye'mize sahip çıkmanın müm
taz örneklerini vereceklerdir» 
demiştir.

TÜRK METAL Genel Başkanı 
Mustafa ÖZBEK, «İşçi Sağlığı 
ve İş Güvenliği» konusunun ö

nemi üzerinde durmuş, «Sendi
kacı ve işverenler olarak el ele 
verelim, maddi güçlerimizi bir
leştirerek birbirimize destek ola
lım ve Türk işçisini sağlığı ve 
İş Güvenliği konusunda eğite
nim. Böylece, hiç bir ülkede gö
rülmedik ölçüdeki teknolojik ci
nayete de artık son verelim.» 
şeklinde konuşmuştur.

Aktüel bir kaç konuya da te
mas eden Mustafa ÖZBEK, ö- 
zetle şöyle devam etmiştir:

«Yüksek Hakem Kurulumu
zun 1982 vedaha sonraki yıllar 
için yapacağı uygulamalarda 
tekrar böyle hatalara düşülme- 
mesini istiyoruz. Katı tutumdan 
mutlaka vazgeçilmelidir, hatta 
mümkünse, eski hataları düzel
tecek bir uygulamanın içine gi
rilmelidir.

FİATLAR ALMİŞ BAŞINI 
GİDİYOR

Ücret artış oranları hesap e- 
dilirken, sayın Yüksek Hakem

Kurulu Üyelerimizde dahil hepi
mizin yaşadığı gerçekler göz- 
önüne alınmalıdır. Paramızın a- 
lım gücündeki düşüşü bilmiyeni- 
miz var mı? BU gün bebelerimi
ze dahi harçlık olarak 5-10 lira 
veremiyoruz. Çünkü biliyoruz ki, 
5-10 lira ile alınacak bir şey he
men hemen yok gibidir. Hele he
le kiralar.. Memur-lşçisi, küçük 
esnaf ve emeklisiyle kara kara 
düşünür hale geldik. Aldığımız 
aylıkların tamamına yakınını ev 
kirasına yatırıyoruz. Gecekondu
larda oturmak bile lüks hale 
geldi. Çoğumuz kiracıyız, bu 
gerçeği yaşıyoruz. Kim ne der
se desin, fiyatlar almış başını 
gidiyor. Buna dur diyen olma
dığı gibi, «serbest ekonomi sis
teminin gereği budur» şeklinde 
bir gerekçe de öne sürülüyor. 
«Rekabet anlayışı hakim olacak
mış da, fiyatlar düşecekmiş.. 
«Bir Allahın kulu çıkıp diyebilir 
mi ki, falan malın fiyatı geçen 
sene şu kadardı, bu yıl az da 
olsa şu kadar düştü?»

«Efendim, 1-2 yıl sabredersek 
düzlüğe çıkacakmışız.. Sıkıntı 
çekecekmişiz ama, iyi günler 
pek uzakta değilmiş..» Olmaz 
öyle şey, arkadaş. Işçisi-Memu- 
ru Küçük esnaf ve emeklisiyle 
bir orta sınıfı yok edecek bir 
uygulamayı sürdüreceğiz, son
ra iyi günlerin yakın bir gele
cekte olduğunu söyleyeceğiz. 
Bu anlayış, bir ülkenin temel 
direği olan orta sınıfı yok et
mektir. Bunun sonunun nereye 
varacağını ise bilmeyen yoktur.»

İŞVERENLER KÖHNE
ALIŞKANLIKLARINDAN
VAZGEÇEMİYOR

Bir başka önemli meselemiz 
de, bazı işverenlerimizin sendi
kalara bir başka ifadeyle işçi
lerimize karşı takındıkları tavır
dır. Maalesef bu tutumdaki iş
verenlerimiz, eski ve köhne alış
kanlıklarından bir türlü vaz ge
çememişlerdir.»

ÖZBEK,
«ŞUNU
KESİNLİKLE
BELİRTİYORUM Kİ
İÇİNDE
YAŞADIĞIMIZ
GEÇİŞ
DÖNEMİNDEN
SONRA
TÜRK-İŞ’e
BAĞLI
SENDİKALAR,
BÜTÜN
TÜRK
İŞÇİLERİNİ
BİR
ÇATI
ALTINDA
TOPLIYACAKLAR»
DEDİ.
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® Kooperatifçiliği, çalı
şanlar, çalıştıranlar açı
sından çok önemli ve ör
nek bir noktaya getirilen 
S.S. Ankara Küçük Sana
yi Sitesi Yapı Koojeratifi, 
gerçekleştirilen hizmetler
le, ülke genelinde örnek 
alınacak düzeydedir. Bu 
çalışmalarla:

#  «En az 40 bin işçinin 
çalışabileceği işyerleriy- 
le, ülkenin işsizlik soru
nuna önemli ölçüde kat
kıda bulunulacak ve böy
lece takriben 150 bin ki
şinin geçimine imkân 
sağianaoaktır. Burada, 
saölıklı işyerlerinde çalı
şacak olan iş sahipleri
nin daha çok üretim ya

pan, daha çok kazanan 
ve daha çok vergi öde
yen işverenler olmaları 
sağlanacak, dolayısiyle, 
güçlü vergi mükellefleri 
ortaya çıkmış olacaktır. 
Uygulanmakta olan bod
rumlu işyerleri sistemi 
dolayısıyla, savaş anında 
yeraltı fabrikaları mey
dana getirilecektir.»

İ Ş Y E R İ  Y A P I  K O O P E R A T İ F Ç İ L İ Ğ İ N E  B İ R  Ö R N E K
Artan nüfusumuz ve bunun

la beraber gelen sorunların 
çözümü sözkonusü olunca, 
«İstihdam» konusu önemiyle 
karşımıza çıkar. Bunun
farkında olup, ne yapılması ge
rektiği noktasından hareket e- 
denler var.

ANKARA KÜÇÜK 
SANAYİ SİTESİ

Ankara'lı, Esnaf ve Sanatkâr-, 
lar 1967 yılında biraraya gele
rek (Ergazi - Yuva ve Macun 
köyleri arazileri üzerinde) bir 
sanayi sitesi kurmak için faali-ı 
yete geçiyorlar. Ve «Ankara, Kü
çük Sanayi Sitesi Yapı Koopera
tifi» ni faaliyete geçiriyorlar. An
kara'nın esnaf ve sanatkârlar 
için, işyeri bakımından yeterli 
bölgelerinin bulunmadığı gören 
bu kooperatifçiler; işyeri bul
makta zorluk çekerlerken, herge- 
çen gün yükselen kiralar kar
şısında da içinden çıkılmaz 
tablolar üzerinde çalışmak, çalı
şabilmek durumunda kalıyorlar-* 
dı. Öte yandan II Trafik Komis
yonu. işgüvenluk Müfettişleri 
ve pek çok kuruluş temsilcile
riyle, sık sık ihtilaflara düşüyor
lar, adeta işlerinden güçlerin
den oluyorlardı.

BU NOKTADAN 
HAREKETLE

Bu sıkıntıların giderilebilirle
sin için, birlik ve beraberdik an
layışından hareketle yola çıkan, 
«Ankara Küçük Sanayi Sitesi 
Yapı Kooperatif»nin kurucuları, 
bir plan dahilinde çalışmaya 
başlıyorlar. Hedeflerini de baş
langıçta şu şekilde çiziyorlar:

Anılan kooperatif kurucuları^ 
nın başlangıçta hedefledikleri 
nokta üzerinde görülenler şun
lar: 2348 işyeri, 6900 konut, 250 
yataklı tam teşekküllü hastane, 
17 merkez santral binası, 7 o- 
kul, her türlü spor tesisleri, Ca
mi, otel, teşhir salonu, Esnaf 
ve Sanatkâr Eğsîim Vakfı, Kali
te Kontrol merkezi, iş Tevzi 
merkezi, Genel Kolayl'ik Atöl
yesi, Park, Bahçe vb. gibi bir
çok sosyal kuruluş ve hizmet 
binalarının kurulabileceği 3200 
dönüm araziyi satın alarak işe 
başlıyorlar.

DİKKAT EDELİM

Evet buraya dikkat edildiğin
de görülecektir, koperatifçiliğin 
temelinde varolan işi niyet, kar-  ̂
şıj'iklı güven İkilisinin belirtile

riyle hemen karşılaşılmaktadır. 
Bundan öncede, modern bir an
layışın çağdaş bir düşüncenin 
meyveleri hemen kendini gös
termektedir. Bir İşyeri Yapı Ko
operatifi ve bu kuruluşun, plan
lanan kuruluşun yöneticileri, ne
ler düşünüyorlar, neler. Çalışan 
insan ve ailesi, çocukları için, 
modern yaşamın gerektirdiği 
her şey var. Anlayışın böylesi, 
daima başarıya ulaşır, ulaşma
ması için hiç bir engel yok gi
bidir. Ortaya çıkan, zaman za-* 
man çıkan küçük engellerin (bü
yük bile olsa) aşılması kolay 
olacaktır.

1967-1981 YILLARI

Başlangıç ve 1981 yılı sonu
na kadar, Ankara Küçük Sanayi 
Sitesi Yapı Kooperatifinin ol
dukça mesafe aldığı görülecek
tir. 1175 işyeri ve kooperatif 
merkez binası, alt yapıları ile 
beraber hizmete sokulmuştur. 
Yapılan işyerlerinin tamamının 
470 bin metre kare kapalı ala
nı bulmuş olması, gelecek ba
kımından sevindirici bir tablo 
ortaya koymaktadır. Gerçekleş
tirilen bu hizmetler için 1981 
yılı rayiç bedellerine göre 13,5 
milyara malolacak, sözkonusu 
projenin anılan kooperatifçe 4
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milyar TL. yatırımın gerçekleş
tirilmiş olduğundan sözedilmesi, 
hedefe varılmadaki çalışmala
rın gerçekçiliğini ortaya koy
maktadır.

KOOPERATİF ÜYELERİ

Ankara Küçük Sanayi Sitesi 
Yapı Kooperatifi üyelerinin 
pek çoğu Ankara'da sanatkâr
lık yapmakta, pek çoğuda yurt- 
dışında işçi olarak çalışmakta
dır. Bu arada, yetersiz işyer
lerinde hizmet getirmeye çalı
şan işveren durumunda olanla
rın üyelikleri de büyük bir oran 
teşkil etmektedir.

ORTADOĞU SANAYİ VE 
TİCARET MERKEZİ

İnsanoğlunun ,daha doğrusu 
insanogulılarının birlikte ve bera
berlik içinde yola çıktıkları tak-, 
dirde, varamayacakları nokta, 
aşamayacakları engel olmadı-» 
ğının gösterilişini gerçekleşti- 
renler vardır. Bunlar, aramızda, 
karşımızda, belki de en yakın 
olduğumuz kişilerdir.
Bir Kooperatif: Adı; Ankara Kü
çük Sanayi Sitesi Yapı Koope
ratifi .Yöneticilerinden aldığı
mız bilgilerle ifade etmeye ça
lıştıklarımızdan anlaşılacaktır 
ki, söz konusu kooperatifin çalış 
ma alanı genişlemiş, giderek, 
Ankara hatta ülkemiz sınırları 
dışına çıkmıştır. Bunun teme
linde, koperatifçilik ruhunun 
aksaksız gerçekleştirilmesi ve 
vazgeçilmezliği gerçeği vardır.

OSTİM PROJESİ

Anılan Kooperatifin gerçek
leştirme gayretleri içinde görü
len, Ortadoğu Sanayi ve Tica
ret Merkezi (Kısa adı: OSTİM) 
projesi çerçevesinde ele alınan 
çalışmaları içerisinde görülen, 
işyerlerinin yarıya yakın bölü
münün bitirilerek hizmete gir
diğini görmekteyiz. Geriye ka
lan kısmının da bitirilmesiyle, 
ülkemiz ekonomisine sunulacak

Hizmetlerden bazılarım ilgililer 
şöyle sıralıyorlar:

9  Halen Ankara'nın çeşitli 
semtlerinde kurulmuş olan, ço
ğu gecekondu niteliğindeki sağ
lıksız iş yerlerinin OSTİM'e ta
şınması ile buralardaki iş sahip-ı 
lerinin daya yüksek kapasitede, 
çalışmaları sağlanacağından ü- 
retim artışı da aynı oranda art
mış olacaktır.

®  Hergün biraz daha yoğun
laşan trafik sorununun, bu iş
yerlerinin şehir dışına çıkması 
ile kısmen çözümlenmesi müm
kün olacaktır.

•  Daha çok gecekondu şek
linde gei'işmiş olan işyerleri bo
şalacağından buralarda imarlı 
ve düzenli binaların yapılması 
gerçekleştirilince, şehrin görü
nümünde gözle görülür bir de
ğişiklik kendiliğinden ortaya 
çıkmış olacaktır.

@ OSTİM'de çalışanların ruh 
ve beden sağlıklarını temin ede
bilmeleri için çeşitli spor tesis
lerinden yararlanmaları müm
kün olacaktır.

®  Kooperatifin sorumluluğun-, 
da kalacak olan 350 mağaza
nın gelirleri ile kurulacak olan 
Esnaf ve Sanatkâr Eğitim Vak
fı, yurdumuzun çeşitli bölgele
rinden toplanacak, kimsesiz ve 
fakir çocukların barınma, iaşe; 
ve eğitim kizmetlerinde kullanı
lacaktır.

O  En az 40 bin işçinin çalı
şabileceği OSTİM'de ülkenin 
işsizlik sorununa önemli ölçü
de katkıda bulunulacak ve böy- 
lece takriben 1>50 bin kişinin 
geçimine imkân sağlanacaktır.

9  Burada, sağlıklı işyerlerin
de çalışacak olan iş sahipleri
nin daha çok üretim yapan, da
ha çok kazanan ve daha çok 
vergi ödeyen işverenler olmala
rı sağlanacak, dolayısıyla güç
lü vergi mükellefleri ortaya çık
mış olacaktır.

A  Ostim'de uygulanmakta 
olan bodrumlu işyeri sistemi do
layısıyla, savaş anında yeraltı 
fabrikaları meydana getirilecek
tir.

GERÇEKLER

Burada, dikkatimiz genel ola
rak bir noktada toplanmalıdır: 
Ülkemizin kalkınması, çalışan
lar vasıtasıyla hedef alınıyor. 
Şehrin, gecekondu sorunundan 
trafik s o r u n u n a ,  ça
lışanların ruh ve beden sağlık
larına, kimsesiz ve fakir çocuk
ların barınmalarına, işsizlik so
rununun çözümüne, güçlü vergi 
mükelleflerinin ortaya çıkması
na kadar düşünülen bir ileri 
bakan çalışma biçimi ortaya ko-, 
nulmakta, gerçekleştirilmekte- 
dir. Hele son cümle: «Bodrumlu 
işyeri sistemi dolayısıyla, savaş 
anında yeraltı fabrikalarının 
meydana getirilmesi» düşüncesi 
başlu başına bir çağdaş yorum
dur, gelecekteki muhtemel tehli
keler karşısında ne yapılması 
gerektiğini, nerede yapılması 
gerektiğini, şimdiden görmek, 
düşünmek demektir.

Kooperatif çil j ğ i n tem e! i nde, 
ileri bakan, bakabilen bir dü
şünce varolduğuna göre, ülke 
genelinde örnek olabilecek bu 
çalışmanın içinde bulunanlar, 
birgün gelip takdir edilecek ve 
alkışlanacaklardır.

YAPI KOOPERATİFİNDEKİ 
SON GELİŞMELER

Örnek çalışmalar içinde bulu
nanlar, genel bir değerlendirme 
içine girdikleri zaman, nerede 
bulunduklarını iyi bilirler. Sınır
lı Sorumlu, Ankara Küçük Sana
yi Sitesi Yapı Kooperatifi'nin, 
«Ortadoğu Sanayi ve Ticaret 
Merkezi», kısa adı: «OSTİM» 
projesindeki son bir yıl içeri
sindeki gelişmeler üzerine de
ğerlendirme yapan ilgililer şun
lardan sözediyorlar:

SON BİR YILIN 
GELİŞMELERİ

®  Ankara, Çiftlik Kavşağı - 
Demetevler - Macun Köy - OS- 
TÎM ve Batıkent'e ulaşacak olan 
Anayolun plan tasdikinin yapıl
dığı ve yolun inşaatına başlan
mış olduğu,
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#  OSTİM'in 1/5 ölçekli kıs
mının, İmar Plam’mn Belediye 
İmar Kuruluşundan geçtiği, l~ 
mar ve İskân Bakanlığının tas
dikine sunulduğu,

#  Telefon Santral ve PTT 
hizmet binası ihtiyacına cevap 
verecek olan PTT Merkez ve 
santral binasının inşaatına başj 
landığı (1982 yılının ilk yarısın
da bitirilebileceği),

&  OSTİM'in acil su ihtiyacı 
için Belediyenin 150 lik boru 
hattında su yerilmiş olup, ke
sin çözüm için de 2500 ton ka
pasiteli su deposunun proje ça
lışmalarının başladığı,

#  Kanalizasyon dahili şebe
kesi, büyük ölçüde ikmal edil
miş olup. Çubuk Çayına bağlan
ması için Belediye (Ankara) 
Başkanlığı ile müşterek çalış
maların hızla devam ettiği,

#  Elektrik ihtiyacının sağlık
lı biçimde karşılanması için, 
TEK yetkilileriyle müşterek ya
pılan «Termin Planları» uygu
lanmasına geçilmiş olup, TEK 
tarafından, 34,5 Kv (yörenin) 
indirici ve dağıtıcı merkezi in
şaatının devam etmekte oldu
ğu,

@ Atatürk'ün Doğumunun 
100. yılı kutlama programında 
yeralan Mesleki Endüstriyel Li
seler grubunun proje ve kamu
laştırma çalışmalarının hız ka
zandığı,

@  Yapılacak spor tesislerinin 
Gençl'ik ve Spor Bakanlığınca 
programa alınma işleminin ger
çekleştirildiği,

©  1981 yılına kadar, yalnız 
ortakların ödediklerinden karşı
lanan finansman ihtiyacının, 
1981 yılı içerisinde Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığının alt yapı 
için vermiş olduğu 100 milyon 
TL. Iık kredinin kullanılmış ol
duğu ve ek kredilerin alınması 
için programda yeralmış bulun
duğu,

#  Belediye tarafından oto
büs seferlerinin başlatıldığı, Mi
nibüs seferlerinin de başlatılma
sı için çalışmaların devam et
tiği,

0  Üç camiden birinin inşaa
tının hızla ilerlediği, 1982 yı- 
Iınnı ilk yarısında ibadete açıl
mış olacağı,

ifade edilmektedir. Bunlar 
sadece sayfa üzerindeki ifade
ler değil, bizzat görülen ger
çekleşmelerdir. Bu satırların ya
zarı, sözkonusu Site'de yaptığı 
incelemeyle, bunların doğrulu
ğunu görmüş, ondan sonra ka
leme almıştır.

KOOPERATİF YÖNETİM 
KADROSU

Bu kadar büyük işlerin ger
çekleştirin m es i için, yönetimde 
görev alanların bilinmesi, daha 
doğrusu tanınması gerekir. 7 
Yönetim, 3 Denetim Kurulu üye
si var. Bunlar arasındaki görev 
bölümü; Y. K. Başkanı, Turan 
Çiğdem, Başkan Yrd. sı Turgut

Ergün, Murahhas Üye M. ^eki; 
Sayın, Y.K. Üyeleri; Fehmi Din- 
çer, Nurettin Bingöl, Kasım Ay- 
doğan, İbrahim Karakoç.

SONUÇ

Kooperatifçiliği, çalışanlar 
ve çalıştıranlar açısından çok 
önemli vb örnek bir noktaya 
getirilen, S.S. Ankara Küçük Sa
nayi Sitesi Yapı Kooperatifi, 
gerçekleştirilen hizmetlerle ülke 
genelinde örnek alınacak düzey
dedir.

İSA  K A Y A C A N
I M ■millHIBnill I

ICFÎU’DÂN MESAİ VAR...
m ICFTU GENEL SEKRETERİ KERSTEN VE AAFLI GENEL 

MÜDÜRÜ PALADİNO, SAMSUN'DAKİ EĞİTİM MERKEZİMİZİN 
AÇILIŞINI KUTLADILAR

Uluslararası Hür İşçi Sendikaları Konfederasyonu (ICFTU) 
Genel Sekreteri Oîtcn KERSTEN, Genel Başkan İbrahim DENİZ- 
CjER'e gönderdiği telgraf mesajında, SAMSUN'da açılan 
TÜRK-İŞ Eğitim Merkezinin açılışını kutladı.

Türkiye'deki demokrasiye dönüş çalışmalarını ve TÜRK-İŞ'-in 
faaliyetlerini yakından izlediklerini de belirten ICFTU Genel 
Sekreteri Otto KERSTEN'in mesajı şöyFe:

«Gerek şahsınıza ve gerekse kuruluşunuza başarılı bir yeni 
yıl dilerken, ülkenizde demokrasinin yeniden tesisi ve özellikle 
elde edilmiş sendikal hakların tam olarak yeniden uygulamaya 
konarak işçi hak ve çıkarlarını hür ve bağımsız bir biçimde ko
ruma görevinizi yerine getirmedeki çalışmalarınızı izlemekteyiz. 
Kuruluşunuzun uluslararası alandaki ilişkilerini tesis ve yürüte
ceğinden ümit ve güven duymaktayız. Daha önce verilmiş sözler 
ve sizin de bildiğiniz üzere Avrupa'daki son gelişmeler çerçeve
sinde Samsun'daki Eğitim Merkezinizin açılışına katılamıyacağı- 
mın anlayışla karşılanacağını bilmekte ve ümit etmekteyim. Bu 
nedenle büyük bir memnuniyetlem katılmayı ve ilk dersi vermeyi 
arzu ettiğim İşçi Eğitim Merkezinizin açılışında aranı?da buluna- 
mıyacağım. Size ve tüm meslektaşlarıma başarılar dilerken Eği
tim Sitenizin ülkenize ve camianıza hayırlı oİmasını diler, saygı
larımı sunarım.»

PALADİNO'NUN MESAJ!

Asya Amerika Hür Çalışma Enstitüsü (AAFLI) Genel Müdü
rü Moris PALADİNO da, aynı konuda bir kutlama mesajı gön
derdi.

PALADİNO, Genel Başkan Denizcier’e gönderdiği mesajın
da şöyle dedi:

«Samsun Kolejinin açılışına katılamıyacağım için samimi ve 
derin üzüntü içinde olduğumu ifade ederim. Ancak çok arzu et
meme rağmen, daha önceden verilmiş sözlerimi ve çalışma prog
ramımı değiştirmek için çaba sarfetmeme rağmen, zamanın kı
sıtlı olması nedeniyle katılamıyacağımı belirtirim. Başarılı bir 
açılış ve öğrenim dönemi diler, Kolejinizi ilkbaharda Türkiye’yi 
ziyaretim sırasında gezme olanağını elde edeceğimi ümit eder, 
bu vesile ile sizlere ve tüm meslekdaşlara mutlu ve başarılı 
yıllar dilerim.»
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A l®
H İZ M ET  SÖ Z LEŞM ESİN İN  H A K SIZ  

F E S H İ SO N U CU  Z A R A R  G Ö R EN  İSÇ İN İN  
İH B A R  Y E  K Ö T Ü N İY E T  T A Z M İN A T I 
D IŞIN D A  İŞ  Y A S A S FN IN  13’Ü N C Ü  

M A D D ESİN D E S A Y IL A N  D İĞ E R  
T A Z M İN A T I İS T E M E  H A K K I Y A R D IR

YARGITAY HUKU KGENEL KURULU 
E„ 1931/3-435 
K. 1981/596 
T. 16.9.1981

ÖZET: Hizmet sözleşmesinin haksız feshi sonucu zarara uğ
rayan işçs, ihbar ve kötüniyet tazminatı dışında, Iş Yasası'nsn 
13 üncü maddesinin son fıkrası uyarınca, toplu sözleşmede be
lirlenmiş boşta kalma sürelerine ilişkin ücretlerini de tazminat 
olarak isteyebilir.

(1475 s. Y. m. 13)

DAVA: Taraflar arasındaki 
«tazminat» davasından dolayı 
yapılan yargılama sonunda; (Ri
ze İş Mahkemesince davanın 
kabulüne dair verilen 12.7.1978 
gün ve 00-496 sayılı kararın in
celenmesi davalı vekili tarafın
dan istenilmesi üzerine Yargıtay 
Dokuzuncu Hukuk Dairesi'nin 
4.10.1970 gün ve 10720-11481 
sayı! lilamiyle, (... Davacı ile 
daval lidare arasındaki süresi 
belirsiz sürekli iş akîinin dava
lının kuşandığı diğer personelin 
kin ve garaza dayanarak verdi
ği rapor üzerine davalı idarece 
9.9.1968 tarihinde haksız bozul
duğu ve aradan uzun süre geç
tikten sonra davacının müraca
atı üzerine 1.3.1975 tarihinde 
tekrar ise alındığı iddia edilerek 
boşta kaldığı seneleri nücretine 
tekabül eden tazminat istenmiş
tir.

İş Yasaları, süresi belirsiz sü
rekli iş akitlerinin yasalarda ön
görülen nedenlerle haklı ve ö- 
nelsîz, bunun dışında da önel 
vermek suretiyle tek yönlü ola
rak işveren tarafından bozutabi- 
îeceğini ilke olarak kabul et
miştir.

Yasalarda ve sözleşmelerde 
öngörülen önellere, haklı ne
den olmaksızın uyulmadan iş 
akdinin işverence bozulması 
halinde ödenecek tazminat iş 
Yasanın 13. maddesinde gös
terilmiştir. Bunlar yasada yazılı 
maddelere ilişkin ücret tutarın
daki tazminat ile, iş akdinin 
kötü niyetle bozulması halinde 
bunun 3 katı nisbetindeki taz
minattan ibarettir.

Davacının 9.9.1968 tarihinde 
bozulan iş akti belirsiz süreli 
bulunduğuna ve belirli bir süre 
için hizmet arzı sözkonusu ola- 
mıyacağına göre, iki hizmet ara
sında boşta geçen sürenin üc
reti tutarında tazminat isteye
mez. Ancak yukarıda belirtildiği 
üzere yasada veya sözleşmede 
geçen haklarını isteyebilir.

İş Yasasının 13. maddesinin 
son fıkrasındaki hükmü de da
vacının isteğine uygulama ola
nağı yoktur...) gerekçesiyle bo
zularak dosya yerine geri çev
rilmekle yeniden yapılan yargı
lama sonunda; mahkemece ön
ceki kararda direnilmiştir.

KARAR: Hukuk Genel Kuru- 
lu'nca incelenerek direnme ka

rarının süresinde temyiz edildi
ği anlaşıldıktan ve dosyadaki 
kâğıtlar okunduktan sonra ge
reği görüşüldü:

Yerel mahkeme, davacının 
mensubu bulunduğu Sendika i- 
le davalı işveren arasmda ya
pılmış olan Toplu iş Sözleşme
sinin 135. maddesi hükmünü 
uygulamak suretiyle uyuşmazla .< 
ğı çözümlemiş ve dolayısiyle 
istek doğrultusunda karar ver
miştir.

Özel Daire, iş Yasasının 13. 
maddesinin son fıkrası hükmü
nün temyize konu bu olayda 
uygulama yeri bulunmadığından 
bahisle kararı bozmuş ve boz
ma kararında taraflar arasında
ki uyuşmazlığın İş Yasasının 
13. maddesin inson fıkrası hariç 
diğer fıkra hükümleri ile çö
zümlenmesi gereğine işaret et
miştir.

Yere!' mahkeme eski hükmün
de direnmiş ve olaya Iş Yasa
sının 13. maddesinin değil, özel
likle taraflar arasındaki TIS nin 
135. maddesinin uygulanması 
gerektiğini bildirmiştir. Mahke
menin hükmüne dayanak tuttu
ğu bu sözleşme şartına göre 
«.. yeniden ise alınan işçiye, 
işverenin akdi feshettiği tarih 
ile bu feshin haksızlığı hakkın
da verilen kararın kesinleştiği 
tarihler arasmda geçen süre, 
sözü edil'en işçi tarafından ça
lışılmış gibi addolunarak her 
türlü hakları işçiye ödenir.»

Hukuk Gene! Kurulu'nda yapı
lan görüşmeler sırasında çoğun
luk görüşü (Daire görüsü hila
fına) İş Yasasının 13. maddesi
nin son fıkrası hükmünün, da-‘ 
va konusu olayda uygulanabile
ceğini: çünkü, «... tarafların ay
rıca tazminat isteme hakları 
sakadır...» şeklindeki bu hük
mün. gpnel hükümlere ao^e ko
şular gerçekleşirse TİS nde 135. 
maddeyle düzenlenen tazminatı 
isteme hakkını bahşedeceği yo
lunda oluşmuştur. Çoğunluğun 
benimsediği aömse aöre: 13. 
madde bîr yandan ihbar tazmi
natı ve kötü niyet tazminatı o- 
larak adlandırılan medeni ceza
larla, fesih bildirimi hakkını 
kutlanan ve îş Sözleşmesini so
na erdiren tarafı adeta cezalan
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dırırken, öbür yandan feshin 
doğrudan doğruya sebeb oldu
ğu zararları karşılama olanağı
nı da sağlamaktadır. Bu bakım
dan 13. maddenin son fıkrası
nın acık hükmüne göre, ihbar 
ve kötüniyet tazminatları dışın
da bir tazminat istenemlyeceği 
yollu düşünceler geçersizdir. 
(Mustafa Çenberci - îş Kanunu 
Şerhi 278 - sh. 338, 358). Esa
sen Özel Dairenin uvaulaması- 
nın da bu yolda olduğu anla
şılmaktadır. (Kararlar için bak. 
Çenberci - age. 1097 ve 1098 
deki 54 ve 55 numaralı kadarlar) 
Şu halde, !ş Sözleşmesinin hak
sız feshi durumunda Yasada ön
görülenlerin dışında tazminat 
verilmesinin taraflarca kararlaş
tırılması ve İş Yasasının 13. 
maddesinin sağladığı hakların 
kapsamını işçi yararına olarak, 
(îş Sözleşmeleri) ve (Toplu îş 
Sözleşmeler!) ile genişletmek 
mümkündür. Maddenin nisbi em 
redicilik niteliği taşıması bunun 
kanıtıdır. (Çenberci - age. 339, 
dip, not. 89 la ilgili metin.)

Bu bakımdan TÎS nin 135. 
maddesinde öngörülen tazmina
tın îş Yasasının 13. maddesinin 
son fıkrası hükmü kapsamına 
giren bir tazminat olarak kabu
lü mümkündür. Nitekim özel da
ire 21.4.1970 gün ve 1775 ). 3925 
K. sayılı ilâmda «îş Yasasının 
13. maddesinde öngürülen (ayrı
ca tazminat) sözcüklerinin, İş 
Sözleşmesinin feshi dolayısıyla 
işçinin boşta kalması sonucu 
doğan zararlarının giderimini 
de içerdiği, bu bakımdan işçi
nin bu hükme dayanarak bu tür 
zararının ödetilmesini de İsteye
bileceği» kabul edilmiştir. Kuş
ku yoktur ki 13. maddervin sen 
fıkıasına dayanılarak istenebi
lecek bu tazminat, gerek hak
kın doğumu, gerekse kapsamı
nın konusunda bir inceleme yep 
madığından, bu yönde gerekM 
Inueleme yapılmadı için d05/a 
özci daireye gönderilmelidir.

SONUÇ: Yukarıda açıklanan 
nedenlerle direnme kararı usul 
ve yasaya uygun bulunduğun
dan anılan yönde gerekli ince
leme yapılmak üzere dosyanın 
Dokuzuncu Hukuk Dairesi’ne 
gönderilmesine 16.9.1981 günün
de oyçokluğu ile karar verildi.

İSTEĞİ DIŞINDA 
MEMUR 
STATÜSÜNE 
GEÇİRİLEN İSÇİNİN 
KIDEM TAZMİNATI 
HAKKI ORTADAN 
KALKMAZ

YARGITAY DOKUZUNCU 
HUKUK DAİRESİ

E. 1981/4686 
K. 1981/7400 
T. 25.5.1981
ÖZET: İdarenin tek taraflı 
tasarrufla memur statüsü
ne geçirilen işçinin kıdem 
tazminatı hakkı ortadan 
kalkmaz.
(Not: Yargıtay'ın kararına e~ 
sas oluşturan Ankara Be
şinci İş Mahkemesi Kararı, 
ekte sunulmuştur.)

DAVA: Davacı, kıdem tazmi
natının ödetilmesine karar ve
rilmesini İstemiştir.

Mahkeme, isteği reddetmiş
tir.

KARAR: Hüküm süresi içinde 
davacı avukatı tarafından tem
yiz edilmiş olmakla dosya in
celendi, gereği konuşulup düşü
nüldü:

Davacı tek taraflı davalı ta
sarrufuyla işçi statüsünden me
mur statüsüna geçirilmiştir. Şu 
suretle kıdem tazminatı hakkı 
davacı lehine doğmuştur. Dava
cının sonraki statüye zımnen 
muvafakat etmesi doğan kıdem 
tazminatı hakkını ortadan kal
dırmaz. İlerde ilgili yasanın iş
çilik statüsünde geçen sürenin 
değerlendirilmesine olanak ver
mesi kıdem tazminatının öden
mesine engel olmaz. Ancak ev
velce işçiye kıdem tazminatı a- 
çfsından yapılan ödemenin me
muriyetten ayrılma halinde dik
kate alınmasına yol açar. Mah
kemenin bu esasa aykırı düşen 
kararı isabetsizdir.

SONUÇ: Temyiz olunan kara
rın yukarıda yazılı nedenlerle 
BOZULMASINA, 25.5.1981 gü
nünde oybirliğiyle karar veril
di.

YASA İLE 
YENİDEN İNTİBAK 
ETTİRİLDİĞİ 
BASAMAKTA BİR 
YILINI
DORDURMADAN 
EMEKLİ OLAN 
SİGORTALININ BU 
İŞLEMDEN ÖNCE DE 
AYNI BASAMAKTA 
YER ALMASI 
NEDENİYLE 
GELİRİNİ SON 
BASAMAK 
ÜZERİNDEN ALMASI 
GEREKİR

YARGSTAY ONUNCU 
HUKUK DAİRESİ
E. 1981/6080 
K. 1981/5813 
T. 10.11.1981

ÖZET: Yasa ile intibak etti
rildiği basamakta bir yılın* 
doldurmadan emekli olan si
gortalının, bu işlemden önce 
de yeni basamakta yer al
ması nedeniyle, emeklilik 
gelirini son basamak üzerin
den alması gerekir.
Bu yoldaki yerel mahkeme 
kararı usul ve yasaya uy- 
gundur.
(Not: Yargıtay Kararına esas 
oluşturan Ankara İkinci iş 
Mahkemesi Kararı ekte ve
rilmiştir.)

DAVA: Davacı vekili müvekki
line davalı Kurumca 10 uncu 
basamaktan yaşlılık aylığı tah
sisine dair işlemin iptali ile 11 
nci basamaktan tahsis yapılma
sı gerektiiğnin tesbitine karar 
verilmesini istemiştir.

Mahkeme, isteği kabulüne 
karar vermiştir.

KARAR: Hükmün davalı A~ 
vukatı tarafından temyiz edil
mesi üzerine temyiz isteğinin 
süresinde olduğu anlaşıldıktan 
ve Tetkik Hâkimi Orhan Yal- 
çınkaya tarafından düzenlenen 
raporla, dosyadaki kâğıtlar o-
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kunduktan sonra işin gereği 
düşünüldü ve aşağıdaki karar 
tesbit edildi:

Dosyadaki yazılara, hükmün 
Dairemizce de benimsenmiş bu

lunan yasal ve hukuksal gerek
çeleriyle dayanağı maddi delil
lere ve özellikle bu delillerin 
takdirinde bir isabetsizlik gö
rülmemesine göre, yerinde bu

lunmayan bütün temyiz itiraz-, 
larının reddiyle usul ve kanuna 
uygun olan hükmün ONANMA
SINA, 10.11.1981 gününde oy
birliğiyle karar verildi.

Ç IK A R D IĞ I tS Ç İY Î 
Y E N İD E N  İS E  
D A V E T  E T M E S İ 
İŞ V E R E N İN  İH B A R  
V E  K ID E M  
T A Z M İN A T I Ö D EM E  
Y Ü K Ü M Ü N Ü  
O R TA D A N  
K A LD IR M A Z
YARGITAY DOKUZUNCU 
HUKUK DAİROSİ

E. 1981/6893 
K. 1981/10000 
T. 25.8.1981

ÖZET: İşten çıkardığı işçiyi 
daha sonra göreve çağıran 
işveren, ckdîn feshinden do

ğan hukuki sonuçları yerine 
getirmekle yükümlüdür.
(1475 s.Y.m. 13, 14)

DAVA: Davacı ihbar ve kı
dem tazminatı, bayram, hafta 
ve genel tatil gündelikleri ile 
ücret alacağının ödetilmesine 
karar verilmesini istemiştir. 
Mahkeme, sabit olmayan dava
yı reddetmiştir.

KARAR: Hüküm, süresi içinde 
davacı avukatı tarafından tem
yiz edilmiş olmakla, dosya in
celendi, gereği konuşulup düşü
nüldü:

1 — Karar yerinde davacının 
davalı tarafça kovularak iş ak
dine işverence son verildiği ka
bul edilmiştir. Fesihten sonraki, 
işverenin işe davet veya dava
cının davranışları feshin hukuki

sonuçlarını etkilemez. Bu hale 
göre davacıya yasal ihbar ve 
kıdem tazminatlarının hükmedil- 
mesi gerekirsek yazılı düşünce 
ile bu isteklerin reddi usul ve 
yasaya aykırıdır.

2 — Davacının normal gün
lerde ve ayrıca nöbet günlerin
de fazla mesai yaptığı ve bazı 
tatil günleri çalıştığı davacı ta
nıkları ve Hükümet Tabibliği ya
zısından anlaşıldığı halde, bu 
delillere göre fazla çalışma ve 
tatil günleri çalışması bilhesap 
hükmedilmek gerekirken bu ka
lem isteklerin de reddinde isa
bet yoktur.

SONUÇ: Temyiz edilen kara
rın yukarıda gösterilen sebep
lerden d-avacı yararına BOZUL* 
MASINA, 25.8.1981 gününde oy
birliğiyle karar verildi.

E K O N O M İ K  R A P O R

G E Ç E N  Y IL IN  
D E Ğ E R L E N D İR İL M E S İ

1981 yılı, 24 Ocak ekonomik kararlarının uy
gulanmasında yeni aşamalar ve dönüm noktala
rıyla geride kaldı. Yılın önemli gelişmeleri arasın
da ihracatın hızlı artışı, günlük kur belirlenmesi
ne geçilmesi, banka ve «bankerler» alanındaki 
hareketlilik göze çarptı.

1981 yılında üretim alanında «kıpırdanma» 
satışlarda ise duraklama hakimdi. Stokların ve 
kredi maliyetlerinin büyümesi, ihracatı «başaJ- 
baş noktasının altında satışları hızlandırırken, 
ödemeler dengesi geçmiş yıllardan daha olumlu 
sonuçlar verdi, işçi dövizi girişleri bir önceki yı
lı aştı. İthalattaki artış eğilimi ise petrol fiyatla
rındaki duraklama nedeniyle yavaşlama eğilimi
ne girdi ve ihracat, petrol bedellerini ödemeye 
yeterli oldu.

1981 başından itibaren mevduat faiz oranla
rının yükseltilmesi, bankaların yabancı kaynak 
maliyetlerini ve kredi fiyatını etkilerken, banka
lara yönelik tasarruf eğiliminde büyüme oldu. 
Yılın ortalarına doğru, Ödünç Para Verme İşleri 
Yasası’na dayanılarak gerçekleştirilen borçlan
malardaki hızlanma, Sermaye Piyasası Yasası'nın

devreye girmesiyle daha da yoğunlaştı ve Eylül 
ayının ortalarında yasal önlemlere başvurulması 
gereği ortaya çıktı.

Konvertibliteye geçişin ilk adımı olarak 1 
Mayıs 1981'den itibaren günlük kur uygulaması 
başlatıldı. Mayıs - Aralık döneminde Merkez 
Bankası 164 kez kur belirlemesi yaptı ve aynı 
dönemde lira dolar karşısında yüzde 25,8 değer 
kaybetti. 1981 'in bütününde Türk Parasının değer 
kaybı ise dolar karşısında yüzde 32,5, Batı Al
man Markı karşısında yüzde 22,6, İsviçre Fran
gı karşısında da yüzde 31,6 oldu. Bu oranlar bir 
önceki yılın gerisinde.

Vergi yasalarındaki değişikliklerin ilk uygu
lama yılı olan 1981'de kamu gelirlerinde önemli 
artışlar görüldü. Etkin vergi denetimleriyle yeni
liklere uyum sağlanmasına çalışıldı. Bütçe'nin 
denk bağlanmasına yönelik adımlar atıldı.

Genel fiyat düzeyi ise, özellikle talepte orta
ya çıkan daralmanın da etkisiyle geçmiş yılların 
gerisinde artış gösterdi.* Stok maliyetlerinin art
mış olması da fiyatları düşürücü yönde etkiledi.

1982 yılının beklenen sorunları arasında ya
tırımlardaki duraklama, finansman güçlüklerinin 
yarattığı firma bazındaki darboğazlar ve artan 
stokların üretim üzerindeki olumsuz baskıları sa
yılabilir. Bu arada, tüm finansman kurumlarından 
yaygın maliyet baskısının hafif İletilmesi yönünde 
girişimler de kaçınılmaz olacaktır. İşsizlik ise bi
rikimli artışını sürdürecektir.
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SANILAN
ADAM

ÇIĞLIK
ATARAK

TABUTTAN
FIRLADI

UZUN
MESAFE
REKORU
KIRDIĞI

SANILAN
GÜVERCİNİN

HİLESİ
ANLAŞILINCA

REKORU
SPTAL

EDİLDİ

İsler* in a n ’ i s t e r  in a n m a .. .

B a s ı n d a n  S e ç m e  S a ç m a l a r
Hindistan'ın Uttar Pradesh eya
letinin Gangaghat kentinde, öl
düğü sanılan bir adam çığlıklar 
atarak tabuttan fırlayınca, ce
naze törenine gelenler arasında 
çıkan panikte ezilerek yarala
nanlar oldu.

Rao Autor adındaki adam 
çok fazla içki sonucu komaya 
girince, komşuları tarafından öl
dü sanılarak, görkemli bir ce
naze tjörerii düzenlendi! Hin^ 
distan gelenekleri uyarınca 
cesedi yakılmak istenen adam, 
alevlerin başlaması ile birlikte, 
tabuttan çığlıklar atarak fırladı. 
Kendisini son anda yanmaktan 
kurtaran Hintli, paniğe ve bazı 
kişilerin yaralanmasına neden 
oldu.

GÜNEY Kore'de Sokcho ken
ti yakınlarında bulunan bir 
Fransız güvercinin uzun mesa
fe rekoru kırdığı sanıldı. An
cak güvercinin bir uçakla gel
diği anlaşılınca ‘rekoru kitap
lara geçirilmeden iptal edildi. 
Boynuna asıltı plâkada Fransa- 
dan yola çıktığı belirtilen güver
cinin, Paris ile Güney Kore a- 
rasındaki yolun büyük bölümü
nü uçakla katettiği öğrenilin
ce, «Kırk yıldan bu yana iik kez 
güvercinler arası uzun mesafe 
rekoru kırıldığını» iddia edenle
rin hayal kırıklığına uğradıkla
rı belirtiliyor.

FRANSIZ TV’SİNDE 
NAKLEN YAYINDA 

KAVGA ÇIKTI»

Fransız televizyonunda canlı olarak yayınla
nan bir açık oturumda kavga çıktı. Fransız mizahı ve an
latım özgürlüğü üzerine yapılan tartışmada, konuşmaaîar 
kendilerine hakim olamayarak masadaki bardakları kırdı
lar, iskemleleri devirdiler ve birbirlerine galiz küfürler sa
vurdular. Oturuma katılan gazeteci ve fik ir adamlarının taş
kınlığı, karşılıklı tehditleri ve hareketleri televizyon görev
lileri tarafından zorlukla önlendi. Ancak yayın sonuna 
kadar zorlukla sürdürüldü. Televizyon yetkilileri bu tip konuş
ma ve davranışların günlük hayatta olağan olduğunu belir
terek tartışmalı yayınları kesmeyeceklerini bildirdiler.

A L M A N  P O L İ S  
B A N K A  S O Y D U

Hcsnnover'deki bir tasarruf 
bankasını beylik tabancası ile 
soyan Alman polis memuru al
dığı 8 bsn DEVİ ve tabancası ile 
birlikte oüaytian kısa bir süre 
sonra ele geçirildi.

Hannnover tren istasyonu ya
kınındaki tasarruf bankasına 
giren Alman polis memuru, bey
lik tabancasını yetkiliye daya

yarak kasanın boşaltılmasını is
tedi. Kasa yetkilisi paralara 
soyguncu poüse verirken diğer 
bir görevli alarm sistemini dev
reye soktu.

Paralarla birlikte bankadan 
hızla ayrılan polis memuru, tren 
âsîasyonu emniyet görevlileri 
tarafından 8 bin DM ve taban
cası ile birlikte kıskıvrak ele 
geçirildi.

A n k a r a ’ d a  m u s l u k l a r d a n  ç a m u r  a k ı y o r
Son yağışlar n e d e n i y l e  Ankara’

nın Kurtboğazı Barajında çamurlu su toplanın
ca musluklardan çamur aktı. ASU Genel Müdü
rü sağlık açısından endişe edilecek bir duru
mun olmadığını belirterek yurttaşların suyu din
lendirerek içmesini önerdi.

ASU Genel' Müdürü Mehmet ÖZİLBEY'den 
alman bilgiye göre, barajlardan gelen suların 
çökertilmesi işlemleri, sırasında daha fazla îlâç 
atılmaması, suların yeterince çökmemesine ne
den oluyor. ÖZİLBEY, çamurun çökmesi için 
daha fazla ilâç atılması durumunda halikın sağ

lığının tehlikeye düşebileceğini de söyledi.
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İÇTE OLUP-BİTENLER
A R M U D U N  İY İS İN İ
A V R U P A ’Y A
SA TA C A Ğ IZ
© Bakanlar Kurulu, armut ve 

soğanla ilgili standartlan 
kabul etti.

® Çapı 45 milimetreden küçük 
ve sapa zedelenmiş armut
lar ihraç edilemeyecek, Ar
mutlar incelenerek, kokla
narak ölçülerek kontrol edi
lecek.

Avrupa’ya mü[de.. Artık Tür
kiye'deki armudun iyisini sata
cağız onlarc. Bakarlar Kurulıs'- 
mm kabul ettiği karar uyarınca, 
çapı 45 milimetreden küçük ar
muî ihraç edilemeyecek..

Böylelikle bundan sonra ar
mudun iyisini Avrupalı dostları
nız yiyecek.

A D A N A ’D A  
Y A Ş A Y A N  
Ö L Ü L E R  V A R

Adana’da ölmüş olduğu halde
yakınları ya da ilgililer tarafın
dan nüfustaki kaydı silinmemiş 
180 yaşına varan 10 bine yakın 
«yaşayan ölü» nün kaydının ol
duğu gibi durduğu belirtildi.

Nüfus Müdürlüğü yetkililierin- 
den edinilen bilgiye göre, ölen
lerin bazılarının yakınları, bazı
larının da ilgili kuruluşlar tara
fından kayıtları düşülmedi. Bu 
kişiler öldüğü halde yaşıyor gö
rünmekte ve özellikle miras hu
kuku bakımından çeşitli anlaş
mazlıklara yol açmakta.

İlgililer, şehir merkezlerinde
bazı sağlık kuruluşlarının ve 
belediyelerin, köylerde ise muh
tarların bu yükümlülüklerini ye
rine getirmediklerini, bu duru
mun çeşitli yönlerden sakınca
lar doğurduğunu söylediler.

Bir yetkili, Sosyal Sigortalar 
ya da diğer kuruluşlardan ma
aş almakta olan bir şahsın ölü
mü halinde yakınlarının, maaşı 
almak üzere bu kaydı kaster 
sildirmediklerini, genellikle ih
barlar ve ilgili kuruluşlarla sür
dürülen soruşturmalar sonucu 
durumun ortaya çıktığını ifade 
etti.

IŞ B A N K A SI’N IN  
S E R M A Y E S İ 30 
M İL Y A R  L İR A Y A  
Y Ü K S E L T İL D İ

Türkiye İş Bankası'mn ser
mayesi 40 milyon liradan 30 
milyar liraya yükseltilirken, ya
pılan Genel Kurul toplantısı so
nunda Yönetim Kuruiu da yeni
den belirlendi. İş Bankası Yö
netim Kuruiu şu adlardan oluş
tu: İsmail Rüştü Aksal Yah
ya Aslaner, Selahattin Özmen, 
Cafer Tayyar Sadıklar, Sela
hattin Karahan, iismet Demir1-) 
taş, Ferit Melen, İ!yas Kılıç. Sa
di Kulaksızoğlu. Bu arada Yö
netim Kurulu'nun doğal üyesi 
oî'an Cahit Kocaömer'in Genel 
Müdürlük görevi de sürüyor.

E R K E N  E M E K L İL İK  
İÇ İN  B A ŞV U R U  
S Ü R ES İ SOjNA E R D İ

Devlet memuriarı için erken 
emekliliğe olanak tanıyan Yasa 
uyarınca başvuru süresi sona 
erdi. Yasa hükümleri ve Baş
bakansak Genelgesi'no göre, il
gili kuruluşlar kendi bünyeSerin- 
de başvuruda bulunan memur
ların listelerini düzenleyerek 5 
Ocak 1982 tarihine kadar Baş
bakan! ğa gönderecekler. Bu sü
re «re'sen emeklilik» üsteleri i- 
çin 1 Ocak 1982 olarak belir
lenmişti. Düzenlemeye göre, 
kamu görevlerinden normal sü
releri kısaltılarak emekliye ay
rılacak memurlara «kendi istek
leri» durumunda yüzde 25, «re'
sen sevk» durumunda ise yüz
de 15 oranında fazla ikramiye 
ödenmesi öngörülüyor. Emekli
lik işlemleri, Devlet Bakam ve 
Başbakan Yardımcısı Zeyyat 
Bavkara, Maliye Bakanı Kava 
Erdem ve Turizm Bakanı İlhan 
Evliyaoalu'ndan oluşan bir ku
rul tarafından kesin sonuca 
bağlanacak.

İZ M İR  y o l -is  
S EN D İK A S I 
K O O P E R A T İF Ç İL İĞ İ 
G E N İŞ L E T E C E K

İzmir Yol-Iş Sendikası ve Yol- 
Koop işbirlzğiyle sürdürülen ko
operatifçilik faaliyetinin gelişti
rilmesi için çalışmalar yapı!di- 
ğı biteJ'riliyor. Edinilen bilgiye 
göre, İzmir'de kurulu Yol-Koop 
satış mağazalarının sayesi, tüm 
Yol-Sş Sendikası üyelerini kap
sayacak biçimde artırılacak. 
Su arada, mevcut mağazaların 
genişletme çalışmalarının sür
dürüldüğü de ifade edildi. Ko 
nuyla ügüi bir açıklama yapan 
İzmir Yol-Koop Yönetim Kuru
lu üyesi Yusuf Yıldız, İzmir Yol- 
iş Sendikasının kapalı bulundu
ğu dönemde, Kooperatif ve Sen
dika yönetim kurulu üyeleriyle 
tüm ilgililerin, kooperatif hizmet
lerinin aksamadan yürümesini 
sağladıklarını ve «sendika - ko
operatif işbiriiğinlrn» örneğini 
verdiklerini söyledi.

IS C İ e m e k l i
A Y L IK L A R I  
İK İ  A Y D A  
B A Ğ LA N A C A K

Sosyal Güvenlik Bakanı Sa
dık Şide, emekli işçi aylıklarının 
en geç iki ay içinde bağlana
cağını açıkladı. Sadık Şide bu 
konudaki düzenleme çalışmala
rının tamamlandığını, uygulama 
için tüm örgüte talimat verildi
ğini biidirdi. Sosyal Güvenlik 
Bakanı Sadık Şide, Bağ-Kur si
gortalılarının primlerini ait ol
dukları ay içinde yatırmak zo
runda bulunduklarını kaydettiği 
açıklamasında, aksi durumda 
gecikme cezası uygulanacağı
nı bildirdi. Şide, gecikmelerin 
bu primleri «gider gösterme» 
olanağını ortadan kaldırdığını 
da sözlerine ekledi.
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T E K S İF  Y E Ş İL O B A  
ŞU B ES İ K A P A T ILA N  
İK İ  D O K U M A  
FA B R İK A S IN IN  
A Ç ILM A S IN I 
İS T E D İ

Adana'da kurulu yüksek ka
pasiteli iki dokuma fabrikasının 
yeniden üretime açılması isten
di. Teksif Adana, - Yeşiloba Şu
besi Başkanı Salih Metiner ko
nuya ilişkin açıklamasında, 
dört yıl önce Sosyal Sigortalar 
Kurumu tarafından satın alın
mış bulunan Milli Mensucat 
Fabrikasının «çürümeye terke- 
dildiğini» söyledi. Metiner, SSK 
nun bu fabrikayı 1978 yılında 
405 milyon lira ödeyerek satın 
aldığını, ancak çalıştırmadığını 
kaydederek, açılması durumun
da hem ekonomiye, hem de iş
sizlik sorununa olumlu katkı 
yapacağını bildirdi. Bu arada, 
bir süreden beri üretir^ yapma
yan Özbuoak Tekstil Fabrikası
nın açılmasına ilişkin çalışma 
farın devam ettiği de bildirildi. 
İlgililer fabrikanın yeniden çalış
maya başlaması durumunda 
800 kişiye iş olanağı sağlaya
cağını ifade ettiler.

P A SA B A H C E S İSE  
CA M  S İR K E T İ’N İN  
Y E N İ B İN A SI İÇ İN  
Y E R L E Ş İM  P LA N I 
H A Z IR LA N IY O R

Paşabahçe Şişe ve Cam Fab
rikaları Anonim Şirketi'nin İs
tanbul Beşiktaş'ta yapımı sür
dürülen yeni hizmet binası içsn 
yerleşim planı çalışmalarının 
hazırlanan yerleşim planına gö- 
haşladığı bildirildi. İlk «skizleri 
re, 10 normal, 1 zemin ve 3 
bodrum katlı binada ayrıca 3 
katlı ve 50 araç kapasiteli bir 
de garaj bulunuyor. Yönetim 
binasında ayrıca, teşhir salonu, 
personel dinlenme özel kasa da
iresi ve merkezi baskı ve çoğalt
ma birimleri de bulunacak. Bi
nanın güvenlik hizmetleri için de 
elektronik araç donanımı çalış
maları sürdürülüyor.

B A TM A Z İŞ Ç İL E R İN  
M EM U R LU Ğ A  
«ZO R LA N M A M A LA 
R IN I»  İS T E D İ

Tezbüro-iş Sendikası Genel 
Başkanı Uğur Batmaz, işçilerin 
memur olmaya «zorlanmamala
rını» istedi. Uğur Batmaz, işçi - 
memur ayırımına çözüm bulmak 
amacıyla hazırlanan yasa tasa
rısına ilişkin görüşlerini a ç ı 
larken, özetle şunları söyledi: 
«Çalışanların haklarına saygı 
gösterilmelidir. İşçi ve memur 
tanımları şimdiye kadar ayrı 
ayrı yapıldı. Bu da kamu kuru
luşlarında karışıklıklara neden 
oldu. Sorun çözümlenmek iste
niyorsa, işçi ve memur tanımı 
yeniden ele alınmalı, açık şe
kilde belirlenmelidir. Bizim is
teğimiz, hiçbir işçimin zorla me
mur yapılmamasıdır.» Bu ara
da, hazırlanan yasa tasarısıyla 
ilgili olarak TÜRK-İŞ'in görüşü
nün alınmadığı bildirildi.

A N K A R A  Ç İM EN TO  
F A B R İK A S IN D A K İ 
K A Z A D A  İK İ  İS Ç İ 
Y A ŞA M IN I Y İT İR D İ

Ankara Çimento Fabrikasında 
meydana gelen işkazası sonucu 
iki işçinin yaşamını yitirdiği bil
dirildi. Fabrikanın ikinci baca 
inşaatı sırasında iskele çökmesi 
sonucu, işçilerden Cengiz Özen 
ile Ali Esen öldüler. Kaza sıra
sında ağır yaralanan Zeki Ah
met Şahin'in ise tehlikeli duru
mu atlattığı kaydedildi. Işkaza- 
sında, gerekli çalışma koşulla
rının sağlanmadığı öne sürülen 
Mütehahhit Zeki Toroğlu'nun 
bulunamadığı ifade edildi.

A D IY A M A N  T E K E L  
İS LET M E S İN D E N  
63 İS Ç İ Ç IK A R IL D I

Tekel Genel Müdürlüğüne ait 
Adıyaman İşletmesinden çıkarı
lan 63 işçi, yeniden işe alınma
larını istediler, işçiler adına ya

pılan açıklamada, işten çıkarma 
işleminin «haksız» olduğu bildi
rildi ve durumun düzeltilmesi ko 
nusunda ilgili makamların her
hangi bir girişimde bulunmadık
ları savunuldu. Açıklamada, çı
karma işleminin «işin sona erdi
ği» gerekçesiyle gerçekleştirildi
ği, ancak, işletmede kalan işçi
lere ayda 90 saat fazla çalış
ma yaptfrıldığıda kaydedildi. 
Görevlerine son veriien işçi
ler, sorunlarının çözümü için 
başvurdukları İşletme ve Bölge 
Çalışma yetkililerinin konuya e- 
gitmediklerini ifade ederek, Mil
li Güvenlik Konseyi'ne başvur
dular.

C E L ÎK -İŞ ’IN
Ö R G Ü T LÜ
B U LU N D U Ğ U
K A R A B Ü K
D E M IR -Ç E L ÎK ’T E
Y E M E K  B O Y K O T U
Y A P IL D I

TÜRK-İŞ'e bağlı Çelik-İş Sen- 
dîkası'mn örgütlü bulunduğu 
Karabük Demir-Çelik Müessese- 
si tesislerinde çalışan işçilerin 
yemek boykotu yaptıkları bildi
rildi. Bir gün süren boykotun, 
ücret ve ikramiye farklarının ö- 
denmesindeki gecikme nedeniy
le gerçekleştiirldiği kaydedildi. 
Bu konuda bir açıklama yapan 
Türkiye Demir-Çelfk İşletmeleri 
Genel Müdürü Tuğrul Atakay, 
boykot yapıldığını doğruladı. 
Tuğrul Atakay, «Karabük'te ye
mek yememe hadisesi ve öde
melerin geciktiği doğrudur. An
cak, işçilerin ikramiyeleri dışın
da kalan ücret ve yan ödemele
rin yıl sonu itibariyle verilmiş 
durumdadır» dedi.

A K S U  K A Ğ IT  
F A B R İK A S IN D A  
63 B İN  TO N  
G A Z E T E  K A Ğ ID I 
Ü R E T İL D İ

SEKA Genel Müdürlüğü'ne ait 
Aksu Fabrikasında 1981 yılı bo-
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yunca 63 bin ton gazete kâğıdı 
üretildiği bildirildi. Bu üretim 
miktarı ile Türkiye ihtiyacının 
yarısının karşılandığını bildiren 
fabrika yetkilileri, günlük üreti
min 200 ton olduğunu ve 1000 
işçinin çalıştığını kaydettiler.
Fabrika Müdürü Metin Çıtır ko
nuya ilişkin bilgi verirken, bu yıl 
kâğıt üretimi için 165 bin met
reküp tomruk, 1,3 bin ton da se
lüloz kullanıldığını söyledi.

I KISA. KISA. KISA.

O D A LA R  B İR L İĞ İ Y A S A S I 
D E Ğ İŞ T İR İL D İ_________________________

Milli Güvenlik konseyi, Odalar Birliği Yasa- 
sı'nı değiştirdi. Yeni yasa, «Deniz Ticaret» oda
ları kurulmasını öngörüyor, oda organlarının se
çim süresini 2 yıla çıkarıyor ve ödenti uygulama
sını yeniden düzenliyor.

D E V L E T  B A ŞK A N I E V R E N , 
1982’N İN  D E N G E L İ G E L İŞ M E  
Y IL I  O LA C A Ğ IN I S Ö Y L E D İ

Devlet Başkanı Orgeneral Kenan Evren, yeni 
yıl mesajında, «1982 yılının ekonomide, bir reha
bilitasyon ve dengeli gelişme yılı olduğu kadar, 
sosyal alanda da, devletimizin sosyal sorumluluk 
espirisi ile uygun tedbirler alınacağı bir yıl ola
caktır.» dedi.

T A R IM  P O L İT İK A LA R IN IN  
B E L İR L E N M E S İN D E  Ç İF T Ç İN İN  
D E  G Ö R Ü ŞÜ N Ü N  A LIN M A SI 
İS T E N D İ

Türkiye Ziraat Odaları Birliği'nce düzenle
nen «Türkiye'de Tarım Seferberliği» Konferansın
da konuşan Birlik Genel Sekreteri Zeki Yüce- 
türk, «tarım politika ve programlarının belirlen- 
lenmesînde çiftçinin görüşünün alınması gerekti
ğini» söyledi.

H A L K  B A N K A SI K R E D İ F A İZ  
O R A N LA R IN I 2 PU A N  
D Ü ŞÜ R Ü Y O R

Ziraat Bankası'ndan sonra Halk Bankası'nın 
da 1982 başından itibaren kredi faiz oranlarını 2 
puan düşüreceği açıklandı. Ticaret Bakanı Ke
mal Cantürk, 1982 yılında esnaf ve sanatkarlara 
açılacak kredi miktarının 100 milyar liraya ulaşa
cağını söyledi.

kaydetti: «Bir ev kirasını kar
şılamaya bile yetmeyen asgari 
ücret artırılmalıdır. Ayrıca, bu 
ücretin tümünün vergi dışı bıra
kılması gerekmektedir.» TÜRK- 
İŞ Genel Başkan Vekili ve Tek
sif Sendikası Genel Başkanı 
Şevket Yılmaz asgari ücretin 
yeniden belirlenmesini isteyecek 
lerini bildirdiği açıklamasında, t 
uygulamanın, 1 Ocak 1982 tari
hinden geçerli olmasını önere- 

şunları çeklerini de sözlerine ekledi.

K İT  P R O G R A M I A Ç IK LA N D I
KİT/Kamu iktisadi Kuruluşlarının 1982 yılı 

Genel Yatırım ve Finansman Programı uygulama 
esasları açıklandı. Program, KİT'lerin kendi ken
dilerine yeterliliği ilkesini benimsiyor.

U L U S U  « K Ö T Ü N İY E T L İ 
B A N K E R L E R İN  D U R U M U N U N  
H A S S A S İY E T L E  İZ LE N D İĞ İN İ»  
S Ö Y L E D İ

Başbakan Bülend Ulusu, halkın vadesi gel
memiş alacaklarını tahsil etmek istemelerinin 
bankerlerin yükümlülüklerini güçleştirdiğini be
lirtti ve «Kötü niyetli bankerlerin durumunu has- 
sasiyle (izliyoruz» dedi.

S IK L A R , B A N K A LA R IN  
M A L İY E T  Y Ü K Ü N Ü N  
H A F İF L E T İL E C E Ğ İN İ  
S Ö Y L E D İ

Merkez Bankası Başkanı Osman Şıklar, 
«Bankaların faizler nedeniyle ortaya çıkan mali
yet artış yükünün hafifletilmesi yönünde çalış
malar yapıldığını» söyledi. Şıklar, çalışmaların 
yeni yılın ilk haftalarında Para-Kredi Kurulu'nda 
ele alınacağını sözlerine ekledi.

T Ü R K  L İR A S I D O LA R  
K A R S IS IN D A  SON  B İR  Y IL D A  
Y Ü Z D E  32,5 O R A N IN D A  
D E Ğ E R  K A Y B E T T İ

Türk lirasının dolar karşısında değeri bir yıl
da yüzde 32,5 oranında geriledi. Lira, Batı Al
man Markı karşısında yüzde 22,6, İsviçre Frangı 
karşısında da yüzde 31,6 oranında düşüş göster
di. 1981 yılının ilk dört ayında Türk parasının dış 
değeri 6 kez ayarlandı, 1 Mayıs 1981'de başlatı
lan günlük kur uygulamasında da liranın dış de
ğeri 164 kez belirlendi.

(TÜBA)

Y ILM A Z , «A SG A R İ 
Ü C R E T  S EM B O LİK  
B İR  R A K A M  
H A LİN E  G E LD İ»  
D E D İ

TÜRK-İŞ Genel Başkan Veki
li Şevket Yılmaz asgari ücretin 
mevcut koşularda «sembolik 
hale» geldiğini söyledi. Şevket 

Yıimaz açıklamasında
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DIŞTA OLUP-BİTENLEB
A BD , İŞ S İZ L İĞ İN  E N  Y O Ğ U N  
D Ö N EM İN İ Y A Ş IY O R _______________

ABD'de işsiz sayısının 8 milyon 500 bine 
ulaştığı, bu rakamın Başkan Ford döneminden 
bu yana kaydedilen en yüksek işsizlik düzeyi ol
duğu bildiriliyor. Federal Çalışma Bürosu'nun 
belirlemelerine göre, Temmuz ayından itibaren 
sürekli artış eğilimi gösteren işsizlik miktarı, 
1929 ekonomik krizindeki düzeye çok yakın bir 
noktada bulunuyor. Bu arada, Başkan Reagan'ın 
hızla yükselen işsizlik oranı karşısında, 1982 yı
lında yeni önlemler almaya yönelebileceği veri
len haberler arasında,

F E D E R A L  A LM A N Y A , 
Y A B A N C I İS Ç İL E R E  Ç O C U K  
P A R A SI Ö D EM ESİN İ 
D U R D U R D U

Federal Almanya Yüksek Mahkemesinin ye
ni Yabancılar Yasası çıkıncaya kadar, ülkedeki 
göçmen işçlilere çocuk parası ödemelerini dur
durduğu bildirildi. Yüksek Mahkeme, Yugoslav 
işçilerin açtığı bir dava nedeniyle aldığı karar
da, yeni Yasada yabancı işçilerden çocuk parası 
kesilmesinin öngörüldüğü, «ancak bu kesintinin 
Federal Almanya île işçinin tabiyetinde bulundu
ğu ülke arasında anlaşma bulunması durumunda 
ödenebileceği kaydedildi. Bilindiği gibi, Federal 
Alman Hükümeti, Avrupa Ekonomik Topluluğu’na 
üye olmayan ülkelerden gelen işçiler için bir dizi 
kısıtlayıcı önlem almıştı. Yüksek Mahkeme'nîn 
atıf yaptığı yenli Yabancılar Yasası Tasarısı da 
bu önlemler arasında yer alıyor.

T Ü R K İY E  A V R U P A ’D A  İS Ç İ 
Ü C R E T L E R İN İN  E N  D Ü ŞÜ K  
O LD U Ğ U  Ü L K E L E R  A R A SIN D A

Türkiye'nin işçi ücretleri açısından Avrupa 
ülkeleri arasında geri sıralarda yer aldığı bildiril
di. Sanayileşmiş ülkeler bazında yapılan bir üc
ret araştırmasında, en yüksek işçi ücretinin Bel
çika'da olduğu bildirildi. Bu ülkede haftada 37 
saat çalışan işçiler ortalama ayda 147 bin Türk 
lirası karşılığı ücret alıyor. Araştırmada, sanayi 
ülkeleri arasında en düşük ücreti ise Japon işçi
lerinin sağladığı ifade ediliyor. Bu ülkede ortala
ma ücret ayda 68 bin 545 Türk Lirası olarak be
lirlendi. Sosyal Sigortalar Kurumu hesaplamala
rına göre de Türkiye’de 1970 yılında 1060 lira 
olan ortama ücret, 1980 yılında 10ı bin 747 lira 
düzeyine çıkabildi.

TA SS, A BD  H A L K IN I 
« EK O N O M İK  S E F A L E T İN »  
B E K L E D İĞ İN İ SA V U N D U _________

Sovyet ler Birliği resmi haber ajansı Tass, 
Amarikan halkını «ekonomik sefaletin» beklediği
ni öne sürdü. Tass'ın ABD ekonomisi üzerine ya
yımlandığı bir yorumda, Başkan Reagan'ın izle
diği politikaların «başarısız» olduğu savunuldu. 
Tass’ın yorumunda, ABD'nin savunma harcama
larına ağırlık vermesi, yüksek faiz oranları ve 
kredi maliyetlerinin ekonomide «itici güç» olarak 
düşünülmesi sonucu, çalışan kesimlerin tüketim 
olanaklarının kısıtlandığı kaydedildi.

FR A N SA  «K A Ç A K » İS Ç İL E R İN  
D U R U M U N U  15 O C A K  1982’Y E  
K A D A R  Y A S  A L  A Ş T IR A C A K

Fransa Hükümeti, ülkede «kaçak» olarak ça
lışmakta olan yabancı işçilerin durumlarını ya
sallaştırmak üzere ilgili makamlara başvuru sü
resini 15 Ocak 1982 tarihine kadar uzattığını 
açıkladı. Devlet Başkanı François Autain yaptığı 
açıklamada, daha önce 31 Aralık 1981 olarak be
lirlenen başvuru tarihinin, bu durumdaki işçilere 
fırsat tanımak amacıyla ileriye alındığını söy
ledi. Fransa Hükümeti'nin bu kararından sonra, 
ülkede çeşitli işyerlerinde «yasal olmayan biçim
de» çalışmakta olan yaklaşık 100 bin kişinin 
kendilerinden istenen belgelerle resmi makamla
ra başvurdukları, ancak çok sayıda işçinin henüz 
bu işlemi tamamlayamadıkları bildirildi.

İS R A İL ’D E  60 B İN  D O LA Y IN D A  
M EM U R  B İR  G Ü N L Ü K  U Y A R I 
G R E V İ Y A P T I__________________________

İsrail'de kamu işyerlerinde görevli 60 bin do
layında memurun 24 saatlik bir uyarı grevi yap
tıkları bildirildi. Ücret anlaşmazlığından kaynak
lanan greve posta dağıtıcıları, hastane görevli
leri, maliye memurları, demiryolu ve gümrük per
sonelinin katıldığı kaydedildi. Kamu görevlilerinin 
örgütlü bulundukları sendika yönetimi, eylemin 
«toplu tatil» olduğunu, hükümet ise yasadışı 
grev yapıldığını savunurken, greve katılanların 
bir günlük ücretlerinin kesileceği de açıklandı. 
Grevi yönlendiren Genel Hizmetler Sendikası, 
toplu sözleşme görüşmelerinde kendilerinin ayda 
27 dolarlık ücret artışı isteminde bulunduklarını, 
ancak Hükümet adına hareket eden Genel Hiz
metler Komisyonumun ayda 16 dolarlık bir zam 
önerdiğini ifade ettiler.
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A m e r i k a n  İ ş ç i

A F L  -  C I O  
T E K R A R
I C F T U ’ Y A  
Ü Y E  O L D U
#

İBRAHİM DENİZCİER 
L. KIRKLAND'LA ABD’DEKİ 
SON GÖRÜŞMESİNDE (Yanda)

•

T Ü R K -İS
G E N E L  B A ŞK A N I 
D E N İZ C İE R , 
A M ER İK A N  
ÎSC İ
S E N D İK A LA R I 
K O N F E D E R A S Y O 
N U N U  B U  
K A R A R IN D A N  
D O LA Y I 
K U T L A D I

TÜRK-IŞ Genel Başkanı İbra
him Denizcier, Amerikan İşçi 
Sendikaları Konfederasyonu 
AFL-CiO Genel Başkanı Lano 
Kirkland'a gönderdiği bir me
sajda Amerikan Konfederasyo
nunun yeniden Uluslararası Hür 
işçi Sendikaları Konfederasyonu 
(ICFTU) üyesi oluşunu kutlamış 
ve bu şekilde, îCFTU'dan daha 
dengeli bir politika izlemesinin 
beklendiğini ifade etmiştir.

Bilindiği üzere AFL-CİO «Yü
züncü Kuruluş» Genel Kurulunu 
Kasım 1981 içinde yapmış ve 
bu toplantıya, davetli olarak 
Türk-İş Genel Başkanı da katıl
mıştı. AFL-CİO Genel Kurulu 
ittifakla 1 Ocak 1982 tarihin
den geçerli olmak üzere ICFTU 
ya üyelik için başvurmuş ve bu 
başvuru derhal kabul edilmiş
tir, Amerika'yı ziyareti sırasın

da Denizcier ile Kırkland ülke
mizdeki son gelişmelerin yanısı- 
ra, ba ta Batı Avrupa olmak ü- 
zere, Uluslararası sendikacılık 
alanındaki gelişmeler konusun
da ikili bir görüşme yapmışlar
dı.

Bu görüşmede, TÜRK-İŞ özel
ikle Batı Avrupadaki Komünist 
ve Hıristiyan (WCL) Sendikala
rının Ülkemize ve TÜRK-İŞ'e 
karşı maksatlı olarak başlattık
ları olumsuz tutum ve propa
ganda ele alınmış ve AFL-CİO - 
nun ICFTU saflarında yerini al
ması sonucu gelişmekte olan 
ülke sendikacılığının daha da 
güç kazanacağı ve ICTFU'nun 
etkinliği ve birliğini bozmayı a- 
maçlayan bu tür olumsuz davra
nışlara karşı etkin bir mücade
le verileceği belirtilmişti.

S e n d i k a l a r ı  K o n f e d e r a s y o n u


